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مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان زنجان بر ضرورت نظارت 
بر کیفیت تولید نان تاکید کرد و گفت: هر شخص به عنوان 

خریدار نان می تواند با ثبت نظر خود، نسبت به ... ��ح ا�تان ز�جانروز��
سلطانی مدیرعامل شرکت مخابرات ایران، در نشست تخصصی 
زنجان،  منطقه  مخابرات  ارتباطی  وضعیت  ارزیابی  و  بررسی 
به بررسی وضعیت توسعه ای ، ارتباطی و  تحقق برنامه های 

واگذاری خدمات دیتا و تلفن ثابت پرداخت....

وعده مدیرعامل شرکت مخابرات 
ایران به بازنشستگان زنجان

امکان نظارت برخط مردم بر کیفیت نان 

در زنجان فراهم شد

گزارش

سیاست استانداری؛ 
جذب نیروهای انقلابی و تحول خواه است

معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار زنجان جزئیات 
طرح شهید زین الدین را تشریح کرد؛
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   مردم: نمی شد از ساختمان عوارضی خرم دره استفاده بهتری کرد؟

  رئیس شورای شهر خرم دره: شورای شهر در جریانِ تخریب نبود، هرچند این تخریب در اختیارات اداره راهداری است hlh به نظرم می شد از آن استفاده بهتری کرد

   رئیس اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای شهرستان خرم دره: پاسخ نداد

صدای زنجان از گلایه ها نسبت به تخریب ساختمان عوارضی خرم دره گزارش می دهد؛

تخریبِ شبانه تخریبِ شبانه 

داخلی

رهامی: 

جبهه پایداری به منویات رهبری پایبند نیست
 اگر جایی کارش بلنگد خط قرمزش منافع خودش است نه رهبری

برنامه  قانون  به تازگی مجلس در   شرق/ 
و  مسلح  نیروهای   ۱۰۰ ماده  در  هفتم 
سازمان انرژی اتمی و وزارت اطلاعات را 
از هماهنگ شدن با وزارت خارجه مستثنا 

کرده است.
تکمیل  قانون  این  باید  نظر می رسد  به 
شده و فهرست استثناها بیشتر شود. باید 
وزارت اقتصاد و صمت و همه دستگاه های 
اقتصادی برای حذف بوروکراسی و رفع 
موانع و توسعه روابط اقتصادی و تجاری 
هم مستثنا شوند. همین طور با توجه به 
اینکه فرهنگ و هنر امری بسیار تخصصی 
سیاست  با  چندانی  سنخیت  و  است 
صدور  مهم  وظیفه  به  توجه  با  و  ندارد 
جهانی فرهنگ انقلاب اسلامی، باید امر 
فرهنگ از قفل و بست ها و بوروکراسی ها 
خلاص شود تا به سرعت اشاعه فرهنگ 
شود.  محقق  جهان  در  اسلامی  انقلاب 
براساس این، وزارت ارشاد و همه نهادهای 
فرهنگی هم باید از هماهنگی با وزارت 
وزارت  البته  شوند.  مستثنا  خارجه 
آموزش و پرورش به طور کامل نمی تواند 
مستثنا شود؛ چون در برخی نقاط نیاز 
می شود امتحانات در ساختمان سفارت 
انجام شود؛ بنابراین باید از قبل با سفیر 
حتی الامکان  اساسا  شود.  هماهنگ 
اکثریت وزارتخانه ها و دستگاه ها باید از 
هماهنگی با وزارت خارجه مستثنا شوند 
تا بدون بوروکراسی بتوانند با سرعت امور 
مربوطه را در خارج از کشور پیش ببرند. 
براساس این امور تشریفاتی و کنسولی و 
اخذ ویزا برای هیئت های گوناگون اصل 
بر  بنابراین  است؛  وزارت خارجه  وظیفه 
 اساس نگاه قانون نویسان مجلس و برای 
به روشنی  خارجه  وزارت  تا  آن  تکمیل 
بیهوده  و  بپردازد  اصلی خود  به وظیفه 
توان خود را برای امور غیر مربوطه هدر 
ندهد، پیشنهاد می شود در قانون مربوطه 
نام وزارت خارجه نیز به وزارت تشریفات 
روابط خارجی تغییر یابد. البته در جهان 
عمدتا روال معکوس برقرار است و به ویژه 
نهاد  خارجه  وزارت  مهم  کشورهای  در 
دوم کشورها است و عمدتا وزیر خارجه 
قدرت  آمریکا  در  دوم کشورهاست.  نفر 
بعد از بایدن، بلینکن است و در روسیه 

قدرتمند  مرد  لاوروف  پوتین،  از  بعد 
یک  کل  دیپلماسی  اساسا  است.  کشور 
از  ساخته شده  واحد  پیکری  کشور 
رفتارهای  و هماهنگ  یکپارچه  مجموع 
سیاسی،  اقتصادی،  گوناگون  ابعاد 
نظامی، فرهنگی و امنیتی یک کشور در 
منظور  به  که  است  خارجی  کشورهای 
تأمین  برای  و  مقابل  طرف  نظر  جلب 
می شود.  انجام  کشور  کل  ملی  منافع 
دیپلماسی کل کشور مانند یک ارکستر 
از سوی  که  است  گوناگون  با سازهای 
ارکستر )رهبر کشور( مدیریت و  رهبر 
رهبری می شود تا آهنگ مد نظر کشور 
نواخته شود. سفرا رهبران ارکسترهایی 
هستند که در هر کشور بنا بر شرایط 
خاص آن کشور )استراتژی مختص آن 
کشور( آهنگ مد نظر برای آن کشور را 
مرکزی  ستاد  خارجه  وزارت  می نوازند. 
فرماندهی رهبران ارکسترها یعنی سفرا 
از رهبر کشور همه  است که به نیابت 
این آهنگ ها در کشورهای گوناگون را 
هدایت می کند. اگر در یک کشور سازها 
هماهنگ با سفیر که رهبر ارکستر است، 
نواخته نشود، مثلا تنبک و شیپور و ویلن 
بدون هماهنگی با رهبر ارکستر بنوازد، 
ناهمگونی  و  گوش خراش  آهنگ  چه 
نواخته و به گوش کشور خارجی خواهد 
رسید. این کشور خارجی چه نتیجه ای 
گرفت.  خواهد  ناهمگون  آهنگ  این  از 
برای روشن شدن موضوع به عنوان مثال 

را  خود  سفارت  دوران  از  واقعه  چند 
به  از عزیمت  قبل  بنده  بازگو می کنم. 
مسکو خدمت نخست وزیر وقت رسیدم 
و استراتژی مدنظر خود را برای ایشان 
تشریح و تأکید کردم که این مأموریت 
بسیار سخت و بغرنج فقط و فقط موقعی 
این  اساس  بر   که  شود  موفق  می تواند 
تحت  هماهنگ  دولت  کل  استراتژی، 

مدیریت سفیر شود. 
آقای نخست وزیر نظریه بنده را پذیرفتند 
بنده  به  را  دولت  هیئت  جلسه  یک  و 
اختصاص دادند و بنده استراتژی مدنظر 
را در هیئت دولت ارائه دادم و بیش از دو  
ساعت  و نیم درباره آن در هیئت دولت 
نهایتا تصویب و  بحث و بررسی شد و 
مقرر شد که کل دولت با هماهنگی و 
مدیریت سفیر برای تحقق این استراتژی 
همکاری کنند. نوار این جلسه تاریخی 
دارد.  وجود  مربوطه  مراکز  در  اکنون 
)مقام  وقت  جمهوری  محترم  ریاست 
رهبری  شخصا  و  رأسا  رهبری(  معظم 
و مدیریت یکپارچه روابط را هدایت و 
عوامل  مهم ترین  از  می کردند.  نظارت 
تعیین کننده در پیشبرد استراتژی ایران 
در قبال یک کشور خارجی آن است که 
مدیریت  در  تعیین کننده  نقش  ایران 

روابط دو کشور داشته باشد. 
سفارت  با  کشور  نهادهای  هماهنگی 
ایران موجب شد که طرف روسی نتواند 
از ناهماهنگی سوءاستفاده کند و سفارت 

را دور بزند و مدیریت روابط را به دست 
گیرد و در نتیجه نقش سفارت ایران در 
مدیریت روابط کم رنگ و فرعی شود. در 
واقع بعد از مدتی وضعیت برعکس شد، 
سازمان های  که  شدند  متوجه  روس ها 
ایرانی بدون هماهنگی با سفارت ایران 
اقدام نمی کنند؛ بنابراین امور را از ابتدا با 
سفارت ایران مطرح و پیگیری می کردند 
و به این ترتیب سفارت ایران در مقایسه با 
سفارت روسیه نقش محوری در مدیریت 

روابط دو کشور پیدا کرد. 
سفیر  که  شدند  متوجه  روس ها  عملا 
ایران تعیین کننده است و بدون تأمین 
نظر او امری محقق نمی شود. در زمان 
مسکو،  به  وقت  پارلمان  رئیس  سفر 
ایشان به بنده گفتند سفر به مسکو که 
آن زمان ام  القرای کفر نامیده می شد و 
موشک های  و  بمب ها  خاطر  به  مردم 
شوروی  بر  مرگ  مرتب  جنگ  دوران 
دارد؛  هزینه  ایشان  برای  می گفتند، 
تشریفاتی  و  پارلمانی  سفر  یک  پس 
بدون دستاورد جدی، ارزش آن هزینه 
سنگین را ندارد. در آن زمان در شوروی 
پارلمان نقش صرفا تشریفاتی داشت و 
بنده تلاش کردم نفر اول کشور یعنی 
شخصا  شوروی  رئیس جمهور  و  رهبر 
شوند.  ایران  پارلمان  رئیس  میزبان 
روس ها تن نمی دادند، نهایتا ایران هم با 
روس ها همراه شده بود و این نظر سفیر 
غیرپروتکلی  و  غیرعملی  همه  را  ایران 
موضع  این  می گفتند  و  می دانستند 
موجب  نهایتا  ایران  سفیر  غیرمعمول 
اما فقط  کنسل شدن سفر خواهد شد؛ 
آقای هاشمی شخصا می دانست که این 
تلاش و مقاومت سفیر ایران با چه هدفی 

انجام می شود. 
نهایتا روس ها متوجه شدند که تا نظر 
سفیر ایران تأمین نشود، آقای هاشمی 
به مسکو نخواهد آمد. بالاخره بعد از یک 
ماه مقاومت، روس ها نظر سفیر ایران را 
پذیرفتند و شخص گورباچف، نفر اول و 
رهبر ابرقدرت شوروی و کل بلوک شرق 
که  ایران شدند  پارلمان  رئیس  میزبان 
ایران و جهان  تاریخ روابط خارجی  در 

استثنائی و بی نظیر است.

خبرآنلاین/ محسن رهامی، فعال سیاسی 
و  کشور  دلسوزان  گفت:  اصلاح طلب 
حامیان رهبری یعنی اصولگرایان و افرادی 
که با بیت رهبری در ارتباطند برای آینده 
احساس  رهبری  آینده  حتی  و  کشور 
نگرانی می کنند چون با این دست کارها 

پشت رهبری خالی می شود.
زنگ انتخابات مجلس دوازدهم چندماهی 
های  و جریان  درآمده  به صدا  که  است 
سیاسی خود را برای رقابت در بزرگترین 
ماراتن سال آماده می کنند. در این میان، 
فاتح  را  خود  که  راست  جریان  برخلاف 
می داند،  اسفندماه  انتخابات  زودهنگام 
اصلاح طلبان هنوز مشخص  اردوگاه  در 
نیست که می خواهند با چه راهبردی پا 

به میدان رقابت ها می گذارند.
حسن روحانی، رئیس دولت های یازدهم 
و دوازدهم اخیرا درباره دو انتخابات پیش 
باید  را  اصلاح طلبان   « است:  گفته  رو 
راضی کنیم بیایند، آن وقت شاهد تحولی 

خواهیم بود.«
فعال  رهامی،  محسن  راستا،  همین  در 
سیاسی اصلاح طلب  با اشاره به اظهارات 
رئیس جمهور پیشین می گوید: »آقای 
انقلاب  اول  از  که  است  کسی  روحانی 
در  نماینده  عنوان  به  مسئولیت هایی 
مجلس، مجلس خبرگان و شورای امنیت 
ملی داشته است و به آینده کشور و نظام 
دارد  وابستگی  و  علاقه مندی  احساس 
روی  از  ایشان  توصیه های  که  طبیعتا  و 
دلسوزی و برای حفظ مصالح آینده کشور 
زمینه های شرکت  بودن  فراهم  اما  است 

مردم در انتخابات هم بسیار مهم است.«
او همچنین با اشاره به احتمال باز شدن 
»دلسوزان  کرد:  بیان  انتخابات  فضای 
کشور و حامیان رهبری یعنی اصولگرایان 
و افرادی که با بیت رهبری در ارتباطند 
آینده رهبری  آینده کشور و حتی  برای 
این  با  چون  می کنند  نگرانی  احساس 

دست کارها پشت رهبری خالی می شود.
دوره  در  و  گذشته  در  پایداری  جبهه 
احمدی نژاد، نشان داد که چندان هم به 
منویات رهبری پایبند نیست و اگر جایی 
کارش بلنگد خط قرمزش منافع خودش 
جریان  این  بنابراین  رهبری؛  نه  و  است 

برای رهبری و مسئولین عالی رتبه نظام 
قابل اتکا نیست.«

گفت وگوی محسن رهامی، فعال سیاسی 
اصلاح طلب را در ادامه بخوانید.

آقای رهامی! اخیر آقای روحانی در جلسه 
با دولتمردان سابق خود گفته اند که شاید 
در  تا  کرد  راضی  را  اصلاح طلبان  بتوان 
و حضور  قهر  و  بدهند  لیستی  انتخابات 
در خیابان دیگر جواب گو نیست. نظر شما 

درباره این اظهارات چیست؟
من صحبت های آقای روحانی را شنیدم. 
آقای روحانی کسی است که از اول انقلاب 
در  نماینده  عنوان  به  مسئولیت هایی 
مجلس، مجلس خبرگان و شورای امنیت 
ملی حضور داشته است و به آینده کشور و 
نظام احساس علاقه مندی و وابستگی دارد 
از  و طبیعی است که توصیه های ایشان 
روی دلسوزی و برای حفظ مصالح آینده 
زمینه های  بودن  فراهم  اما  باشد  کشور 
شرکت مردم در انتخابات بسیار مهم است.
کسانی که در مسند قدرت هستند باید 
زمینه ها را فراهم تا مردم احساس کنند 
اصلاحاتی  و  است  تاثیرگذار  انتخابات 
می شود،  ایجاد  مشکلاتشان  حوزه  در 
نشان  علاقه مندی  مردم  این صورت  در 
می دهند، در رای گیری شرکت می کنند 
نتیجه  هم  روحانی  آقای  توصیه های  و 

خواهد داد.
 نحوه بررسی صلاحیت ها مردم را 
کرده  تفاوت  بی  انتخابات  به  نسبت 

است
نحوه بررسی صلاحیت ها تا این جا مردم 
را نسبت به انتخابات بی تفاوت و بی علاقه 
کرده است. مردم احساس می کنند تکلیف 
انتخابات از قبل روشن بوده و قرار است 
که خالص سازی شود و نیروهای خودی 
را روی کار بیاورند و اکثریت مردم را هم 
کنار بگذارند؛ این موضوع باعث می شود 
که انتخابات مسئله مردم نباشد و مسئله 
در  مردم  باشد،  انتخابات  گردانندگان 
یعنی  نباشد  آن ها  مسئله  که  انتخاباتی 
توجهی  آن ها  آرای  به  کنند  احساس 

نمی شود، از کنارش رد می شوند.
می  نظام  دلسوزان  و  روحانی   
قهرآمیز  مسیر  از  را  مردم  خواهند 

بازدارند
نکته دوم درباره حضور در خیابان بوده و 
این  که جواب نمی دهد اشاره به مسئله 
مختلف  کشورهای  در  دارد.  بنیادین 
 ... و  افعانستان  و  آفریقا  شمال  منطقه، 
حرکت های  قالب  در  که  جنبش هایی 
و  نظام  ساختار  اصلاح  برای  خیابانی 
چهارچوب های حاکم در مملکت صورت 
لذا  نداده  پاسخ  چندان  که  است  گرفته 
کسانی مثل حسن روحانی و بسیاری از 
دلسوزان کشور، آینده ایران و جمهوری 
با  آینده شان  اسلامی که در حال حاضر 
ایران ما عجین شده و به هم پیوسته است؛ 
می خواهند مردم را در مسیر رسیدن به 
و  قهرآمیز  روش های  با  خواسته هایشان 

خیابانی بازدارند و به سمت صندوق های 
رای سوق دهند.

به  آمدن  صرف  داشت  توجه  باید  البته 
خیابان لزوما به معنی براندازی یا انقلاب 
نیست؛ در بسیاری از کشورها مثل آمریکا، 
شرق آسیا و انگلستان، مردم برای اعتراض 
به یک سیاست خاص یا عملکرد مسئول 
با  حاکمیت  اگر  و  می آیند  خیابان  به 
اعتراضات صحیح برخورد کنند، به خیابان 
کشور  و  نظام  آینده  برای  مردم  آمدن 
خطری ندارد. اگر کیفیت برخورد حکومت 
و مسئولین با اعتراضات مناسب باشد دیگر 
نیازی نیست آقایان ابراز نگرانی کنند و آن 

را خط قرمز فرض کنند.
مثل  غربی  کشورهای  از  بسیاری  در 
که  این   با  انگلستان  و  آلمان  فرانسه، 
حمایت از اسرائیل و بقای آن خط قرمز 
دولتشان است اما ده ها هزار نفر از مردم به 
خیابان ها آمده  و در حمایت از فلسطین و 
غزه شعارهایی داده اند؛ اگر تحمل دولت ها 
و حکومت ها نسبت به اعتراضات مردمی 
هیچ  خیابان  به  مردم  آمدن  باشد؛  بالا 

خطری ندارد.
روحانی نگران است آینده کشور به خطر 

بیفتد
به  مردم  آمدن  از  روحانی  امثال  نگرانی 
خیابان نیست بلکه از عدم تحمل حکومت 
است. اگر مردم بیایند برای مسئله ای مثل 
باید  ما  و....اعتراض  کنند  گرانی، حجاب 

اعتراضشان را به رسمیت بشناسیم.
طبق نص صریح قانون اساسی، تظاهرات 
و راهپیمایی مردمی حق قانونی آن هاست 
و در همه  جای دنیا این حق به رسمیت 
شناخته شده است ولی وقتی مسئولین با 
اعمال حق مردم با قوه قهریه، با گارد و 
حمله برخورد و آن را تبدیل به خشونت 

می کنند، خطر ایجاد می شود.
افرادی مثل حسن روحانی نگران هستند 
و  برود  بالا  حکومت  و  مردم  هزینه  که 
آینده کشور به خطر بیفتد. این مردم از 
کشور  و  حکومت  پشتیبان  انقلاب  اول 
جامعه  مرحله  سخت ترین  در  بوده اند، 
ایرانی که جنگ تحمیلی بود مردم بودند 
که کشور را نجات دادند نه صرفا حکومت 

و مسئولان.

نامه سرگشاده ناصر نوبری، سفیر اسبق ایران در اتحاد جماهیر شوروی، به مجلس:

نام وزارت خارجه را به وزارت تشریفات روابط خارجی تغییر دهید
 قانون فعلی مجلس می گوید روابط نظامی لازم نیست با سفیر و سفارت هماهنگ شود

معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار زنجان در 
پاسخ به سئوال خبرنگاران در مورد تاکید موجود 
در طرح شهید زین الدین نسبت به بهره گیری از 
نیروهای جوان، مومن انقلابی و تحول خواه برای 
حضور در دستگاه ها گفت: در این آزمون جذب 
نیرو رشته های تخصصی مورد تاکید است، البته 
آرزوی ما این است که نیروهای مومن انقلابی 
این  و  این آزمون موفق شوند  و تحول خواه در 
موضوع تنها مربوط به این آزمون نیست. نشست 
توسعه مدیریت  خبری مرتضی شهامی معاون 
روز  رسانه  اصحاب  با  زنجان  استاندار  منابع  و 
دوشنبه )6 آذرماه( با موضوع اجرای طرح شهید 
زین الدین در استان زنجان برگزار شد و در این 
جلسه وی به سئوالات خبرنگاران در مورد این 
طرح توضیح داد. مرتضی شهامی معاون توسعه 
مدیریت و منابع استاندار زنجان در ابتدای این 

در  زنجان  صدای  سئوال  به  پاسخ  در  نشست 
بودن  »نمایشی  احتمال  از  نگرانی ها  خصوص 
آزمون و اجرای طرح زین الدین و استخدام افراد 
فعال در ادارات و دلسردی مردم نسبت به شرکت 
آزمون  دفترچه  در  کرد:  اظهار  آزمون«  این  در 
استخدامی و طبق قانون امتیازی برای افرادی 
که اکنون در ادارات به عنوان نیروی شرکتی و 
است. نشده  لحاظ  می کنند،  فعالیت  قراردادی 
معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار زنجان 
تاکید کرد: اما این افراد ممکن است بر اثر تجربه 
توانایی  دارای  دستگاه ها  در  فعالیت  و  حضور 
بیشتر برای شرکت در آزمون و کسب امتیاز در 
مصاحبه باشند و منکر تاثیر تجربه و توانایی افراد 
در شرکت در آزمون نیستیم. سیاست استانداری؛ 
جذب نیروهای انقلابی و تحول خواه است. وی با 

اشاره به اینکه دفترچه آزمون طرح ...

 اطلاع رسانی اجرای طرح شهید زین الدین کافی نیست
  آزمون نمایشی نیست نیروهای شاغل مجرب  اند

۲۰۰ هکتار زمین به محدوده شهر 
قیدار الحاق می شود 

درخشش ملیله زنجان در نمایشگاه 

صنایع دستی خراسان جنوبی 

صفحه  ۴

صفحه 2

صنایع دستی  و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  مدیرکل 
در  زنجان  برترملیله  غرفه  رتبه  کسب  از  زنجان  استان 
نمایشگاه سراسری صنایع دستی خراسان جنوبی خبر داد.  
سید سعید صفوی گفت: به منظور معرفی هنر صنعت 
صنایع دستی استان زنجان، صنعتگران صنایع دستی این 
استان در زمینه مس، قلمزنی، ملیله و چاقو در نمایشگاه 
کردند.  شرکت  جنوبی  خراسان  سراسری  صنایع دستی 
به  زنجان  ملیله  غرفه  صنایع دستی  غرفه   ۲۱۴ ازمیان 
را  برتر  رتبه  توانست  ملیله  نماینده شهر جهانی  عنوان 

کسب کند.   مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری...

مدیرکل راه و شهرسازی استان زنجان،گفت: زمین مورد 
نیاز به میزان ۱۵۰ تا ۲۰۰ هکتار در قالب تفاهم نامه ای با 
اداره اوقاف در فاز دوم در شرف تأمین است و به محدوده 
و  هزار  دو  از  بیش  برای  که  می شود  الحاق  قیدار  شهر 
۵۰۰ نفر مسکن ساخته خواهد شد.  اصغراسماعیلی با 
بیان اینکه  تمام اراضی داخل محدوده شهر قیدار اوقافی 
است،گفت: زمین دولتی در این شهر وجود ندارد تا برای 
متقاضیان نهضت ملی مسکن خانه بسازد.  وی با بیان 
اینکه با اداره اوقاف استان زنجان توافقی برای تامین زمین 

صورت گرفته است،ابراز کرد: حدود ۲۲ هکتار ...

داخلی
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رئیس اداره برنامه ریزی مسکن و بازآفرینی راه و شهرسازی استان زنجان:

بخشی از واحدهای ۱۵ پروژه نهضت ملی مسکن
 در شهر زنجان تحویل متقاضیان می شود

صدای زنجان / مدیرکل راه و شهرسازی استان زنجان،گفت: زمین مورد نیاز به میزان ۱۵۰ تا ۲۰۰ 
هکتار در قالب تفاهم نامه ای با اداره اوقاف در فاز دوم در شرف تأمین است و به محدوده شهر قیدار 

الحاق می شود که برای بیش از دو هزار و ۵۰۰ نفر مسکن ساخته خواهد شد. 
اصغراسماعیلی با بیان اینکه  تمام اراضی داخل محدوده شهر قیدار اوقافی است،گفت: زمین دولتی 

در این شهر وجود ندارد تا برای متقاضیان نهضت ملی مسکن خانه بسازد. 
 وی با بیان اینکه با اداره اوقاف استان زنجان توافقی برای تامین زمین صورت گرفته است،ابراز 
کرد: حدود ۲۲ هکتار زمین در شهر قیدار برای ساخت مسکن ملی با اداره کل اوقاف توافق شده و 
در حال حاضر ۵۱۹ واحد مسکونی در قالب طرح نهضت ملی مسکن در این شهر ساخته می شود. 
 مدیرکل راه و شهرسازی استان زنجان،پیشرفت فیزیکی پروژه ۵۱۹ واحدی نهضت ملی مسکن 
در شهر قیدار را به طور میانگین بیش از ۳۵ درصد اعلام کرد و گفت: خوشبختانه پروژه با قوت 

در حال انجام است. 
 اسماعیلی با بیان اینکه در فاز دوم متقاضیان زیادی برای طرح نهضت  ملی مسکن در شهر قیدار 
وجود دارد،تاکید کرد: زمین لازم به میزان ۱۵۰ تا ۲۰۰ هکتار در قالب تفاهم نامه ای با اداره اوقاف 

در شرف تأمین است و به محدوده شهر قیدار الحاق می شود. 
 وی ابراز کرد: با تامین زمین برای بیش از دو هزارو ۵۰۰ تا سه هزارنفر از متقاضیان پالایش شده 

در شهرقیدار مسکن ملی ساخته خواهد شد. 
 مدیرکل راه و شهرسازی استان زنجان گفت: در شهر قیدار به دلیل اوقافی بودن زمین ها،با تمام 

توان  در صدد تامین زمین برای اجرای طرح نهضت ملی مسکن هستیم.

ایرنا/  مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان زنجان بر ضرورت نظارت بر کیفیت تولید نان تاکید 
کرد و گفت: هر شخص به عنوان خریدار نان می تواند با ثبت نظر خود، نسبت به رتبه بندی و 
امتیازدهی به نانوایی مربوط اقدام کند. محمدرضا نادری افزود: نان یکی از پر مصرف ترین مواد 
غذایی در جامعه ایران است و این موضوع باعث شده تا هر موضوعی مربوط به نان توجه همه را 
به خود جلب کند. وی گفت:قیمت، کیفیت و سهولت تهیه نان از جمله مسائلی است که عموم 
مردم همواره نسبت به آن حساس هستند. این مسوول اضافه کرد:نانوایان هم جزو اصنافی هستند 
که روزانه همه آحاد و اقشار جامعه با آنها سر و کار دارند و روند و نحوه عرضه نان مورد رصد 

همگان قرار می گیرد.
وی گفت: تمام تلاش ها و برنامه ریزی ها همواره بر این متمرکز بوده است تا تامین و عرضه نان به 
نحو مطلوبی انجام شود و کاستی ها و مشکلات در این حوزه به حداقل برسد. نادری اضافه کرد: 
در این راستا طرح نظارت برخط مردم بر کیفیت نان در زنجان در راستای طرح هدفمندی یارانه 

نان به مرحله اجرا درآمده است.
www.Nazar. وی گفت: این امکان از طریق نصب و استفاده از برنامه کاربردی نظر به آدرس
ir فراهم شده است. نادری افزود: مراجع بازرسی و نظارتی ذیربط استان، نکات مثبت و منفی 
دریافتی از این سامانه را در مورد نانوایان در برخورد با متخلفان یا تشویق نانوایانی که رضایت مردم 

را فراهم کرده اند و نیز ارتقای کیفیت و خدمت نانوایان در دستور کار قرار خواهند داد.
وی افزود: از طریق همین برنامه کاربردی، مشاهده سوابق خرید و مکان یابی نانوایی های اطراف 
کاربر امکان پذیر است. در شهرستان زنجان ۷۶۰ و در کل استان حدود هزار و ۷۰۰ واحد نانوایی 
لواش، سنگکی و بربری فعال است. مصرف یک ماهه آرد استان زنجان ۹ هزار تن اعلام شده است.

صدای زنجان/ رئیس اداره برنامه ریزی مسکن و بازآفرینی راه و شهرسازی استان زنجان،گفت: 
همزمان با دور دوم سفر ریاست جمهوری به استان زنجان،فاز اول و دوم ۱۵ پروژه نهضت ملی 
مسکن به تعداد دو هزار واحد مسکونی در شهر زنجان به متقاضیان تحویل داده می شود.بهزاد 
کردلو پروژه های در اولویت تحویل در سفر دوم رئیس جمهور به استان زنجان اشاره کرد و گفت: 
با توجه به برنامه ریزی های صورت گرفته و پیشرفت فیزیکی پروژه ها و انعقاد متمم تسهیلات 
بانکی)۵۵۰ میلیون تومان(،بیش از دو هزار واحد مسکونی  نهضت ملی مسکن در شهر زنجان 

تحویل متقاضیان می شود.
وی ابراز کرد: همزمان با دور دوم سفر رئیس جمهور به استان زنجان،۱۵ پروژه نهضت ملی 
مسکن در شرق و غرب شهر زنجان)فاز اول و دوم به تعداد دو هزار واحد مسکونی تحویل( افتتاح 

خواهد شد.
رئیس اداره برنامه ریزی مسکن و بازآفرینی راه و شهرسازی استان زنجان،با اشاره به پروژه های 
در اولویت تحویل در سفر دوم رئیس جمهور به استان، گفت: فاز دوم پروژه ثمین۲ ،فاز دوم 
۴۸واحدی کوی فرهنگ،فاز دوم پروژه m۶،فاز اول پروژه ۱۴۴ واحدی گلشهر،فاز اول ۳۶۸ 
واحدی گلشهر،فاز اول پروژه m۵ )عمران توسعه, تیشا و جهاد نصر( ،فاز اول m۲ )احرار, 
تراز ایستا(, فاز اول پروژه ارغوان, فاز اول زون aکوی زیتون و فاز اول ۱۰۵ واحدی شهرک 
غرب از جمله پروژه هایی هستتند که در مرحله انتخاب واحد ،تشکیل پرونده، انعقاد قرارداد با 

سازنده،تقسیط تسهیلات بانکی و تحویل واحد می باشند. 
کردلو بیان داشت: با عنایت به تاکید استاندار در جلسات شورای مسکن استان و همکاری شرکت 
های خدمات رسان)آب و فاضلاب , برق, گاز و مخابرات استان( امیدواریم با افتتاح واحدهای 
مسکونی متقاضیان پروژه های مذکور در خصوص زیرساخت های پروژه ها مشکلی نداشته باشند.
وی تاکید کرد: در زمان حاضر بیش از ۱۹ هزار واحد در قالب طرح نهضت ملی مسکن در استان 
زنجان در حال ساخت است که حدود ۱۴ هزار و ۵۰۰ واحد آن در شهر زنجان و مابقی در سایر 

شهرهای استان قرار دارد.

مدیرکل راه و شهرسازی استان زنجان:

۲۰۰ هکتار زمین به محدوده شهر قیدار الحاق می شود 

مدیر کل امور اقتصادی و دارایی استان زنجان :

امکان نظارت برخط مردم بر کیفیت نان در زنجان فراهم شد

صدای زنجان از گلایه ها نسبت به تخریب ساختمان عوارضی خرم دره گزارش می دهد؛

تخریبِ شبانه 
 مردم: نمی شد از ساختمان عوارضی خرم دره استفاده بهتری کرد؟

 رئیس شورای شهر خرم دره: شورای شهر در جریانِ تخریب نبود، هرچند این تخریب در اختیارات اداره راهداری است اما به نظرم می شد از آن استفاده بهتری کرد
 رئیس اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای شهرستان خرم دره: پاسخ نداد

صدای زنجان/ سمیه محرمی: تخریب ساختمان عوارضی 
خرمدره از سوی اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای منجر 
به واکنش شهروندان و مسئولان شهری شده است. مردم 
می  گویند باید برخی از مدیران و دست اندرکاران ارگان های 
دولتی در قبال حفظ بیت المال مسئولانه عمل کنند آن 
هم در شرایط دشوار اقتصادی کنونی که تامین اعتبار برای 

ساخت و ساز، چندان آسان نیست! 
شهر  عوارضی  ساختمان  تخریب  موضوع  پیش  چندی 
خرم دره با توجه به عدم نیاز به این بخش و از بین رفتن 
کاربری مورد انتقاد شهروندان خرمدره ای قرار گرفت چرا 
که مردم معتقدند می شد از این ساختمان به نحو احسن 
استفاده کرده و در بخش های دیگر که به نفع عموم باشد، 

بهره برد.
سعید نوحی یکی از شهروندان خرمدره ای در گفت وگو با 
و شرایط  استحکام  دارای  بنا  این  زنجان می گوید:  صدای 
دارای  که  بخش ها  سایر  در  آن  از  بهره برداری  برای  لازم 
کمبود مکان هستند را داشت اما مسئولان مربوطه بدون 
اطلاع رسانی قبلی، یک شبه دست به تخریب زدند و مردم، 
صبح با زمین خالی این بنا مواجه شدند. در حال حاضر 
چیزی از آن باقی نمانده و زمین آن نیز مسطح شده است، 
اقدامی که بنا به گفته شهروندان به نوعی تضییع بیت المال 

و اموال دولتی بوده است. 
وی با اشاره به اینکه آیا نمی شد از این محل به عنوان پایانه 
بین راهی برای حضور و بهره مندی مسافرانی که به صورت 
بین راهی از اتوبوس های زنجان استفاده کنند و از آن بهره 
برد؟ می افزاید: چرا باید در این شرایط که همه به دنبال یک 
محل برای فعالیت هستند این ساختمان که مشکل خاصی 
نداشت تخریب شود. باید برخی از مدیران و دست اندرکاران 
ارگان های دولتی در قبال حفظ بیت المال مسئولانه عمل 
کنند آن هم در شرایط دشوار اقتصادی کنونی که تامین 

اعتبار برای ساخت و ساز، چندان آسان نیست!
 تخریب عوارضی تضییع بیت المال بود

این شهروند خرم دره ای با بیان اینکه جویا شدیم و بسیاری از 
مسئولان و متولیان در سایر دستگاه ها گفتند برای بهره گیری 
و استفاده از این بنا تمایل داشتند، اضافه می کند: برای نمونه 
این محل بهترین نقطه استقرار برای حضور تیم های امداد و 
نجات اورژانس و هلال احمر بوده و توانایی این را داشت تا 

در نقطه استراتژیک شاهد استقرار آن ها باشیم.
نوحی با اشاره به اینکه از سایر دستگاه ها هم پیگیر شدیم 
و گفتند به آنها اعلام نشده والا تمایل داشتند از این بنا 
استفاده کنند، می گوید: آیا یک اعلام عدم نیاز و یا مناقصه و 
مزایده خسارتی به اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای وارد 

می کرد که از این اقدام خودداری کرده است؟
این شهروند خرم دره ای با اشاره به اینکه تا این لحظه کسی 
با  نباید  می کند:  بیان  است،  نداده  پاسخ  ما  سئوالات  به 
تصمیم گیری های فردی و خودخواهانه و لحظه ای به اموال 
دولتی که با بیت المال و سرمایه های مردم تهیه و ساخته 
شده است آسیب وارد میشد. اهالی خرم دره همچنان و با 
حساسیت منتظر برخورد قاطع دستگاه قضایی با مسببان 
این اقدام غیر قابل پذیرش که موجب تخریب اموال دولت و 

بیت المال مسلمان شده هستند.
این شهروند این را هم می گوید که؛ هر چند طبق مدارک و 
اسناد ارائه شده توسط مسئولان اداره راهداری و حمل و نقل 
جاده ای شهرستان خرم دره قانونی بود ولی به نظر می رسد 

کار درستی نبوده است!
  شورای شهر در جریان تخریب ساختمان عوارضی 

شهرستان خرمدره نبود!
عین الله رجبی، رئیس شورای شهر خرم دره نیز در پاسخ 
به سئوال صدای زنجان در مورد در جریان بودن شورای 
شهر خرم دره در زمینه تخریب این ساختمان اظهار می کند: 
شورای شهر خرم دره در جریان این تخریب نبودیم و بعد از 
تخریب پیگیری شدیم که اعلام شد اداره راهداری و حمل و 

نقل جاده ای اقدام به این کار کرده است.
وی با اشاره به اینکه ذکر این موضوع نیز ضروری است که 
تخریب ساختمان عوارضی در اختیار شورای شهر نیست، 
می گوید: مسئولیت این تخریب و تصمیم گیری در مورد این 
ساختمان با اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای است 
و به نظر می رسد این تخریب نیز با دستور و تصمیم سازمان 

در سطح کشوری گرفته شده است.
استفاده  ساختمان  این  از  می شد  اینکه  بیان  با  رجبی 
بهینه تری کرد، ادامه می دهد: بعد از تخریب نسبت به این 
تصمیم اطلاع پیدا کردیم و پس از اطلاع از تخریب از این 
موضوع رنجور شدیم. رئیس شورای شهر خرم دره با بیان 
اینکه نه شورا بلکه برای سایر دستگاه ها نیز می شد از این 
ساختمان استفاده کرد، عنوان می کند: اگر راهداری و حمل 
و نقل جاده ای ما را در جریان تصمیم خود قرار می داد بدون 

شک تصمیم بهتری برای این ساختمان گرفته می شد.
تخریب  از  پس  خرمدره   راهداری  مدیر  سکوت   

ساختمان عوارضی
تلاش خبرنگار صدای زنجان برای گفت و گو با محمد دهقانی، 
شهرستان  جاده ای  نقل  و  حمل  و  راهداری  اداره  رئیس 
خرم دره با وجود هماهنگی صورت گرفته با مسئول واحد 
روابط عمومی این اداره تا پایان تکمیل این گزارش )اتمام 

وقت اداری روز دوشنبه آذرماه  ۱۴۰۲( میسر نشد.

برابر آرا هیات قانون صدرالعشاره تصرفات مالکانه آقای رحمت دین محمدی فرزند مردعلی نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین 
مزروعی  به مساحت ۱۹۸۴۴/۲۳مترمربع پلاک ۹۳۸ فرعی از ۲۲ اصلی  واقع در روستای شکورآباد بخش ۷ زنجان خریداری از 
آقای مردعلی دین محمدی محرز گردیده است . لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۲/۰۹/۰۷ 
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۲/۰۹/۲۲ 

برابر رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۲۷۰۰۶۰۰۰۶۹۴۰ -۱۳۹۹۶۰۳۲۷۰۰۶۰۰۰۶۹۷ ۱۳۹۹/۰۶/۲۶ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان طارم تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای تقی احمدی فرزند اسمعیل بشماره شناسنامه ۳۶۵ صادره از 
طارم به شماره ملی ۵۳۹۹۶۵۸۹۰۹ و آقای رحیم احمدی فرزند اسمعیل بشماره شناسنامه ۴۶۷ صادره از طارم به شماره ملی ۵۳۹۹۶۵۹۹۲۱ هر کدام سه دانگ 
مشاع از ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت ۲۸۶۵۰,۳۵ مترمربع بوده که به مقدار ۳۳۵۴ متر مربع داخل در حد بستر رودخانه بوده که بعد از کسر مساحت مفید 
۲۵۲۹۶,۳۵ مترمربع از مالکیت رسمی سیدکریم موسوی واقع در بخش هشت زنجان شهرستان طارم روستای صومعه بر از پلاک ۱۳۹ فرعی ۱۰۳- اصلی را نموده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند در شهرها از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق آگهی در روستا به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل تسلیم و پس از 
اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل 

نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول :۱۴۰۲/۰۸/۲۲
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۹/۰۷

آگهی موضوع ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند مالکیت هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

علیرضا حسن زاده رئیس ثبت اسناد منطقه یک زنجانسیدرضا شفیعی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان طارم

پرداختی کارکنان مخابرات با درآمد پایدار انجام می شود:

وعده مدیرعامل شرکت مخابرات ایران به بازنشستگان زنجان
صدای زنجان /سلطانی مدیرعامل شرکت مخابرات ایران، در 
نشست تخصصی بررسی و ارزیابی وضعیت ارتباطی مخابرات 
و   ارتباطی   ، ای  توسعه  بررسی وضعیت  به  زنجان،  منطقه 
تحقق برنامه های واگذاری خدمات دیتا و تلفن ثابت پرداخت.

سلطانی کنترل هزینه ها و افزایش درآمد را به عنوان یک 
شاخص اصلی در عملکرد مدیران مناطق مهم دانست و گفت: 
کاهش هزینه ها  به عنوان یک عامل مهم در دستیابی به 
اهداف باید مورد توجه قرار گیرد و همچنین اجرای طرح های 
تحولی شرکت نیازمند هماهنگی و همکاری مدیران مناطق با 
ستاد است. وی با اشاره به تصویب طرح های مختلف تجاری 
توسط هیات مدیره در سال جدید که منجر به تحولات و 
جهش مطلوب در افزایش درآمد شرکت می شود، گفت: اگر 
افزایش درآمد بدون نگاه به کنترل و نظارت انجام شود بخش 
زیادی از درآمد شرکت اثر درآمدی خود را از دست خواهد 
داد   بنابراین برنامه ریزی دقیق در مدیریت درامدهاو هزینه 

ها در شرکت مخابرات ضروری است.
سلطانی ضمن ارزیابی مثبت استان نسبت به سه سال گذشته 
اظهار داشت: تمامی برنامه ها  و اهداف باید به طور متمرکز 
پیگیری شود، تا با بررسی و ارزیابی درست به نتایج مطلوب تر 
برسیم . وی به توسعه ارتباطی استان بر بستر فیبرنوری تاکید 
کرد و افزود: حل مسائل و مشکلات ارتباطی و ارائه خدمات 
با کیفیت به مردم در اولویت قرار دارد و همه مدیران باید تا 

جایی که امکان دارد، برای توسعه زیرساخت های ارتباطی بر 
بستر فیبرنوری و تامین اعتبار منابع لازم تلاش کنند.

همچنین، مهندس شبستانی مدیر مخابرات منطقه زنجان نیز  
ضمن ارائه گزارش از وضعیت شاخص های فنی ، تجاری، 

مالی، شبکه به تشریح پروژه ها و برنامه های جاری پرداخت و 
با تشریح وضعیت پروژه نجما در استان افزود: ارائه خدمات بر 
بستر فیبرنوری در اولویت مخابرات منطقه قرار دارد و تلاش 
می کنیم با ارائه سرویس های به روزو مورد نیاز این امکانات 

را در دسترس همگان قراردهیم.
مخابرات  بازنشستگان  جمع  در  سلطانی  بازدید،  ادامه  در 
منطقه زنجان با تاکید بر اقدامات انجام شده برای پرداخت 
موضوع  پیگیری  با  داشت:  اظهار  بازنشستگان  مطالبات 
پرداختی کارکنان شاغل و بازنشسته و برنامه ریزی دقیق 
اساس  این  بر  پایدار خواهیم رسید که  به درآمد  اصولی  و 
پرداختی های کارکنان شاغل و بازنشسته به طور منظم انجام 
می شود. مدیرعامل شرکت مخابرات ایران همچنین افزود : 
با توجه به تعداد شاغلین و بازنشستگان شرکت مخابرات و 
اهمیت موضوع نگهداشت مجموعه ای بزرگی مانند مخابرات 

، تلاش حداکثری  در این خصوص در حال انجام است.
وی ادامه داد: تصمیمات خوبی برای حل مشکلات پرداختی 
کارکنان شاغل و بازنشستگان گرفته شده است که ان شاالله 

بعد از تصویب عملیاتی می شود
گفتنی ست، در ابتدای سفر به استان، سلطانی و هیئت همراه 
و همچنین مهندس شبستانی مدیر مخابرات منطقه زنجان، 
با حضور در مزار شهدای گمنام گاوازنگ زنجان، ضمن قرائت 
اسلامی  انقلاب  شهیدان  آرمان های  با  غبارروبی،  و  فاتحه 

تجدید میثاق کردند.
در این مراسم معنوی ضمن پاسداشت و زنده نگه داشتن یاد 
و خاطره شهدای گرانقدر، به ادامه دادن راه شهدا و دفاع از 

آرمان های ایشان تاکید شد.

مدیرامورمنابع آب شهرستان خرمدره:

لایروبی و آزادسازی رودخانه الوند شهرستان خرمدره در حال تکمیل است 
صدای زنجان / با همکاری و مشارکت مردم برای تکمیل 
الوند شهرستان خرمدره در  آزادسازی رودخانه  و  لایروبی 
ادامه فرآیند آزادسازی و لایروبی رودخانه الوند، کلید خورد.

اصغر قربانی، مدیرامورمنابع آب شهرستان خرمدره گفت: با 
اتخاذ تمهیدات اجتماعی و در راستای کاهش هزینه های 
دولت نسبت به جلب مشارکت بهره برداران مجاور رودخانه 

در تامین ماشین آلات و نیروی انسانی برای بخش هایی از 
رودخانه الوند اقدام شد که با مشارکت مردم منطقه به نتیجه 
نهایی رسید.  وی افزود: در این اقدام اجتماعی، برخی از 
اهالی منطقه بصورت داوطلبانه با هرس درختان و بازگشایی 
از  مقاطعی  در  شده  احداث  غیرمجاز  و  ایمن  نا  بندهای 
رودخانه که علاوه بر جلوگیری از تامین حقابه اراضی پایین 

دست رودخانه درمواقع سیلابی عامل تشدید خسارت وارده 
دولت  هزینه های  کاهش  و  همیاری  به  اقدام  گردید،  می 
نمودند. قربانی تصریح کرد: امید است با این اقدام، امورمنابع 
آب شهرستان خرمدره به اهداف اصلی خود که دستیابی به 
نتیجه پایدار و جلوگیری از تصرف مجدد و حفظ حریم و 

بستر رودخانه ها توسط خود مردم است دست یابد.

س اختصاصی
عک
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صدای زنجان/ سمیه محرمی: معاون توسعه مدیریت و منابع 
استاندار زنجان در پاسخ به سئوال خبرنگاران در مورد تاکید 
از  بهره گیری  به  نسبت  زین الدین  شهید  طرح  در  موجود 
نیروهای جوان، مومن انقلابی و تحول خواه برای حضور در 
دستگاه ها گفت: در این آزمون جذب نیرو رشته های تخصصی 
مورد تاکید است، البته آرزوی ما این است که نیروهای مومن 
انقلابی و تحول خواه در این آزمون موفق شوند و این موضوع 

تنها مربوط به این آزمون نیست.
نشست خبری مرتضی شهامی معاون توسعه مدیریت و منابع 
استاندار زنجان با اصحاب رسانه روز دوشنبه )6 آذرماه( با 
موضوع اجرای طرح شهید زین الدین در استان زنجان برگزار 
شد و در این جلسه وی به سئوالات خبرنگاران در مورد این 

طرح توضیح داد.
مرتضی شهامی معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار زنجان 
در ابتدای این نشست در پاسخ به سئوال صدای زنجان در 
خصوص نگرانی ها از احتمال »نمایشی بودن آزمون و اجرای 
طرح زین الدین و استخدام افراد فعال در ادارات و دلسردی 
مردم نسبت به شرکت در این آزمون« اظهار کرد: در دفترچه 
که  افرادی  برای  امتیازی  قانون  طبق  و  استخدامی  آزمون 
اکنون در ادارات به عنوان نیروی شرکتی و قراردادی فعالیت 

می کنند، لحاظ نشده است.
معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار زنجان تاکید کرد: 
اما این افراد ممکن است بر اثر تجربه حضور و فعالیت در 
دستگاه ها دارای توانایی بیشتر برای شرکت در آزمون و کسب 
امتیاز در مصاحبه باشند و منکر تاثیر تجربه و توانایی افراد در 
شرکت در آزمون نیستیم. سیاست استانداری؛ جذب نیروهای 

انقلابی و تحول خواه است.
وی با اشاره به اینکه دفترچه آزمون طرح زین الدین به صوت 
مشترک برای دو استان اردبیل و زنجان صادر شده است، بیان 
کرد: استان زنجان به عنوان نخستین استان اقدام به اجرای 

این طرح کرده است.

آزمون  با  همزمان  طرح  این  آزمون  اینکه  اشاره  با  شهامی 
این  ادامه داد:  برگزار خواهد شد،  فراگیر در هشتم دی ماه 
همزمانی شائبه یکی بودن این دو آزمون را ایجاد کرده که 
باید تاکید کنیم این آزمون مستقل از آزمون فراگیر است و 

فقط همزمانی با آن دارد.
معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار زنجان با اشاره به اینکه 
ثبت نام برای شرکت در آزمون طرح شهید زین الدین آغاز 
شده اما احساس شد اطلاع رسانی در این زمینه خوب نبوده 
است، عنوان کرد: ناهماهنگی هایی در اجرای این طرح وجود 

دارد که پس از دریافت مجوز یک مقدار طول کشیده است.
وی با اشاره به اینکه از اصحاب رسانه دعوت شده است تا 

نسبت به اطلاع رسانی این طرح اقدام کنند، گفت: تا یازدهم 
تلاش  و  دارد  وجود  فرصت  آزمون  در  برای شرکت  آذرماه 
می شود، اطلاع رسانی افزایش پیدا کند تا علاقه مندان و افراد 
حائز شرایط در این آزمون بتوانند شرکت کنند تا نیروهای 

توانمند و با کیفیت تری در این طرح حضور پیدا کند.
شهامی با بیان اینکه ۱۰۰ نفر سهمیه استان زنجان برای 
جذب در طرح زین الدین بوده است، گفت: از این تعداد ۱۰ 
نفر نخبگان و ۱۰ نفر به صورت کار معین و 8۰ نفر به صورت 

پیمانی جذب خواهند شد.
وی با اشاره به اینکه به دلیل عدم تامین اعتبار برای محیط 
زیست تنها 3 نفر در این اداره جذب خواهند شد در حالی 

که 5 نفر سهمیه داشته است، گفت: با این شرایط ۷8 نفر 
در ۹ دستگاه اجرایی استان با اجرای طرح استخدامی شهید 

زین الدین به کارگیری می شوند.
این طرح،  اجرای  اول  اینکه در مرحله  به  اشاره  با  شهامی 
دستگاه های اولویت دار استان و پست های کلیدی مورد نیاز 
در آنها شناسایی شد که طبق آن، استخدام نیرو انجام می 
شود، گفت: با اجرای این طرح، نیروهای جوان، مومن انقلابی 

و تحول خواه به کارگیری می شوند.
معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار زنجان با اشاره به اینکه 
با پایان این مرحله، طرح زین الدین ۲ استارت زده خواهد 
شد تا سال آینده شاهد استخدام نیروهای جدید در مجموعه 
باشیم، تاکید کرد: هم سهمیه معلولان و هم بنیاد شهید در 

این طرح لحاظ شده و طبق قانونی اجرایی شده است.
وی همچنین در پاسخ به سئوالی در مورد مغایرت اجرای 
طرح زین الدین با رویکرد چابک سازی بدنه دولت عنوان کرد: 
با توجه به افزایش افرادی از بدنه دولت بازنشسته شده اند و 
نیروی کارشناسی نداریم در این زمینه مشکلات زیادی داریم 
که امیدواریم با حضور و آغاز فعالیت نیروهای جدید برای 

جبران این خلا احساس شد.
شهامی با اشاره به اینکه در گذشته به دلیل سخت گیری ها 
نسبت به ورود نیروی جدید، همه دستگاه ها در زمینه نیوری 
انسانی مشکل دارند، گفت: ورود نیروهای جدید در قالب طرح 

شهید زین الدین غیر عادی و بیش از حد نیاز نیست.
وی همچنین در پاسخ به سئوالی در مورد نحوه تشخیص 
انقلابی بودن افراد حاضر در این آزمون و افراد جذب شده 
و تاکید بر این عنوان بیان کرد: در این آزمون جذب نیرو 
رشته های تخصصی در نظر گرفته شده و آرزوی ما این است 
که نیروهای مومن انقلابی و تحول خواه در این آزمون موفق 
شوند و این موضوع تنها مربوط به این آزمون نیست و در همه 
آزمون ها تلاش می شود افرادی با این شرایط جذب شوند، 

جوابی که خبرنگاران را قانع نکرد.

خبر معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار زنجان جزئیات طرح شهید زین الدین را تشریح کرد؛

سیاست استانداری؛ جذب نیروهای انقلابی و تحول خواه است
 اطلاع رسانی اجرای طرح شهید زین الدین کافی نیست

 آزمون نمایشی نیست نیروهای شاغل مجرب  اند

صدای زنجان / سرپرست شرکت آب و فاضلاب استان زنجان گفت: چهارمین مانور دفاع از مقرّ 
همزمان با سراسر کشور در ۸ شهرستان استان زنجان برگزار شد.

»علی محمد نادرخانی« اظهار کرد: در این مانور سناریوهای قطع برق و سیستم های حفاظت 
هوشمند، نفوذ و سرقت از انبارهای مرکزی و مقابله با تهدیدات ناشی از حملات بیوترورسیم مورد 

تمرین قرار گرفت.
مدیرکل پدافند غیرعامل استان زنجان نیز که در این مانور حضور داشت گفت: برگزاری این 

مانورها در ارتقاء آمادگی دستگاه های ذی ربط در مواقع بروز بحران بسیار حیاتی است.
محمد یاری گفت: شرکت آب و فاضلاب استان زنجان با نگاه ویژه به مسائل حراستی و تامین 
مناسب تجهیزات و نیروی انسانی متخصص جزء حراست های پیشرو در استان زنجان محسوب 

می شود.
مدیرکل حراست استان زنجان نیز بیان کرد: بخش آب و فاضلاب هر دو حوزه سلامت و امنیت را 

شامل می شود که از این جهت باید با نگاه ویژه ای به این بخش نگریست.
احسانی تاکید کرد: تخصیص بودجه و امکانات در بخش حراست آبفا هزینه نیست بلکه سرمایه 

گذاری است که از طریق آن از وقوع بحران و اعمال هزینه ها پیشگیری می شود.
وی حراست شرکت آب و فاضلاب استان زنجان را جزء حراست های موفق در استان زنجان 
توصیف کرده و گفت: اقدامات دفتر حراست و امور محرمانه شرکت آبفا استان زنجان، روزآمد و 

موفق بوده که باید در قالب انتقال تجربیات با سایر استانها اشتراک گذاری شود.

فارس/ مسئول گروه جهادی فداییان حضرت عباس )ع( زنجان با بیان اینکه برای برخی روستاهای 
که با تنش آبی مواجه بودند با تانکر آبرسانی کرده اند، گفت: تهیه لقمه های خانگی و توزیع آن در 

بین زبالگردها توسط جهاد گران این گروه انجام شده است.
سعید جعفری، مسئول گروه جهادی فداییان حضرت عباس)ع( زنجان در زنجان با بیان اینکه 
اقتصادی،  فرهنگی،  عمرانی،  عرصه های  در  زنجان  )ع(  عباس  فداییان حضرت  گروه جهادی 
سیاسی، محرومیت زدایی، کشاورزی، اجتماعی، جهاد تبیین و... ارائه خدمت می کند، اظهار داشت: 
در جهاد عمرانی ساخت، تعمیر و ترمیم منازل خانوار محروم و مساجد در روستاهای شهرستان 
زنجان، آبرسانی روستایی، رنگ آمیزی و تعمیرات مدارس، تعمیرات لوازم خانگی رایگان خانوار 

نیازمند و... از اقدامات انجام شده در حوزه عمران است.
مسئول گروه جهادی فداییان حضرت عباس)ع( زنجان به تشریح فعالیت های انجام شده توسط 
گروه جهادی فدائیان حضرت عباس)ع( اشاره کرد و گفت: برگزاری جلسات سیاسی بین عامه 
مردم و مسئولان با حضور سخنرانان شاخص، تلاش در ترویج جهادگری، برگزاری نشست های 
بصیرت بین آحاد مردم با حضور خطیبان توانا و... از جمله فعالیت های انجام شده در جهاد تبیین 

در حوزه سیاسی است.
وی ادامه داد: ارایه خدمات در حوزه اشتغال زایی، ایجاد کارگاه تولید سنگ های مصنوعی و تزیینی، 
دکوری، خانگی، صنعتی، معرفی به شرکت های صنعتی در راستای اشتغال سرپرستان بخصوص 
خانوار نیازمند، ایجاد اشتغال های خانگی از قبیل قالیبافی و... از جمله مهم ترین اقدامات شاخص 

گروه جهادی حضرت عباس)ع( است.
 جعفری اضافه کرد: اجاره رایگان زمین کشاورزی به کشاورزان نیازمند در دو روستای زنجان 
و بیجار، معرفی برای اشتغال در گلخانه ها و زمین های کشاورزی اطراف شهر زنجان، احسان 

محصولات دو باغ به طور کامل برای نیازمندان و... از دیگر فعالیت های این گروه جهادی است.
مسوول گروه جهادی فداییان حضرت عباس )ع( زنجان با بیان اینکه برخی روستاهای که با تنش 
آبی مواجه بودند جهادگران با تانکر به این روستاها آبرسانی انجام دادن، بیان داشت: تهیه لقمه های 

خانگی و توزیع آن در شب های جمعه بین زبالگردها توسط جهادگران انجام شده است.

برنا/ دبیرکل ستاد مبارزه با موادمخدر گفت: ضربه به بنیان های مالی قاچاقچیان طی دو الی سه 
سال گذشته، حدود ۸ برابر شده است و این دستاورد خوبی است.

اسکندر مؤمنی در سفر یک روزه خود به استان سیستان و بلوچستان از پارکینگ مرکزی استان 
که مربوط به خودرو های پرونده های موادمخدر است، بازدید کرد و گفت: با همت همه دستگاه ها، 
ضربه به بنیان های مالی قاچاقچیان چندین برابر شده است؛ در واقع طی دو الی سه سال گذشته، 

حدود ۸ برابر شده و این دستاورد خوبی در بازدارندگی است.
مومنی افزود: در این پارکینگ به لحاظ زیرساخت و مسقف کردن برای جلوگیری از آسیب به 

اموال وسایل نفلیه مردم و متعلق به بیت المال، اقدامات خوبی صورت گرفته است.
وی افزود: پارکینگ باید محلی برای توقف کوتاه مدت خودرو های توقیفی و مصادره ای باشد و 
می بایست به سرعت تعیین تکلیف شود و آن بخش که مربوط به دستگاه کاشف است واگذار 
شود و آن بخشی هم که باید به مزایده گذاشته شود، تشریفات قانون آن انجام و هزینه فروشش 

به خزانه واریز شود.
دبیرکل ستاد افزود: در سال جاری با همکاری دستگاه قضایی در استان سیستان و بلوچستان، 
یک هزار و ۱۸۷ دستگاه خودرو توقیفی و مصادره ای ظرف چند ماه گذشته، به مزایده گذاشته 
و پارکینگ تا حد زیادی تخلیه شد. در حال حاضر ۶۸۰ دستگاه خودرو در پارکینگ وجود دارد 
که ۸۰ وسیله مصادره ای و ۶۰۰ دستگاه توقیفی است. از این تعداد ۲۰۰ دستگاه خودرو آماده 
انجام مزایده است و مابقی خودرو ها نیز، با دستور مقامات قضایی، تعیین تکلیف و به مزایده 

گذاشته می شود.
مؤمنی تأکید کرد: پارکینگ، باید محل توقف کوتاه مدت باشد و خودرو ها پس از تعیین تکلیف 
مقام قضایی در کمترین زمان ممکن بر اساس مسیر قانونی باید فروخته و واگذار شود تا اموال 

بیت المال دچار رسوبی و فرسودگی نشود.

چهارمین مانور دفاع از مقرّ در شرکت آبفا 
استان زنجان برگزار شد

لقمه های خانگی جهادی ها برای زباله گردها

دبیرکل ستاد مبارزه با موادمخدر :

ضربه به بنیان های مالی قاچاقچیان در ۲ سال اخیر ۸ 
برابر شده است

رییس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی مطرح کرد؛

اعطای مجوز گردشگری سلامت به ۲۴۷ بیمارستان کشور
ایلنا/ رییس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با اشاره به 
ظرفیت بالای نظام سلامت در پاسخگویی به نیازهای درمانی، 
در  بخش خصوصی  ظرفیت های  از  بهره گیری  بر ضرورت 

توسعه گردشگری سلامت تاکید کرد.
بنابر اعلام روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی، 
در  که  گردشگری سلامت  فرصت های  بررسی  نشست  در 
وزارت  مسئولان  شد،  برگزار  دانشگاه  علی)ع(  امام  سالن 
و  دانشکده ها  و  بیمارستان ها  روسای  دانشگاه،  و  بهداشت 
نمایندگان بخش های خصوصی فعال در حوزه گردشگری 
سلامت به گفت و گو و تعامل و بررسی های چالش های این 

حوزه پرداختند.
علیرضا زالی - رییس دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی در 
این نشست با اشاره به اینکه هم اندیشی بخش های پرتوان 
خصوصی در حوزه سلامت با دانشگاه می تواند منجر به رشد 
این حوزه شود، خاطرنشان کرد: ظرفیت های علمی، آموزشی، 
از سوی  باید به عنوان بسته ای ویژه  درمانی و گردشگری 
شرکت های ثبت شده و قانونی به گردشگران خارجی معرفی 

شود.
وی با تاکید بر اهمیت جذب گردشگران سلامت توضیح داد: 
تنوع خدمات، رقابت کشورهای همسایه، توسعه زیرساخت ها 
در کشورهای منطقه و تغییراتی در فرآیند پذیرش بیماران 
موجب شده تا این حوزه با چالش های مختلفی روبه رو باشد.

وی خاطرنشان کرد: باید ظرفیت بخش خصوصی و دانشگاهی 
تجمیع شود تا تلاش ها اثرگذاری مطلوب را داشته باشد.

اینکه  بیان  با  رییس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
همکاری دانشگاه با آژانس های فعال در حوزه جذب توریسم 
سلامت فرصت بی بدیلی برای ارتقای هر دو حوزه را فراهم 
مجوز   کشور  در  درمانی  مرکز   ۲۴۷ کرد:  اضافه  می کند، 
پزشکی  علوم  دانشگاه  بیمارستان های  از  بسیاری  و  دارند 

شهیدبهشتی نیز دارای این مجوزند.
سایر  آینده  ماه  سه  تا  اینکه  ضمن  داد:  ادامه  وی 
بیمارستان های دانشگاه نیز این اعتبارنامه را دریافت خواهند 
کرد. ) IPD نوعی مجوز است که تعدادی از بیمارستان ها 
دارای آن هستند در واقع بخش بین المللی بیمارستان هایی 
که در زمینه توریسم درمانی فعالیت می کنند، نامه ای مبنی 

بر قبول درمان آن بیمار صادر می  کند.(
زالی با تاکید بر اینکه اجرای برنامه های توسعه ای خصوصا 
در حوزه ملی و بین المللی در دستور کار دانشگاه است، ادامه 
داد: کشور ما به دلیل ارایه خدمات درمانی باکیفیت و قیمت 
مناسب یا به عبارتی استثنایی می تواند به قطب گردشگری 

سلامت مبدل شود.
به گفته رییس دانشگاه، هیچ خدمت درمانی وجود ندارد 
که مجموعه نظام سلامت کشور توان پاسخگویی به آن را 

نداشته باشد.
وی با اشاره به اینکه انتخاب ایران به عنوان مقصد درمانی از 
سایر کشورها می تواند چالش های ارزی را مرتفع کند، ادامه 
داد: طبق آمار رسمی ایران میزبان گردشگرانی از ۱۶۴  کشور 
بوده، ولی با این وجود این حوزه نیاز به ارتقا و فعالیت بیشتر 

دارد.
علوم  دانشگاه  توانمندی های  معرفی  ضمن  ادامه  در  زالی 
پزشکی شهیدبهشتی، گفت: حضور هزارو ۵۵۰ عضو هیئت 
علمی، بالغ بر ۱۳ هزار دانشجو، ۲۰ بیمارستان تخصصی و 
فوق تخصصی، ۸۶ مرکز تحقیقاتی، ارایه خدمت به بیش از 
۶میلیون جمعیت تحت پوشش و مراکز مختلف بهداشتی، 
تنها گوشه ای از ظرفیت های علمی و تخصصی دانشگاه است.

رشته   ۲۵ تمامی  در  دانشگاه  این  اینکه  به  اشاره  با  وی 
تخصصی دوره دستیاری و ۲۶ رشته فلوشیپ و فوق تخصص 
مرتبط با علوم پزشکی، دانش آموخته تربیت می کند، ادامه 
داد: دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی زیرساخت پذیرش 

۲.۳ متقاضیان مقطع کارشناسی ارشد را دارد.
زالی با بیان اینکه ایران در زمینه جذب توریسم سلامت رتبه 
۴۶ را از بین کشورها دنیا از آن خود کرده اضافه کرد: باید 
به طور  این حوزه فراهم شود،  برای  بیشتری  ظرفیت های 
مثال کشور هندوستان به لحاظ قیمت تمام شده، خدمات 
ارزانتری را در مقایسه با بسیاری از کشورها به گردشگران 
سلامت می دهد، این در شرایطی است که ایران با توانمندی 
بالاتر قیمت تمام شده پایین تری دارد، بنابراین می توانیم در 
این زمینه رقیب جدی بسیاری از کشورها حتی کشورهای 

ارزان قیمت باشیم.
افزایش  اداری،  بروکراسی  کاهش  مناسب،  پشتیبانی 
طراحی  تیمی،  کار  تقویت  و  بخشی  بین  فعالیت های 
برنامه های جامع برای همراهان بیمار، پیگیری و فالوآپ در 
از جمله راهکارهای دکتر زالی برای تقویت و  کشور مبدا 

تسهیل روند درمان گردشگران خارجی بود.
وی با تاکید براینکه بسیاری از خدمات دانشگاه علوم پزشکی 
مداخلات  اعضا،  پیوند  دندانپزشکی،  مثل  شهیدبهشتی 

غیرتهاجمی گوارش، جراحی اعصاب و ستون فقرات، پیوند 
ریه، جراحی عروق و تحریک عمقی مغز در کشور ممتاز 
است، ادامه داد: به طور مثال بیمارستان ۱۵ خرداد دانشگاه 
جراحی های پلاستیک و ترمیمی را انجام می دهد و بسیاری 
از برجسته ترین جراحان کشور تربیت شده این بیمارستان 

هستند.
دانشکده داروسازی فعال در دانشگاه یکی دیگر از حوزه های 
علمی دانشگاه است که دکتر زالی به آن اشاره کرد و ادامه 
داد: تولید داروی فاویپیراویر در بحرانی ترین روزهای کرونایی 
در کمتر از ۲۰ روز و قابل مقایسه با نمونه اصلی ژاپنی، نشان 
از توانمندی محققان این دانشگاه در حوزه های مختلف دارد.

روی  به  دانشگاه  اینکه درهای  بر  تاکید  با  دانشگاه  رییس 
فعالان حوزه گردشگری سلامت باز است، گفت: بی تردید 
در جلسات آتی مدل های پیشنهادی نمایندگان شرکت ها را 

برای ارتقای این حوزه به اشتراک خواهیم گذاشت.
به گفته دکتر زالی، چنانچه بخواهیم روند درمان گردشگران 
سلامت را ارزیابی و ساماندهی کنیم، باید ورودهای داخلی 
و درمانی به دقت کنترل شود، این موضوع به معنای نفی و 
یا حذف گروه خاصی نیست بلکه صرفا برای تسهیل در روند 

درمان و ارایه خدمات باکیفیت انجام خواهد شد.
رییس دانشگاه با تاکید بر این موضوع که بخش خصوصی در 
زمینه جذب گردشگران حوزه سلامت حرف اول را می زند، 
ارایه  با  ادامه داد: بخش های دولتی و دانشگاهی می توانند 

خدمات باکیفیت و اقتصادی این چرخه را تکمیل کنند.
وی با بیان اینکه فضای گردشگران سلامت با توریسم کاملا 
حوزه سلامت  در  مراتب  به  باید  داد:  ادامه  است،  متفاوت 

قوی تر فعالیت کنیم.
الملل  بین  همکاری های  مدیرکل   - نیکنام  محمدحسین 

وزارت بهداشت نیز با اشاره به اینکه ایران یکی از سرآمدترین 
کشورهای منطقه در حوزه سلامت است، تاکید کرد: این مهم 
دستاورد کمی نیست و یکی از برکات نظام مقدس جمهوری 

اسلامی ایران است.
وی با اشاره به جذب هفت هزار دانشجوی بین الملل پزشکی 
در کشور گفت: این درخواست ها حتی از کشورهای اروپایی 
به طور فزاینده، بیشتر شده و این موضوع مهر تاییدی بر 

توانمندی کشور در حوزه پزشکی است.
نیکنام با بیان اینکه ۹۷ درصد از داروهای مورد نیاز کشور 
تولید داخل است اضافه کرد: این در شرایطی است که در 
بسیاری از کشورهای منطقه یا پیشرفته این عدد کمتر از 

۱۰ درصد است.
ادغام آموزش و خدمات و استقرار نظام یکپارچه بهداشتی که 
تا دورترین نقاط مرزی را پوشش می دهد، بخش دیگری از 
سخنان مدیرکل همکاری های بین الملل وزارت بهداشت را 

به خود اختصاص داد.
وی با تاکید براینکه غنای نظام سلامت به سیستم ادغام 
گره خورده گفت: بدون شک نیروهای علمی پشتوانه نظام 

هستند.
به گفته نیکنام، یکی از مهمترین عرصه های خدمت دهنده 
در حوزه بین الملل، اقتصاد سلامت است، بنابر این باید تلاش 

بیشتری برای رونق این حوزه داشته باشیم.
وی با اشاره به اینکه سهم کشور ما در بازار سلامت، با نقطه 
مطلوب فاصله دارد، ادامه داد: توجه بیش از پیش به جذب 
گردشگران سلامت از مبادی قانونی یکی از نقاط کانونی و در 

دستور کار دستگاه های دیپلماسی است.
نیکنام با تاکید بر اینکه فعالیت در زمینه گردشگری سلامت، 
کار تیمی است، اظهار امیدواری کرد که با تعامل بیشتر بخش 

دولتی و خصوصی شاهد ارتقای روزافزون این حوزه باشیم.
دکتر اسماعیل توحیدلو - معاون اجرایی معاونت بین الملل 
نشست،  این  در  نیز  شهیدبهشتی  پزشکی  علوم  دانشگاه 
هدف از برگزاری این گردهمایی را، بارش افکار و هم اندیشی 
بیشتر دانشگاهیان و بخش خصوصی برای جذب سیتماتیک 

توریسم سلامت عنوان کرد.
وی به ویژگی های ممتاز بهداشتی و درمانی کشور اشاره کرد 
و استفاده از ظرفیت های بخش خصوصی را راهکار موثری 

برای کمک به رشد گردشگری سلامت دانست.
رضا زندی - معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی 
نیز در این نشست با اشاره به اینکه عزم جدی در راه اندازی 
واقعی، علمی و قانونی در چارچوب آموزش و درمان در زمینه 
جذب توریسم سلامت در دانشگاه شکل گرفته است، نسبت 
برای  زمینه همکاری  در  دانشگاه  درمان  آمادگی حوزه  به 

گردشگران سلامت اعلام آمادگی کرد.
وی با اشاره به اینکه شناسایی الگویی که قابلیت عملیاتی 
شدن در زمینه جذب توریسم را داشته باشد، مورد توجه 
است، خاطرنشان کرد: دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی 
شکلی  به  را  درمانی  توریسم  برنامه  که  دارد  جدی  عزم 

هدفمند و حرفه ای دنبال کند.



سه شنبه  ۷   آذر   ۱40۲   *   سال بیست ودوم   *   شماره ۲۵۱۳ روز��] فرهنگ و هنر   [۴

خبر

ایسنا/ هیچ  کسی نمی داند اولین بار چه کسی گرهی بر تار 
و پود قالی زد. شاید روزگاری که مردان برای چوپانی یا 
تجارت از خانواده های شان دور می شدند، پس از بازگشت، 
خاطراتی را برای آن ها تعریف می کردند و زن ها خاطرات 
باغ های سرسبز، شکارگاه ها، دریا و ماهی ها و ... را در دار 

قالی به تصویر می کشیدند.
این قالی ها خاطرات ثبت شده ای بودند که در خانه ها روی 
زمین یا روی دیوار نصب می شدند یا برای تجارت و ارتزاق 
خانواده به فروش می رسیدند و این خاطرات ثبت شده از 
شکارگاه ها، باغ ها و بوستان ها، دریاها و کوه ها مانند آلبومی 

گویا در گوش فرد دیگری نجوا می شدند.
از شاخص ترین جلوه های فرهنگ و تمدن ایران می توان به 
قالی های بافته شده در ایران اشاره کرد، با نقوش سنتی و 
اسلامی که این فرهنگ همگام با زمانه در حال پیشرفت 
و نو شدن بوده است. کیفیت نقوش و طراحی قالی ایرانی 

باعث شهرت آن در سطح جهان شده است.
فرش آنقدر بین ایرانی ها محبوب است که در هر گوشه 
این سرزمین بین هر قومی، شکل و رنگ و طرح مخصوص 
به خود را دارد، گاهی در عرش است و گاهی نیست؛ ولی 
همواره مشکلات عدیده ای بر سر راه تولید و رونق داشته 

است.
 گره کور کجای بخت فرش ایرانی است؟

از جمله اصلی ترین چالش های صنعت فرش را می توان در 
سه محور تامین مواد اولیه، تولید فرش و توزیع، بازاریابی و 

فروش طبقه بندی کرده است.
در محور تامین مواد اولیه، خام فروشی مواد اولیه به دلالان 
خارج کشور، استفاده از مواد اولیه نامرغوب و با کیفیت 
پایین، استفاده نکردن از تکنولوژی پیشرفته در تولید مواد 
اولیه از جمله رنگ و نخ، بخشی از چالش های صنعت فرش 

است.
همچنین از جمله مشکلات این صنعت در محور تولید 
تولید  برای  غیراستاندارد  محیط  از  بهره گیری  به  فرش 
فرش، کم توجهی به حقوق و مزایا و بیمه کارگران شاغل 
در این صنعت، بهره نگرفتن از کارگاه های متمرکز، توجه 
نداشتن به سلایق و نیاز مصرف کنندگان، دسترسی نداشتن 
به اطلاعات و نیازهای بازار و حمایت مادی و معنوی نکردن 

دولت از بافندگان فرش دستباف می توان اشاره کرد.
در محور توزیع، بازاریابی و فروش نیز قانون تعهد ارزی، 
انطباق  و  سنتی  تبلیغات  بازاریابی،  سنتی  رویکردهای 
رعایت  مقصد،  بازارهای  تبلیغاتی  شیوه های  با  نداشتن 
مسائل  فرش،  ارسال  و  بسته بندی  استانداردهای  نشدن 

سیاسی و تحریم ها را می توان نام برد.
 بازار فرش بدون صادرکننده تخصصی

به تازگی رئیس کمیسیون فرش، هنر و صنایع  دستی اتاق 
ایران گفته است که براساس نامه اخیر وزیر صمت، میزان 
پیمان سپاری ارزی برای فرش در انواع مختلف به ۱۰، ۱5 
و ۲۰ درصد بسته به میزان مواد اولیه ای که در آن استفاده 

شده، کاهش یافته است و پیش بینی  می شود با این تصمیم، 
روند نزولی صادرات فرش دستباف ایرانی تغییر کند.

رییس اتحادیه صادرکنندگان استان زنجان درباره صادرات 
فرش زنجان، گفت: به علت سیاست های بدی که اوایل دهه 
۷۰ در بحث پیمان سپاری ارزی برای فرش دستبافت و 
مسائل حوزه صادرات  پیش آمد، بازار صادراتی فرش از دور 

خارج  شد و عملًا این ظرفیت را از دست دادیم.
مهدی رنگ رونا با بیان اینکه پیش  از این مسائل، ایران در 
دروازه صادرات فرش سنتی جزو اولین ها بود و آمریکا و 
اروپا مشتری محصول ما بودند، ادامه داد: به علت قوانین 
بازدارنده ای که توسط دولت های وقت در اوایل دهه ۷۰ 
تعیین شد، بازار فرش را از دست  دادیم و به تدریج زمینه 
مهاجرت  سبب  امر  همین  شود.  فراهم  رقبا  ورود  برای 
طراحان فرش ایرانی به کشورهای رقیب مانند پاکستان، 
هند و ترکیه شد و به  نوعی طرح های ما لو رفت و به تدریج 
فرش ها با طراحی  ایرانی به قیمت ارزان تر هرچند باکیفیت 
اصیل  و عملًا فرش  بازارهای خارجی شدند  روانه  پایین 

ایرانی و تولیدکنندگان داخلی از دور خارج شدند.
به استناد آمار سازمان تجارت جهانی، در سال های ۲۰۱۱ 
تا ۲۰۲۲ در بازار تجارت جهانی فرش دستباف به صورت 
میانگین بیش از ۱5۰ کشور صادرکننده وجود دارد. سال 
۲۰۲۲ هند با 3۱۰ میلیون دلار و سهم حدود 3۰.3 درصد 
از کل صادرات فرش، چین با ۹3.۱ میلیون دلار و سهم 
با 8۹.8  مصر  و  فرش  از کل صادرات  درصد  حدود ۹.۱ 
میلیون دلار با سهم حدود 8.8 درصد از کل صادرات سه 
کشور عمده در صادرات فرش دستباف بودند. پس از این 
کشورها، نپال با سهم حدود 8.3 درصد، پاکستان با سهم 

حدود ۷.۷ درصد و ایران با سهم ۷.۴ درصد از کل صادرات 
فرش دستباف جهان در رتبه های بعدی قرار می گرفتند. 
۷۱.5 درصد از کل صادرات فرش دستباف جهان توسط 

این شش کشور تامین می شود.
آمارها حاکی از این است که ایران در سال ۲۰۱۱ حدود 
۲5.5 درصد از عرضه فرش دستباف در بازارهای جهانی را 
به خود اختصاص داده که بیشترین متوسط سهم سالانه 
جهانی از بازار فرش در دوره ۲۰۱۱ - ۲۰۲۲ بوده است. 
از صادرات فرش دستباف در دوره ۲۰۱۱ -  ایران  سهم 
۲۰۲۲ کاهش یافته و از ۲5.5 درصد به ۷.۴ درصد رسیده 

است.
و  نپال  هند، چین،  از جمله  ایران  رقبای  برعکس سهم 
نحوی که هند  به  است.  بوده  افزایش  در حال  پاکستان 
به   ۲۰۱۱ سال  در  درصد   ۱5 از  را  خود  سهم  توانسته 
3۰.3 درصد در سال ۲۰۲۲ افزایش دهد. البته صادرات 
هند تغییر قابل توجهی نداشته و دلیل افزایش سهم هند 
از بازار صادرات جهانی، کاهش قابل توجه صادرات ایران 

بوده است.
رئیس اتحادیه صادرکنندگان استان زنجان تصمیم دولت 
فرش  صادرات  و  تولید  از  همه جانبه  حمایت  بر  مبنی 
از  صنعت   - هنر  این  خروج  برای  حلی  راه  را  دستباف 
طوفان های تحریمی، تولید و حتی موانع داخلی دانست و 
گفت: با وجود اینکه نقشه های اصلی مانند خمسه، بیدگینه، 
قلتوق و افشار را در زنجان داریم، ولی نبود برند و تاجر 
تخصصی فرش سبب شده است تا فرش زنجان به نام دیگر 

استان ها صادر شود.
 فرش زنجان سرآمد، اما غریب

زنجان مانند دیگر مناطق آذربایجان، فرش هایی بافته شده با 
دار و گره ترکی دارد که کیفیت بالایی دارند و با نقشه های 
ثبت شده ای مانند قلتوق، خمسه، بیدگینه و مهارت بالای 

بافندگانش در نقشه ماهی افشار، سخنی برای گفتن دارد.
رئیس اداره فرش سازمان صمت استان زنجان در این باره 
گفت: استان زنجان در تولید فرش ابریشمی و پشمی در 
کشور سرآمد است و بافندگان ماهر زیادی دارد به طوری که 
بسیاری از بافندگان می توانند نقشه هایی مثل ماهی افشار 

را از حفظ ببافند.
سیدمحسن جعفری با تاکید بر اینکه بیش از 6۰ درصد 
قالی بافان زنجانی در تولید فرش پشمی فعالیت می کنند، 
ادامه داد: در استان زنجان فرش بیدگینه ثبت داخلی شده 
است و ثبت جهانی اش پیگیری می شود و نقشه هایی مانند 
قلتوق و خمسه نیز نقشه های اصیلی هستند که به مرحله 

ثبت رسیده اند.
فرش  مترمربع  هزار   ۱۲۰ حدود  سالانه  کرد:  اظهار  او 
استان،  مناطق  همه  در  می شود.  بافته  زنجان  استان  در 
قالی بافی رواج دارد و  بخش قره پشتلو، بخش افشار، انگوران 

و ایجرود، مراکز عمده تولید فرش است.
وی بیمه بافندگان را یکی از علل خروج فعالان از این هنر - 
صنعت دانست و گفت: بیش از 5۹ هزار نفر بافنده قالی در 
استان زنجان وجود دارند و انتظار می رود افرادی که شغل 
واقعی آن ها قالی بافی است، بیمه شود تا این صنعت بتواند 
به راه خود ادامه دهد، چون ادامه مسیر و رونق تجارت نیاز 

مبرمی به تولیدکننده ماهر و تربیت نیروی جدید دارد.
 نقشه خالی صادرات قالی

خیلی وقت ها تصاویر می تواند بسیار گویاتر از کلمات باشد، 
بویژه وقتی با رنگ، نقش، نور، حرکت و طبیعت سر و کار 
داشته باشیم و صحبت از هنری مانند فرش ایرانی باشد 
بر پهنه گیتی  ما  یادآور حضور سرافرازانه هنرمندان  که 
است. در این شرایط، آرزو می کنیم می توانستیم این جهان 
ظریف و سراسر تخیل، این درخت ها، نهرها، شکوفه ها و 
جهانی آرمانی را که برگرفته از روح ایرانی است و بر فرش 
دست باف هنرمندان میهن مان نقش بسته است، به دنیا 

نشان دهیم.
وقتی  است  دوری  نه چندان  روزگار  است،  سند  فرش، 
آدم ها فرش زیر پای شان را هنگام سختی، در گروی بانک 
می گذاشتند و وام می گرفتند. آن زمان مردم می دانستند 
هر گره ای که امروز بر تار و پود فرشی زده می شود، می تواند 

فردا گره گشای زندگی شان باشد.
و  ندارد  رخ  بر  رنگ  گذشته  مانند  فرش  صنعت  امروز 
سبب  داخلی  تحریمی های  خود  و  خارجی  تحریم های 
کاهش صادرات آن شده و این در حالی است که مسؤولان 
رونق  و  صادرات  حال  به  فکری  باید  و خصوصی  دولتی 
تجارت فرش ایرانی کنند تا همین سهم باقی مانده از بازار به 
دست رقبا نیفتد و نقشه راهی تدوین شود تا نقشه صادرات 

قالی خالی نشود.

نقشه خالی از طرح صادرات قالی
  زنجان صادرات فرش دستباف و بازپس گیری سهم بازار از رقبا، موضوعی است که باید بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد

فارس/ دبیر اجرایی جایزه منزوی از تمدید فرصت ارسال اثر به دومین دوسالانه جایزه ملی غزل 
حسین منزوی تا ۲۰ آذرماه خبر داد.

منصور کلامی فرد، دبیر اجرایی جایزه ملی غزل در زنجان از تمدید فرصت ارسال اثر به دوسالانه 
جایزه ملی غزل حسین منزوی تا ۲۰ آذرماه ۱۴۰۲ خبر داد.

دبیر اجرایی جایزه منزوی با اشاره به اینکه امسال دومین دوره این رویداد ملی در زنجان برای 
الگوسازی، شناسایی و معرفی آثار برتر فرهنگی در حوزه غزل برگزار می شود، افزود: بخش های 
دومین جایزه ملی غزل استاد حسین منزوی شامل غزل فارسی در قالب تک اثر، غزل ترکی تک 

اثر)در هیچ جشنواره و کنگره ای برگزیده نشده باشد( است.
وی با بیان اینکه بخش های جایزه منزوی شامل بخش اصلی آزاد و بخش ویژه خانواده و هویت 
ایرانی است، تصریح کرد: آثار مورد پذیرش دبیرخانه الزاماً غزل است و کتاب های ارسالی باید دارای 

مجوز از وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی داشته باشد.
کلامی فرد افزود: در بخش تک اثر هر شرکت کننده مجاز به ارسال حداکثر پنج اثر است و در 
بخش پژوهش، آثار مرتبط با نقد و بررسی غزل حسین منزوی)چاپ شده یا آماده چاپ( بدون 

محدودیت زمانی پذیرفته می شود.
دبیر اجرایی جایزه ملی غزل با بیان اینکه مهلت ارسال آثار به دومین دوسالانه جایزه ملی غزل 
»حسین منزوی« تا ۲۰ آذرماه سال جاری تمدید شده است، گفت: جوایز بخش کتاب )مجموعه 
غزل، کتب پژوهشی، پایان نامه و مقاله( شامل برگزیده نخست مبلغ ۱۰۰ میلیون ریال، برگزیده 
دوم مبلغ ۷۰ میلیون ریال، برگزیده سوم مبلغ 5۰ میلیون ریال و شایسته تقدیر ۲۰ میلیون ریال 

تعیین شده است.
وی گفت: جوایز بخش تک اثر نیز شامل برگزیده اول مبلغ 8۰ میلیون ریال، برگزیده دوم مبلغ 6۰ 
میلیون ریال، برگزیده سوم مبلغ ۴۰ میلیون ریال و شایسته تقدیر ۲۰ میلیون ریال تعیین شده 
است؛ در بخش ویژه نیز هیات داوران به سه اثر برگزیده مبلغ 5۰ میلیون ریال اهدا خواهند کرد.

نشانی  به  را  خود  کتاب   می توانند  علاقه مندان  شد:  یادآور  منزوی  غزل  جایزه  اجرایی  دبیر 
دبیرخانه به آدرس زنجان، خیابان امام خمینی)ره(، میدان استقلال، اداره کل فرهنگ و ارشاد 
از طریق  سایت  را  آثار خود  ارسال و سایر بخش ها  اسلامی استان زنجان، معاونت فرهنگی 
شماره های  با  بیشتر  اطلاعات  کسب  برای  و  کنند  بارگذاری   www.festivalzanjan.ir

۰۹۱۲۲۴۲65۲5، ۰۲۴335535۰۱ تماس حاصل کنند.

فرصت ارسال اثر به جایزه ملی غزل تمدید شد

سیدرضا محقق، تهیه کننده سینما:

»درب« با فرهنگ ایرانی عجین است

ایرنا/  عادل تبریزی تلاش کرده تا در نخستین تجربه سینمایی خود، ساختار روایی متفاوتی از جامعه 
ایرانی در دهه های 6۰ و ۷۰ به تصویر بکشد و در سایه این روایت گری، ضمن بیان نقبی اجتماعی، 

مخاطب را در مقام قضاوت قرار دهد.
گیج گاه نمونه مطلوب یک کمدی شریف در دورانی است که گیشه، نویسنده و کارگردان یک اثر را به 
مبادی ناخواسته می کشاند. نخستین ساخته عادل تبریزی اما از این غائله به دور است. تبریزی پس 
از سال ها حضور در پشت صحنه سینما، حالا در اولین تجربه فیلمسازی خود، موفق شده تا به شکل 
صریحی، نقد اجتماعی غیرمستقیمی بر خرده فرهنگ های جامعه دهه 6۰ و ۷۰ داشته باشد. بنابراین 
با چنین باوری، نمی توانیم گیج گاه را فیلم صرفا کمدی بنامیم هم چنان که چاشنی کمیک فیلم نیز به 
این اندازه نیست. در واقع فیلم تلاش دارد تا با خرده داستانک هایی که به شکلی متوالی در عرصه های 
مختلف اجتماعی بیان می دارد، به پیرنگی از اجتماع آن دوران رسیده و بدون داوری، قیاسی فرهنگی 
میان دو برهه تاریخی را به نظر مخاطبان خود برساند بنابراین با چنین نگاهی، محدود کردن فیلمی به 
ژانری خاص، جفای مطلق به گیج گاه و تفکری است که بسیار تلاش کرده تا بدون جانب داری، تنها در 

اندازه یک روایت گر باقی مانده و قضاوت را به عهده مخاطبش بسپارد.
گیج گاه تلاش کرده تا به جای تدوین ساختاری عجیب، بن مایه روایی خود را به شکلی متفاوت ارائه 

کرده تا تصویر فرهنگی و اجتماعی جامعی از جامعه دهه های 6۰ و ۷۰ ایران را نشان دهد
در چنین روایت گری است که اطلاق هرگونه عنوان ازجمله اثری نوستالژیک یا ادای دین می تواند 
ظلمی آشکار به ساختار کلی فیلم باشد چرا که در چنین سیاستی، تلاش شده تا با تشکیل کلاژی 
هدفمند، گوشه های پیدا و پنهانی از عرصه های فرهنگی، اجتماعی، تربیتی و... در دهه های 6۰ و ۷۰ به 
تصویر کشیده شود. نخ تسبیح تمامی حوادث فیلم اما جریان کمیکی است که به شکلی خزنده، قصد 
دارد تا وحدت مضمونی خوبی به تمام این ساحت ها بدهد. در جریان این تعریف نوآر است که فیلم 
نه به کمدی باسمه ای طعنه می زند و نه متوجه جنس صریحی از کمدی است. یک ساختار متفاوت 
است که ریتم تندی دارد و تلاش می کند تا در یک واحد زمانی، به شکلی فشرده، نقبی اجتماعی بر 
باورها و خرده فرهنگ هایی بزند که اگرچه در اجتماع امروز، تمی کمیک پیدا کرده اند اما در دورانی، 
به شکلی جدی در جریان زندگی، شناور بوده و جزئی از تلقی جامعه ما به حساب می آمده است. در 
چنین مختصاتی، بازی حامد بهداد، کمک بسیاری به فهم درست چنین ریتم مضمونی می کند. یک 
نقش آفرینی دگرگونه در کارنامه بازیگری که نقش های متفاوت بسیاری را تجربه کرده و اینجا در 

گیج گاه توانسته کمک بسیاری به پیشبرد درام و فحوای داستان کند.
گیج گاه، حساسیت و وسواس ذره بینی یک فیلم اولی را دارد. فیلمی که تلاش کرده تا به جای تدوین 
ساختاری عجیب، بن مایه روایی خود را به شکلی متفاوت ارائه کرده تا تصویر فرهنگی و اجتماعی 
جامعی از جامعه دهه های 6۰ و ۷۰ ایران را نشان دهد؛ این تلاش شرافتمندانه قطعا در سینمای امروز 

ما که نمونه های پرتعدادی از این آثار ندارد، به چشم خواهد آمد و تحسین خواهد شد.

صدای زنجان / مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان زنجان از کسب رتبه 
غرفه برترملیله زنجان در نمایشگاه سراسری صنایع دستی خراسان جنوبی خبر داد.  

 سید سعید صفوی گفت: به منظور معرفی هنر صنعت صنایع دستی استان زنجان، صنعتگران 
صنایع دستی این استان در زمینه مس، قلمزنی، ملیله و چاقو در نمایشگاه صنایع دستی سراسری 
خراسان جنوبی شرکت کردند. ازمیان ۲۱۴ غرفه صنایع دستی غرفه ملیله زنجان به عنوان نماینده 

شهر جهانی ملیله توانست رتبه برتر را کسب کند.  
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان زنجان گفت: شهر جهانی ملیله زنجان 
در عرصه هنر صنعت ملیله کاری و صنایع دستی یکی از مطرح ترین استان ها است که قطعاً حضور 
و تلاش هنرمندان بی نظیر مؤید این ادعا است؛ بنابراین باید بیشتر به معرفی این ظرفیت به 

جهانیان، از ابعاد مختلف بپردازیم.  
او با تاکید بر حمایت همه جانبه از هنرمندان برای شرکت در نمایشگاه های داخلی و خارجی 
گفت: نمایشگاه سراسری صنایع دستی با حضور ۲6 استان و 3۰۰ صنعتگر برگزار شد که مورد 
استقبال خوبی قرار گرفته است. حضور هنرمندان در این نمایشگاه ها و ارتباط گیری با سایر 

هنرمندان استان های مختلف در رونق بازاریابی صنایع دستی قطعاً تأثیرگذار خواهد بود.  
صفوی تصریح کرد: صنعت صنایع دستی خانواده محور است و پیوند نسلی ایجاد می کند و ما نیز 
مدیون خانواده های اصیل ایرانی هستیم که این هنرها را از روزگار قدیم تاکنون حفظ کرده اند. 
امیدواریم علاوه بر شهر جهانی ملیله، بتوانیم عنوان شهر جهانی صنایع دستی فلزی را در آینده 

نزدیک کسب کنیم.

نگاهی به نخستین ساخته عادل تبریزی؛

شرافت مندانه مثل گیج گاه

درخشش ملیله زنجان در نمایشگاه صنایع دستی خراسان جنوبی 

ایلنا/ سید رضا محقق با انتقاد از شرایط اکران فیلم سینمایی 
»درب« تأکید کرد: هیچ تبلیغات مناسبی برای این فیلم صورت 
نگرفته و در این شرایط طبیعی است که مخاطبان فیلم متوجه 
سینما،  تهیه کننده  محقق،  سیدرضا  شد  نخواهند  آن  اکران 
که فیلم سینمایی »درب« به تهیه کنندگی او در سینماهای 
کشور در حال اکران است، اظهار کرد: من و برادرم )سیدهادی 
با هم آغاز کردیم و از همان زمان  محقق( کار در سینما را 
اشتراکات ذهنی زیادی با هم داشتیم و در چندین پروژه نیز با 
هم همکاری کردیم. محقق خاطرنشان کرد: مهم ترین ویژگی 
»درب« برای من دغدغه این فیلم بود، »درب« فیلمی است 
که به اعتقاد، باور، اخلاق و انسانیت می پردازد و در آن می توان 
حس انسان دوستی را دید. انسانی که بدون هیچ چشم داشتی 
به هم نوع خود کمک می کند. در زمانه ما انسان های بسیاری 
هستند که می خواهند با هر کار کوچکی دیده شوند و در این 
فیلم سعی داشتیم انسانی را به تصویر بکشیم که حتی به دنبال 
دیده شدن نیست و بدون هیچ چشم داشتی به دیگران کمک 
می کند. این تهیه کننده درباره باورپذیر بودن قصه فیلم »درب« 
گفت: به نظر من قصه »درب« کاملًا باورپذیر است، ما انسان های 
خوب و شریف بسیاری در اطرافمان داریم که تمام دغدغه شان 
این است که به دیگران کمک کنند. نمونه های آشنای این افراد 
کسانی هستند که مدرسه می سازند یا در زمان بروز بلایای 
طبیعی به کمک هموطنان خود می روند. در فیلم »درب« ما 
نمونه ساده ای از این افراد را می بینیم که به سهم خود در حد 
توانایی خودش به یک خانواده کمک می کند. نکته جالب توجه 

درباره »درب« این است که قصه این فیلم کاملًا واقعی است 
و اتفاقی که در این اثر روایت می شود در روستایی به نام سوق 
رخ داده و واقعاً یک مأمور برق به نام حسین اسکندری همان 
کاری را در قهرمان فیلم در »درب« انجام می دهد را در دنیای 
واقعی انجام داده و اتفاقاً خودش این قصه را برای ما تعریف کرد.

و  آن ضبط شده  در  فیلم »درب«  که  فضایی  درباره  محقق 
زیست مردم کهگیلویه و بویراحمد گفت: زیستی که در فیلم 

»درب« می بینید قطعاً بخشی از هویت ما به حساب می آید. به 
نظر من یک فیلم زمانی می تواند اثری قابل قبول و با کیفیت 
باشد که سرشار از نشانه هایی باشد که مربوط به واقعیت زیست 
مردم می شود بنابراین فیلمساز وقتی به یک جغرافیای متفاوت 
می رود باید نسبت به آن شناخت داشته باشد و شناخت فیلمساز 
به باورپذیر بودن قصه کمک می کند. این تهیه کننده درباره نگاه 
اجتماعی فیلم سینمایی »درب« اظهار کرد: روستایی که در 

این فیلم می بینیم یکی از دورافتاده ترین روستاهای آن منطقه 
است که تنها یک تک خانه در آن منطقه وجود دارد. افراد حاضر 
در این خانه می توانند به راحتی خانه شان را رها کنند و در یک 
منطقه دیگر با امکانات رفاهی بیشتر زندگی کنند اما عرق و 
تعصب آن ها باعث شده که در همان منطقه بمانند و جالب است 

که با این وجود در آن منطقه آب و برق وجود دارد.
این تهیه کننده درباره ساخت فیلم های متفاوت در سینمای 
ایران گفت: اگر توجه کنید متوجه می شوید اکثر آثاری که 
من تولید کرده ام در گروه هنر و تجربه اکران شده اند و من به 
سینمای هنری و در واقع سینمای آلترناتیو علاقه دارم. تلاش 
من بر این است فیلم هایی که تولید می کنم در خدمت سینما 
باشند و هر فیلمی که بتواند کمکی به سینما بکند به نظر من 
برای ساخت مناسب است. در اکثر مواقع تصمیمم برای ساخت 
یک فیلم زمانی قطعی می شود که ایده ای ذهنم را رها نکند و 
وقتی با ایده ای مواجه می شوم که فیلمی متفاوت از آن ساخته 
خواهد شد، واقعاً ذوق زده می شوم. وی افزود: من سینما را با 
این نگاه شناخته ام و لمس کرده ام. فیلم هایی از این دست و 
آثاری که تا امروز تولید کرده ام فیلم هایی اند که با روحم عجین 
هستند. من زمانی فیلم »دشت خاموش« به کارگردانی احمد 
بهرامی را تهیه کردم که به جشنواره فیلم ونیز رفت و در آنجا 
جایزه بهترین فیلم بخش افق ها را دریافت کرد و پس از آن 
فیلم شاهد بودم که احمد بهرامی فیلمسازی واقعاً دغدغه مند 
است که می خواهد فیلم بعدی اش را بسازد، پس برای ساخت 
فیلم دوم هم با او همکاری کردم و اثر موفق دیگری خلق شد.

برابر آرا هیات قانون صدرالعشاره تصرفات مالکانه آقای منصور امامی فرزند قندعلی نسبت به ششدانگ ۲ قطعه زمین مزروعی 
بالسویه در پلاک ۱۰ اصلی روستای دیزج بالا بخش ۷ زنجان خریداری از آقای محمدعلی امامی به شرح ذیل محرز گردید.لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 

صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
۱-پلاک ۱۴۰۰ فرعی به مساحت ۱۰۱۸/۸۱ مترمربع
۲-پلاک ۱۲۴۶ فرعی به مساحت ۷۳۰/۹۴ مترمربع

تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۲/۰۹/۰۷ 
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۲/۰۹/۲۲ 

برابر آرا هیات قانون صدرالعشاره تصرفات مالکانه آقای علی حیدری فرزند محمد نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین 
مزروعی  به مساحت ۷۵۵/۵۴مترمربع پلاک ۷۳۲فرعی از ۳۱ اصلی واقع در روستای ذاکر بخش ۷ زنجان خریداری از 
آقای محمد حیدری محرز گردیده است . لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۲/۰۹/۰۷ 
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۲/۰۹/۲۲ 

آگهی موضوع ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند مالکیت آگهی موضوع ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند مالکیت

علیرضا حسن زاده رئیس ثبت اسناد منطقه یک زنجانعلیرضا حسن زاده رئیس ثبت اسناد منطقه یک زنجان



سه شنبه   ۷   آذر   ۱40۲   *   سال بیست ودوم   *   شماره ۲۵۱۳
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خبر معرفی کتاب

شنبه گلوریا

داستان های اسپانیایی موجود در کتاب شنبه گلوریا ساده و متنوع 
هستند و هر خواننده ای می تواند از خواندن آن ها لذت ببرد. ماریو 
بندتی درباره داستان کوتاه، زمانی گفته بود: »ما گوشه ی دنجی از 
قاره ی امریکاییم که در آن نه نفت پیدا می شود، نه سرخپوست، 
نه ماده  ی معدنی، نه آتشفشان و نه حتی ارتشی که کودتا کند. ما 

کشور کوچک داستان کوتاهیم.«
ماریو بندتی که پدر و مادرش مهاجرانی ایتالیایی بودند در سال 
۱۹۲۰ در اروگوئه به دنیا آمد. از همان کودکی شیفته ادبیات بود 
و در سال ۱۹۴5 اولین کتابش را منتشر کرد. او در سال ۱۹6۰ به 
انتشار رمان »وقفه« به شهرت بین المللی رسید. آثار ماریو بندتی 
بعد  که  می دانند  اروگوئه  سیاسی  تحولات  تمام نمای  آینه ی  را 
از کودتای ۱۹۷3 ممنوع شد. بندتی به ناچار از وطن رفت اما 
همچنان از قلم خود بهره برد تا اتفاقات امریکای لاتین را محکوم 
کند و درک بهتری از این رخدادها به مخاطبان ارائه دهد. پس 
از بازگشت دموکراسی، بندتی به وطن برگشت و نهایتاً در سال 
۲۰۰۹ درگذشت. دولت اروگوئه روز مرگ ماریو بندتی را روز ملی 

بزرگداشت او در ادبیات امریکای لاتین نامید.
در قسمتی از متن پشت جلد کتاب آمده است:

دفترچه ام را درآوردم و شروع کردم به نوشتن خیال پردازی هایم 
تا وقتی به خانه برگشتیم آن ها را برایش بخوانم، تا وقتی به خانه 
برگشتیم آن ها را برای خودم بخوانم. وقتی به خانه برگشتیم… 
چه خوش آهنگ بود و چه دور، دور مثل فاصله ات از یازده سالگی 
تا اولین عاشقی، یا از بیست سالگی تا رماتیسم، یا از همین دیروز 

تا مرگ.
کتاب شنبه گلوریا

شامل  را  مختلفی  موضوعات  گلوریا  شنبه  کتاب  داستان های 
می شود: از موضوعات سیاسی گرفته تا موضوعات عاشقانه. اما شاید 
بتوان گفت نقطه مشترک در میان همه آن ها »مردم عادی« است. 
مردمی که به نظر می رسد در حاشیه قرار دارند و کسی توجه ای به 
آن ها ندارد. مثلا یک کارمند، پسربچه ای هفت ساله در یک خانواده 
معمولی، مردی که زنش به او خیانت می کند، پسری معمولی که 

یک منِ دیگر دارد و… .
ظاهر داستان های ماریو بندتی با درون آن متفاوت است. هنگامی 
که در هر داستان دقیق می شویم و از نزدیک به جنبه های مختلف 
آن توجه می کنیم به نکته ای کاملا متفاوت از ابتدای داستان پی 
حیرت زده  عمداً  را  خواننده  داستان ها  در  که  نکته ای  می بریم. 
می کند از بین رفتن خوش باوری و امیدی است که خیلی سریع 
محو می شود. دنیای پیچیده و تاریک در بیشتر داستان ها ناگهان 
ظاهر  و  واقعیت  داستان ها  این  در  می کند.  اشغال  را  فضا  همه 

اتفاقات بسیار متفاوت تر از چیزی است که وجود دارد.
به عنوان مثال در داستان »آن لب ها« بچه ای هفت ساله را می بینیم 
که آرزوی رفتن به سیرک و دیدن دلقک ها را دارد. پدر نمی خواهد 
پسرش حرکات بندبازها را ببیند و او را از رفتن منع کرده اما همه 
توجه این پسر کنجکاو روی دلقک هاست. نهایتاً تصمیم می گیرند 
به سیرک بروند و فقط نمایش دلقک ها را ببینند و به محض شروع 
بندبازی، سیرک را ترک کنند. همه چیز خوب پیش می رود اما 
ناگهان، از دیدی نزدیک تر، پسربچه به موضوعی پی می برد که او را 
در هم می شکند. در قسمتی از کتاب چنین می خوانیم: دو کوتوله 
شروع کردند به دعوایی مسخره که برای هزارمین بار تکرار می شد. 
یکی از آن دو دلقک قدبلند هم، بی آن که کار خنده داری بکند، 
دورتر ایستاده بود و تشویقشان می کرد بیش تر همدیگر را بزنند. 
همان موقع دلقک قدبلند دوم، که از همه شان خنده دارتر بود، آمد 
جلو نرده ای که صحنه را محصور می کرد و کارلوس او را از نزدیک 
دید. آن قدر نزدیک شد که کارلوس توانست لب های خسته ی مرد 
را زیر لبخند ثابت و رنگی دلقک ببیند. مرد بیچاره لحظه ای صورت 
کودکانه ی حیرانی را دید که به او خیره شده بود. )کتاب شنبه ی 

گلوریا اثر ماریو بندتی – صفحه 3۷(
کتاب شنبه گلوریا مجموعه ای از بیست داستان کوتاه است که 
فهرست آن عبارت است از: ایریارته / چه دوستانی / آن لب ها / 
پرتره ی الیسا / فرجام خشم / تسلیم ناپذیر / چه هوای خوبیه این جا 
/ شنبه گلوریا / منِ دیگر / مراسم یادبود در کافه / شبیه زندگی 
/ شوخی بود / زیرشیروانی / ادا / موزاک / پریشان حواس / از راه 

دور / ترجمه ها / مردمان بولیوی و راهی به دریا / شماره ی نوزده.
است.  متنوع  بسیار  کتاب  داستان های  اشاره شد  که  همان طور 
و  و خواندنی هستند  بسیار جذاب  داستان های کتاب  از  برخی 
برخی دیگر ممکن است به دلیل تفاوت فرهنگی و مسائل مختلف 
مورد توجه خواننده نباشد. اما به طور کلی اگر طرفدار داستان 
کوتاه و مخصوصا ادبیات امریکای لاتین هستید بهتر است از این 

کتاب غافل نشوید.
مترجم کتاب – لیلا مینایی – که ترجمه خوبی از کتاب ارائه داده 
است در مقدمه خود درباره کتاب می نویسد: بندتیِ داستان نویس 
به ذهنیات کودکان و نوجوانان و حتی عقب ماندگان ذهنی اهمیت 
بسیاری می دهد. او در بعضی داستان هایش بر افکار و اعمال این 
طیف تمرکز می کند، هوش و استعداد ذاتی و معصومیت آن ها 
درقضاوت درباره ی آدم ها و موقعیت ها را می ستاید و حتی گاهی 

آن ها را به راوی داستان هایش بدل می کند.

آموزش  برنامه ریزی  دفتر  مدیر  ایرنا/  
عالی وزارت علوم، تحقیقات و فناوری از 
ساماندهی برنامه های دانشگاه ها براساس 
این  گفت:  و  داد  خبر  ماموریت گرایی 
عالی  شورای  مصوبه  طبق  وزارتخانه 
دانشگاه هایی  برای  آموزشی  برنامه ریزی 
رسیده  تصویب  به  آنها  برنامه های  که 

است، »مسیر سبزی« را فراهم می کند.
سند برنامه پنج ساله هفتم توسعه کشور 
)لایحه برنامه هفتم توسعه( 3۰ اردیبهشت 
ماه با حضور معاون اول رییس جمهوری، 
برنامه  از وزیران، رییس سازمان  جمعی 
و بودجه ، شماری از نمایندگان مجلس 
سالن  در  کارشناسان  و  اسلامی  شورای 

اجلاس سران رونمایی شد.
این لایحه برای اجرا طی سال های ۱۴۰۲ 
و هفت  فصل  بر ۲۲  تا ۱۴۰6 مشتمل 
و  فرهنگی  زیربنایی،  اقتصادی،  بخش 
آموزشی،  و  فناوری  علمی،  اجتماعی، 
و  امنیتی  و  دفاعی  خارجی،  سیاست 
اداری، حقوقی و قضایی تدوین شده است.
لایحه برنامه هفتم توسعه که اکنون در 
مجلس شورای اسلامی در حال بررسی 
است، چهارمین برش از سند چشم انداز 
در  برنامه  نخستین  و  کشور  ساله   ۲۰
انقلاب  دوم  گام  بیانیه  تحقق  راستای 
و  عدالت  تحقق  برای  که  است  اسلامی 
موضوعات  بر  مساله محوری  رویکرد  با 
انسانی و مهم کشور متمرکز شده است. 
بالادستی؛  اسناد  به  اتکا  با  برنامه  این 
مردمی،  دولت  تحول  سند  جمله  از 
برنامه های اولویت دار مشخصی را براساس 
پیشران های توسعه محور انتخاب و مبنای 
حرکت توسعه مستمر و باثبات در جامعه 

تنظیم و تدوین کرده است.
ماده ۲3۰ این لایحه نیز »با هدف تحقق 
در  جهانی  سرآمدی  و  علمی  مرجعیت 
شتاب  ارتقای  و  فناوری  و  علوم  عرصه 
علمی و تقاضامحورکردن پژوهش و کمک 
به حل مسایل جامعه در طول برنامه را 

اقدامات  آن  تحقق  برای  و  دارد  نظر  در 
»وزارتخانه های  می کند؛  مطرح  را  ذیل 
بهداشت  و  فناوری  و  تحقیقات  علوم، 
درمان و آموزش پزشکی مکلف هستند 
شاخص های ارزیابی برنامه های آموزشی 
مقررات  و  و  آیین نامه ها  پژوهشی  و 
مربوط به جذب، تبدیل وضعیت ارتقای 
و ترفیع نظام سنجش و انگیزش و نحوه 
ارائه خدمات موظفی اعضای هیات علمی 
و  محوری  برنامه  رویکرد  اساس  بر  را 

استادمحوری اصلاح کنند«.
و  تحقیقات  علوم،  »وزارت  همچنین 
و  درمان  بهداشت،  وزارت  و  فناوری 
آموزش پزشکی در رشته های غیربالینی 
مقاطع  از  یک  هر  در  هستند  موظف 
کنار  در  ممکن  رشته های  در  تحصیلی 
دروس نظری دروس عملی و مهارتی را 
نیز پیش بینی و ارائه کنند؛ به گونه ای 
رشته  در  تحصیل  از  فراغت  از  پس  که 
مذکور دانش آموخته دانشگاهی حداقل 
در یک حوزه تخصصی دارای مهارت های 

کاربردی مورد نیاز کشور باشد«.
آموزش  برنامه ریزی  دفتر  مدیر  حال 
عالی وزارت علوم از اتخاذ تمهیداتی در 

شورای برنامه ریزی آموزشی برای تحقق 
برنامه محوری در دانشگاه ها خبر داد.

اظهار  مورد  این  در  نقی زاده  رضا 
عالی  شورای   ۹6۷ جلسه  در  داشت: 
برنامه ریزی آموزشی وزارت علوم موضوع 
برنامه محوری که در لایحه برنامه هفتم 
تصریح شده  و  تاکید  آن  بر  هم  توسعه 

است، به شکل ویژه مطرح شد.
تشریح  جلسه  این  در  داد:  ادامه  وی 
پژوهشی  آموزشی،  برنامه  یک  که  شد 
به  عالی  آموزش  موسسه  در  فناوری  و 
چه معنا است، چه محتوایی دارد و چه 
باشد.  داشته  باید  نتایجی  و  خروجی ها 
محتواهایی  شد  پیش بینی  همچنین 
و  پژوهشی  آموزشی،  برنامه های  که 
صورت  به  باید  می شود،  تدوین  فناوری 
خاص شامل بخش های مخلتف باشد و 
برنامه های درسی و رشته های تحصیلی 
برنامه هایی  تابع  آنها  گسترش  و  جدید 

باشد که در دانشگاه ها تصویب می شود.
عضو هیات علمی مرکز تحقیقات سیاست 
ذیل  برنامه ها،  گفت:  کشور  علمی 
کلان برنامه ها در دانشگاه ها ساماندهی می 
شود و کلان برنامه ها شامل ماموریت های 

)ماموریت گرایی(،  دانشگاه ها  به  ابلاغی 
موارد مرتبط با مرجعیت علمی و موارد 
در  که  است  و صنعت  با جامعه  مرتبط 
هیات  رییسه و هیات امنای دانشگاه ها به 

تصویب می رسد.
نقی زاده ادامه داد: در جلسه ۹6۷ شورای 
حضور  با  آموزشی  ریزی  برنامه  عالی 
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری مقرر شد 
جزییات این شیوه نامه با جزییات مربوط 
به دانشکده های برنامه محور که در شورای 
بررسی  حال  در  عالی  آموزش  گسترش 
است، نهایی شود و در جلسه آتی شورا به 
تصویب برسد و به دانشگاه ها جهت اجرا 

ابلاغ شود.
در  تحولی  عنوان  به  اقدام  این  از  وی 
ماموریت گرایی دانشگاه ها یاد کرد و افزود: 
آموزشی،  کنش های  تمامی  در  امر  این 

پژوهشی و فناوری موثر خواهد بود.
 ایجاد مسیر سبز برای دانشگاه ها

عضو هیات علمی مرکز تحقیقات سیاست 
علمی کشور خاطرنشان کرد: همچنین 
علوم  وزارت  شد  مقرر  جلسه  این  در 
آنها  برنامه های  که  دانشگاه هایی  برای 
وزارتخانه  این  در  کارگروهی  تصویب  به 
و  کند  ایجاد  را  سبزی  مسیر  می رسد، 
تمام امکاناتی که برای اجرای آن برنامه 
در  شده  تسهیل  صورت  به  است  نیاز 
اختیار دانشگاهی که برنامه آن به تصویب 
رسیده است، قرار دهند. نقی زاده توضیح 
داد: منظور از فراهم کردن مسیر سبز این 
است که طرح های توجیهی این برنامه ها 
و  است  شده  پذیرفته  خاص  صورت  به 
اختیار  در  کوتاه تری  زمان  در  امکانات 
اگر  نمونه  برای  می گیرد.  قرار  دانشگاه 
برنامه درسی  در  بازنگری  دانشگاه قصد 
دارد یا می خواهد رشته تحصیلی جدیدی 
ایجاد کند، طرح های توجیهی آن پذیرفته 
شده و فقط دانشگاه باید جزییات را به 
وزارت علوم ارسال کند تا بعد از بررسی 

در این وزارتخانه تایید شود.

مسیر سبز وزارت علوم؛ 

ساماندهی برنامه های دانشگاه ها 
بر اساس ماموریت گرایی

استفاده از »نانوذرات لیپیدی« برای تولید 
مکمل های غذایی در صنعت

آغاز کنشگری مسئولین تشکل های دانش آموزی در مدارس
وزارت  فرهنگی  و  پرورشی  معاون  برنا/ 
کنشگری  آغاز  از  پرورش  و  آموزش 
در  آموزی  دانش  های  تشکل  مسئولین 
سطح مدارس برای اجرایی کردن برنامه 

ها و فعالیت های پرورشی خبر داد.
 اصغر باقرزاده معاون پرورشی و فرهنگی 
در این باره گفت: براساس برنامه فراگیر 
پرورشی و فرهنگی و محور هویت، مدیران 
مدارس زمینه کنش گری دانش آموزان را 
فراهم می کنند به نحوی که هر دانش 
دانش  های  تشکل  از  یکی  عضو  آموز 
آموزی می شود و مدیران مدارس برای 
هریک از تشکل های دانش آموزی یک 
نفر از دانش آموزان علاقه مند و توانمند 
مدرسه را به عنوان رئیس تشکل انتخاب 
 6 مدارس  در  ما  داد:  ادامه  وی  کنند. 
تشکل شامل بسیج دانش آموزی، اتحادیه 

انجمن اسلامی دانش آموزان، هلال احمر، 
گروه  پیشتازان  آموزی،  دانش  هیات 
دانش  شورای  و  مذهبی  هیات  جهادی، 
همه  برای  امکان  این  که  داریم  آموزی 
دانش آموزان علاقه مند فراهم شده است 
تا از ابتدای سال تحصیلی جاری در یکی 

از تشکل ها بنا بر علاقه خود عضو شوند.
های  تشکل  مسئولان  کرد:  اظهار  وی 
دانش آموزی تعریف شده در سامانه سیدا 
دسترسی  این  مدارس  مدیران  توسط 
امورات  پیگیری  به  نسبت  که  دارند  را 
با ماموریت های تشکل خود در  مرتبط 
با اشاره  اقدام کنند. معاون وزیر  مدرسه 
به ضرورت میدان دادن به دانش آموزان، 
جوانان و نوجوان براساس بیانیه گام دوم 
انقلاب بیان کرد: در حال حاضر این امکان 
برای مسئولان تشکل های دانش آموزی 

سامانه  طریق  از  که  است  شده  فراهم 
my.medu.ir و بخش نورینو وارد تشکل 
خود شوند و موارد مختلف را پیگیری و 
اخبار، اطلاعیه و ماموریت ها را از سطوح 
دریافت  شهرستانی  و  کشوری  استانی، 
و  بندی  به گروه  کنند همچنین نسبت 
تعیین مسئولین کمیته های زیرمجموعه 
خود اقدام کنند. این امکان برای مسئولان 
تشکل ها وجود دارد که گزارش فعالیت 
های خود را ارسال کنند و در زمینه به 
تشکل  سایر  با  تجارب،  گذاری  اشتراک 
ها و رصد و ارزیابی فعالیت های مدارس، 

کنش گری لازم را داشته باشند.
باقرزاده گفت: با توجه به ضرورت انگیزه 
بخشی به فعالیت های تشکل های دانش 
کنش  برای  امتیازدهی  سیستم  آموزی، 
گری دانش آموزان در قالب تشکل های 

دانش آموزی درنظر گرفته شده است که 
کیفیت  و  کمیت  واسطه  به  تشکلی  هر 
فعالیت هایی که دارد، می تواند جایگاه 
و رتبه خود را ارتقا دهد. مدارسی موفق 
هستند که مسئولان تشکل های دانش 
آموزی قوی انتخاب کرده و تشکل های 
فعال  گری  کنش  بتوانند  آموزی  دانش 
مسئول  مقام  این  باشند.  داشته  تری 
آموزی  دانش  های  تشکل  داد:  ادامه 
ماموریت این را دارند که پیگیری لازم را 
برای اجرایی کردن مفاد برنامه فراگیر و 
حل مسائل پرورشی، تربیتی و آموزشی 
در تمام ساحت های شش گانه برعهده 
بگیرند و بازوان اجرایی مدیران مدارس، 
مربیان و معاونین پرورشی باشند که اگر 
مدیران مدارس به آنان باور داشته باشند 

منشا اقدامات موثر خواهند بود.

مهر/ یک شرکت تایوانی در اقدامی پیشگامانه در حال استفاده از نانوذرات لیپیدی برای تولید 
مکمل های غذایی است. پیش از این فناوری نانوذرات لپییدی در تولید واکسن ضد کرونا استفاده 
می شد. اما شرکت تایوان بیواکتیو لیپید )t-bal( این فناوری را برای حمل و رهایش مواد مغزی 
به ویژه ترکیبات گیاهی به کار گرفته است. این شرکت خط تولید محصولی را راه اندازی کرده 
است که می تواند پارادایم جدیدی در حوزه مکمل های غذایی ایجاد نماید. این حامل نانویی قادر 

به حمل مجموعه ای از لیپیدها از جمله فسفولیپیدها، سرامیدها و لیپیدهای خنثی است.
این فناوری t-bal از مرزهای فعلی این حوزه فراتر رفته، به طوری که این شرکت مهارت بالایی 
برای تجزیه و تحلیل و دستکاری طیف گسترده ای از لیپیدها دست یافته است. این شرکت با ارائه 
این فناوری جدید می تواند دنیای لیپودمیک را تغییر دهد، با این فناوری، استفاده از فسفولیپیدها 
به عنوان بلوک های اساسی ساختاری غشاهای سلولی، نقش اساسی سرامیدها در سلامت پوست 
و نقش حیاتی لیپیدهای خنثی حاوی اسیدهای چرب و ترکیبات فعال زیستی پررنگ تر می شود.

با استفاده از لیپیدومیک، شرکت تی بال می تواند از بیش از ۴۰۰۰ لیپید مختلف استفاده کند. 
مکمل های معمولی موجود به صورت قرص هستند، در صورتی که با این خلاقیت و نوآوری جدید 
که در آن مواد مغزی به طور عمده به شکل ذرات لیپیدی به مواد غذایی اضافه می شود، مرز بین 
مکمل ها و محصولات غذایی کم رنگ می شود. این رویکرد نوآورانه در رده “مواد مغذی” قرار دارد، 

مفهومی که از فارماکولوژی تغذیه ای به دست آمده است.
سازمان ملل پیش بینی می کند که جمعیت جهانی افراد 65 ساله و بالاتر تا سال ۲۰5۰ به ۲ 
میلیارد نفر برسد. در پاسخ به این تغییر جمعیتی، این تیم یک ماده غذایی جدید ارائه کرده که 
به صورت ذرات محاصره شده در لیپیدها است که آن را می توان به عنوان حامل داروهای طبیعی 

استفاده کرد. چنین فناوری، فراتر از یک مکمل غذایی معمولی است.

امکان تشخیص اوتیسم در کودکان ۲ ساله 
با استفاده از هوش مصنوعی

خبر فوری/ یک روش جدید مبتنی بر تصویربرداری mri موسوم به dt-mri با کمک هوش 
مصنوعی، ارتباطات غیرطبیعی مانند اختلال در ارتباطات اجتماعی و رفتارهای تکراری را که 

منجر به علائمی می شوند که کودکان مبتلا به اوتیسم اغلب آنها را دارند، ثبت می کند.
وقتی صحبت از اوتیسم می شود، تشخیص زودهنگام برای مداخله و حمایت موثر کلیدی است. 
اکنون یک سیستم هوش مصنوعی جدید ایجاد شده است که توانایی تشخیص کودکان مبتلا به 

اوتیسم بین ۲۴ تا ۴8 ماهگی را با دقت ۹8.5 درصدی دارد.
dt-mri اسکن

این نوآوری از فرآیندی استفاده می کند که اسکن های mri تنسور پخش وزنی)dt-mri( از 
مغز را طبقه بندی می کند که به یک فناوری تخصصی اشاره دارد که نحوه حرکت آب در طول 

مسیرهای ماده سفید در اندام بدن را تشخیص می دهد.
گرگوری بارنز، استاد عصب شناسی و مدیر مرکز اوتیسم کودکان نورتون در لوئیزویل و یکی از 
نویسندگان این مطالعه جدید می گوید: اوتیسم در درجه اول، بیماری اتصالات نامناسب در مغز 
است. روش dt-mri این ارتباطات غیرطبیعی مانند اختلال در ارتباطات اجتماعی و رفتارهای 

تکراری را ثبت می کند که منجر به علائمی می شود که کودکان مبتلا به اوتیسم اغلب دارند.
این تکنیک هوش مصنوعی با جمع آوری سیگنال های تصویربرداری که قدرت ارتباط بین نواحی 
مختلف مغز را نشان می دهد، کار می کند. اینها از طریق استفاده از اسکن dt-mri شناسایی 
می شوند که به محققان اجازه می دهد تصاویر بافت مغز را جدا کنند. سپس یک برنامه یادگیری 
ماشینی به مقایسه الگوهای نشانگر در مغز کودکان اوتیسمی با مغزهایی که به درستی شکل 
گرفته اند، ادامه می دهد.تیم تحقیقاتی برای این مطالعه از اسکن های مغزی dt-mri به  دست 
 آمده از یک مجموعه داده استفاده کردند که شامل اسکن مغزی ۲۲6 کودک ۲۴ تا ۴8 ماهه بود 

که از میان آنها ۱۲6 کودک مبتلا به اوتیسم و ۱۰۰ کودک غیر اوتیسمی بودند.
سپس این سیستم هوش مصنوعی، اسکن های مربوط به کودکان مبتلا به اوتیسم را با دقت کلی 

۹8.5 درصدی شناسایی کرد.
نتایج بهتر

محمد خُدری پژوهشگر دانشگاه لوئیزویل در کنتاکی که پشت این اختراع جدید است، می گوید: 
رویکرد ما یک پیشرفت جدید است که تشخیص زودهنگام اوتیسم را در نوزادان زیر دو سال 
ممکن می سازد.ما معتقدیم که مداخلات درمانی قبل از سه سالگی می تواند منجر به نتایج بهتر 
از جمله پتانسیل افراد مبتلا به اوتیسم برای دستیابی به استقلال بیشتر و بهره هوشی بالاتر شود.
این سیستم جدید مبتنی بر الگوریتم های پیشرفته اکنون امکان تشخیص بسیار زودتر را در 
مقایسه با میانگین سنی سه ساله ای که در حال حاضر توسط متخصصان مراقبت های بهداشتی 
به دست می آید، فراهم می کند.به گفته محققان، نوزادان و کودکان خردسال مبتلا به اوتیسم به 
دلایل مختلف، از جمله کمبود پهنای باند در مراکز آزمایش، تشخیص را با تاخیر دریافت می کنند.
دکتر بارنز می گوید: این سیستم تصویربرداری نوید تشخیص سریع اوتیسم را به روشی عینی 

می دهد و این روش جدید می تواند حجم کار روانشناسان را تا 3۰ درصد کاهش دهد.
این سیستم جدید علاوه بر ارائه تشخیص زودهنگام، زمان و هزینه های تشخیصی و درمانی را با 
ایجاد گزارشی که شامل اطلاعاتی در مورد آسیب پذیری مدارهای عصبی مغز، تأثیر مورد انتظار بر 
عملکرد مغز و رتبه بندی شدتی است که ممکن است برای راهنمایی مداخله پزشکی اولیه مورد 

استفاده قرار گیرد، کاهش می دهد.

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند  رسمی

برابر آرای صادره هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ایجرود به شرح ذیل مالکیت آقای محمد حاتمی کوشا 
فرزند حسن به شماره ملی ۴۲۸۰۸۷۳۱۱۹ صادره زنجان در۱۱ قطعه زمین زراعی خریداری از غیبعلی شاهمرادی به شرح ذیل محرز گردیده.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
۱. ششدانگ دانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین زراعی به مساحت ۲۳۱۰,۷۷ مترمربع به پلاک فرعی ۱۸۸۳ از ۲۹اصلی بخش ۵ زنجان واقع در قریه ایچ برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۸۶۴ مورخ ۱۴۰۲/۷/۶ 
۲. ششدانگ دانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین زراعی به مساحت ۵۶۳۲,۸۵ مترمربع به پلاک فرعی ۱۷۲۲ از ۲۹اصلی بخش ۵ زنجان واقع در قریه ایچ برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۸۶۵ مورخ ۱۴۰۲/۷/۶
۳.ششدانگ دانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین زراعی به مساحت ۱۱۰۴۵,۸۶ مترمربع به پلاک فرعی ۹۷۳ از ۲۹اصلی بخش ۵ زنجان واقع در قریه ایچ برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۸۶۳ مورخ ۱۴۰۲/۷/۶
۴.ششدانگ دانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین زراعی به مساحت ۵۴۸۳۳,۶۵ مترمربع به پلاک فرعی ۲۰۳۶ از ۲۹اصلی بخش ۵ زنجان واقع در قریه ایچ برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۸۶۲ مورخ ۱۴۰۲/۷/۶.
۵.ششدانگ دانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین زراعی به مساحت ۲۰۳۶۲,۵۶ مترمربع به پلاک فرعی ۱۳۳۳ از ۲۹اصلی بخش ۵ زنجان واقع در قریه ایچ برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۸۶۱ مورخ ۱۴۰۲/۷/۶

 ۶.ششدانگ دانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین زراعی به مساحت ۷۵۸۱,۵۶ مترمربع به پلاک فرعی ۱۴۸۸ از ۲۹اصلی بخش ۵ زنجان واقع در قریه ایچ برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۸۶۰ مورخ ۱۴۰۲/۷/۶ 
۷.ششدانگ دانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین زراعی به مساحت ۲۸۹۵۰,۷۱ مترمربع به پلاک فرعی ۶۱۷از ۲۹اصلی بخش ۵ زنجان واقع در قریه ایچ برابر رای شماره ۱۴۰۰۲۶۰۳۲۷۰۰۴۰۰۰۱۱۶۱ مورخ ۱۴۰۲/۷/۶.
۸. ششدانگ دانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین زراعی به مساحت ۵۶۷۲,۸۱ مترمربع به پلاک فرعی ۶۹۶از ۲۹اصلی بخش ۵ زنجان واقع در قریه ایچ برابر رای شماره ۱۴۰۰۲۶۰۳۲۷۰۰۴۰۰۰۱۱۴۸ مورخ ۱۴۰۲/۸/۶.
۹. ششدانگ دانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین زراعی به مساحت ۱۶۷۱۷,۸۷ مترمربع به پلاک فرعی ۹۴۲از ۲۹اصلی بخش ۵ زنجان واقع در قریه ایچ برابر رای شماره ۱۴۰۰۲۶۰۳۲۷۰۰۴۰۰۰۱۱۰۷ مورخ ۱۴۰۲/۸/۴.
۱۰. ششدانگ دانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین زراعی به مساحت ۷۴۳۶,۳۱ مترمربع به پلاک فرعی ۱۷۲۴از ۲۹اصلی بخش ۵ زنجان واقع در قریه ایچ برابر رای شماره ۱۴۰۰۲۶۰۳۲۷۰۰۴۰۰۰۱۱۰۸ مورخ ۱۴۰۲/۸/۴. 
۱۱. ششدانگ دانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین زراعی به مساحت ۱۰۶۰,۹ مترمربع به پلاک فرعی ۱۴۷۸ از ۲۹اصلی بخش ۵ زنجان واقع در قریه ایچ برابر رای شماره ۱۴۰۰۲۶۰۳۲۷۰۰۴۰۰۰۱۱۴۷ مورخ ۱۴۰۲/۸/۶.

تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۲/۰۸/۲۲
علی غلامی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۲/۰۹/۰۷

ایجرود

راه اندازی مراکز اشتغالزایی با همکاری دانش بنیان ها

ایسنا/ دستیار معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهوری از ایجاد مراکز اشتغال زایی 
با همکاری دانش بنیان ها خبر داد و گفت: اولین مرکز در بیرجند برای فرآوری زرشک راه اندازی 
شده است. حمیدرضا شکری در نشست خبری اولین دوره جایزه ملی آبادیران که در محل 
ساختمان معاونت علمی برگزار شد، گفت: از سال 85 که معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری 
تشکیل شد، هدف آن توسعه فناوری های پیشرفته بوده است، ولی در دوره چهارم این معاونت 

رویکرد جدیدی با عنوان »نوآوری فراگیر« اتخاذ شده است.
وی هدایت زیست بوم فناوری به سمت رفع چالش ها و نیازها را هدف گذاری رویکرد جدید نوآوری 
فراگیر ذکر کرد و ادامه داد: در دور سوم معاونت علمی رویکرد عمده توجه به جوانان و زیر 
ساخت های توسعه فناوری بوده و در دوره چهارم این نهاد نهضت فراگیری فناوری و نوآوری در 

دستور کار قرار گرفته است و این هدف گذاری دنبال می شود.
شکری خاطرنشان کرد: در این راستا برنامه ملی آبادیران را با همکاری دستگاه های متولی طراحی 
کردیم و طبق برنامه ریزی ها رویکرد ملی این برنامه محرومیت زدایی از مناطق محروم با بهره گیری 
از نوآوری و فناوری های نوظهور است. دستیار معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری با بیان اینکه 
این برنامه ملی دارای چندین بخش است، یکی از بخش های آن را طراحی برنامه ملی آبادیران 
عنوان کرد و گفت: این برنامه ملی تدوین شده و قرار است در شورای تولید دانش بنیان به ریاست 
رئیس جمهوری به تصویب برسانیم. این برنامه به عنوان یک سند ملی در حوزه محرومیت زدایی 

به شمار می رود.
وی تعامل و هم افزایی با دستگاه های متولی را از دیگر بخش های برنامه ملی آبادیران ذکر کرد و 
افزود: هر چند دبیرخانه این برنامه در معاونت علمی است، ولی متولی اجرای آن کلیه دستگاه های 

اجرایی است؛ از این رو تعامل میان دستگاه ها از اجزای جدی اجرای این برنامه ملی است.



سه شنبه  ۷   آذر   ۱40۲   *   سال بیست ودوم   *   شماره ۲۵۱۳ روز��۶ ] خانواده [
خبر

۷ راز رسیدن به تناسب اندام در فرهنگ های گوناگون
 قبل از سیری کامل دست از خوردن بکشید

امروز،  اندام در دنیای  همشهری آنلاین/ لاغری و تناسب 
افراد،  گسترش زندگی ماشینی و کاهش تحرک فیزیکی 
باعث شده تا اضافه وزن به یکی از مشکلات رایج تبدیل شود. 
از این رو، افراد عمدتا به دنبال روش های لاغری و تناسب 
اندام هستند تا بتوانند لباس های دلخواه خود را بپوشند، 
اندامی زیباتر داشته باشند و سطح سلامت خود را بالا ببرند.

 ۱_ قبل از سیری کامل دست از خوردن بکشید
اهالی اوکیناوای ژاپن یک ضرب المثل معروف دارند. به اندازه 

۸۰ درصد ظرفیتتان بخورید.
دکتر برادلی ولکاکس مولف کتاب برنامه غذایی اوکیناوا در 
مورد این ضرب المثل می گوید، این جمله به معنی این 
نیست که گرسنه از سر میز بلند شوید؛ اما انقدر هم نخورید 

که دگمه های پیرهنتان ازشدت ورم شکم کنده شوند. 
خوردن تا آخرین حد ظرفیت باعث می شود که ذهنتان 

برای احساس سیری به غذای بیشتری نیاز داشته باشد.
 پس قاشق و چنگال را با احساس اولین نشانه هاس سیری 
زمین بگذارید. این کار شاید در چند بار اول سخت به نظر 
برسد، اما به زودی ذهنتان یاد می گیرد که با مقدار غذای 

کمتری احساس سیری کند.
 ۲_ روغن های گیاهی سالم را جدی بگیرید

استفاده از روغن های گیاهی سالم مثل روغن زیتون )در 
از  یکی  اوکیناوا  رژیم  در  کانولا  روغن  یا  مدیترانه(  رژیم 

فرازهای تغذیه سالم است. 
دلیل  یه  سبزیجات  سالاد  به  ها  روغن  این  کردن  اضافه 
طعم خوشایندی که دارند رغبت شما را به خوردن غذاهای 

گیاهی افزایش می دهند.
طبیعتا جایگزینی یک وعده غذایی سالم به جای مواد غذایی 
چربی ساز راهکار موثری برایرسیدن به وزن ایده آل خواهد 

بود.
 ۳_ هنگام خوردن، کار ممنوع

انجام کارها همزمان با خوردن غذا یکی از عادات بدی است 
که در برخی فرهنگ هارایج است. 

مثل تماشای تلوزیون همزمان با صرف شام یا صرف غذا 
هنگام کار در دفتر و یا حتی رانندگی که در آمریکا رواج 

دارد.
ازنظرمردم ژاپن خوردن هنگام راه رفتن، امری بی ادبانه به 
حساب می آورند. دکتر ویل کلاور در کتاب رازهای خوردن 
فرانسه  در  نویسد،  می  مداوم  وزن  کاهش  برای  فرانسوی 
رانندگی  هنگام  خوردن  مخصوص  غذاهای  که  رستورانی 
ارائه شود، وجود ندارد؛ زیرا قرار نیست کسی هنگام رانندگی 

چیزی بخورد.
خوردن یا نوشیدن کاری نیست که شما بتوانید در راه یا 

هنگام کار یا تماشای تلوزیون به آن مشغول شوید. 
وقتی ذهن شما درگیر کار، ترافیک یا یک سریال تلوزیونی 
است متوجه مقدار غذایی که می خورید نخواهید شد. ضمن 

اینکه این امر موجب تحریک اشتهای شما نیز خواهد شد.
می  که  چیزی  از  که  شود  می  موجب  خوردن  بر  تمرکز 
خورید لذت ببرید. به علاوه حواستان هست که از پرخوری 

بپرهیزید.
 ۴_ حرکت کنید )تکان بخورید(

اندام متناسب  مردم ژاپن، مدیترانه و حتی فرانسه دارای 
هستند؛ زیرا عادت به تحرک دارند. وقتی روزها را پشت 
میزکار و شب ها را روی مبل جلوی تلویزیون و فاصله بین 
این دو را روی صندلی اتومبیلتان سپری می کنید، چه انتظار 

دیگری دارید. 
آن دسته از دوستانی که فکر می کنند، روزی نیم تا یک 
ساعت ورزش در باشگاه، این همه کالری اضافی را جبران 
خواهد کرد سخت در اشتباهند. ماشین، تلویزیون و کامپیوتر 

بلای جان شماست. 
و جوش  تفریحاتی که جنب  و  منظم  ورزش  روی،  پیاده 

بیشتری دارند را جایگزین کنید و نتیجه را ببینید.
 ۵_ برای خوردن برنامه داشته باشید

یکی از دلایل خوش هیکل بودن خانم های فرانسوی داشتن 
سه وعده کامل غذایی است. 

این فکر که حذف یک وعده غذایی موجب کاهش کالری 
های دریافتی روزانه خواهد شد اشتباه است. 

از نظر دکتر دیوید کاتز مولف کتاب شیوه های خوردن، 
این امرتنها باعث تحریک واکنش جبران گرسنگی درشما 

می شود. 
در این واکنش، بدن شما شروع به ذخیره منابع انرژی به 
این کار  با  صورت چربی خواهد کرد؛ یعنی در واقع شما 
مکانیسم چربی سازی را در بدن خود فعال خواهید نمود. 
برای  را  شما  کشیدن  گرسنگی  که  است  این  دیگر  نکته 

خوردن حریص تر خواهد کرد.
روز خود را با صبحانه آغاز کنید و ناهار و شام را طبق یک 
نمایید. پژوهش ها نشان می دهند که  برنامه منظم میل 

صبحانه خورها خوش اندام ترند.
 ۶_ تنهاخوری ممنوع

لذت  که  این  بر  علاوه  همکاران  یا  دوستان  با  غذا  صرف 
خوردن را دو چندان می کند، به تناسب اندام شما نیز منجر 

خواهد شد. 
وقتی در جمع غذا می خورید مسلما کنترل بیشتری بر 

چگونه خوردنتان خواهید داشت. 
در حضور دیگران غذا را آرامتر خواهید خورد و این تمرکز 
به شما کمک می کند که نکات گفته شده در مورد پرهیز از 

خوردن بیش از حد را رعایت کنید.
 ۷_ خوردن برای رفع گرسنگی است

خوردن در پاسخ به استرس های مختلف یکی از بدترین 
عادات تغذیه ای است. 

ناملایماتی مثل  برابر  قرار گرفتن در  به هنگام  افراد  اکثر 
خستگی، بی حوصلگی، احساس تنهایی، ترس و استرس 

شروع به خوردن می کنند. 
مسلما وقتی خوردن به تنها راه حل مشکلات شما تبدیل 
شود، داشتن اندام متناسب فقط یک آرزوی محال خواهد 
بود. اگر می خواهید اندامی متناسب داشته باشد راه حل 

دیگری برای مشکلات خود بیابید. 
مسلما سرگرمی های شاد و پرتحرک برای فرار از تنهایی 
و بی حوصلگی، تمرینات یوگا و مدیتیشن برای رهایی از 
استرس و خواب برای رفع خستگی جایگزین های مناسب 

تری خواهند بود.

ایسنا/ معاون بهداشت وزارت بهداشت با اشاره به افزایش تعداد شهرهای تحت پوشش برنامه 
»سلامت خانواده« به ۱8۲ شهر، گفت: باقی مانده شهرها هم با جمعیتی حدود ۲8 میلیون نفر، 

از اوایل اردیبهشت سال آینده وارد طرح می شوند.
دکتر حسین فرشیدی درخصوص ادامه اجرای برنامه سلامت خانواده، گفت: تا پیش از اول آذر 
ماه امسال، ۹3 شهر )بالای ۲۰ هزار نفر جمعیت( با حدود ۹ میلیون نفر جمعیت در طرح سلامت 

خانواده فعال بودند، اما از اول آذرماه، 8۹ شهر دیگر به برنامه سلامت خانواده اضافه شد.
وی افزود: به این ترتیب تعداد شهرهای تحت پوشش برنامه سلامت خانواده به ۱8۲ شهر با 
جمعیت حدود ۲۰ میلیون نفر رسید. توزیع شهرهای این برنامه در کل کشور است و تقریبا 
می توان گفت که دیگر مراکز استان ها با جمعیتی حدودا ۲8 میلیون نفر باقی مانده اند که به طرح 

اضافه شوند.
وی افزود: اکنون انتصاب جمعیت به مراقبین انجام می شود و جمعیت تحت پوشش هر مراقب 
سلامت به او معرفی می شوند و از اول دی ماه اقدامات در این جمعیت فعال می شود. باقی مانده 

شهرها هم ان شاءالله از اوایل اردیبهشت سال آینده وارد طرح می شوند.
وی درباره اجرای طرح سلامت خانواده در ۹3 شهر ذکر شده، بیان کرد: با منتشر شدن آمار 
"پویش ملی غربالگری پرفشاری خون و دیابت" مشخص می شود که در پوشش جمعیت این 
شهرها حداکثر توفیق را داشته ایم؛ چون ۱۰۰ درصد جمعیت این ۹3 شهر تحت غبالگری قرار 

می گیرند و نتایج گستردگی مشخص می شود.
فرشیدی تاکید کرد: تجربه  این مدت در این ۹3 شهر به ما نشان داد که ارجاعات درمانی متمرکز 

شد و ارتباط پزشک و مراقب سلامت نیز بهبود یافته است.
او با اشاره به اینکه برای بهبود اقدامات طرح سلامت خانواده تاکنون ۲۹۰۰ نفر مراقب سلامت به 
نیروهای وزارت بهداشت اضافه شده اند،   بیان کرد: برای هر سه هزارنفر هم با یک پزشک عمومی 

قرارداد داریم البته شاید در نقاطی تعداد منتسب به هر پزشک متفاوت و بیشتر باشد.
معاون بهداشت وزارت بهداشت،   تصریح کرد: در تعداد شهرهای جدیدی که قرار است به طرح 
سلامت خانواده اضافه شود نیز حدود ۱۱ میلیون نفر به جمعیت تحت پوشش ما اضافه می شود 

که برای این تعداد حدود ۴۰۰۰ نفر مراقب هم وارد سیستم می شوند.

ورود ۸۹ شهر جدید به برنامه سلامت خانواده

مهر/ مدیرکل دفتر خدمات تخصصی سازمان بیمه سلامت ایران، به تشریح جزئیات ارائه خدمات 
بیمه سلامت به جامعه هدف پرداخت.

محمداسماعیل کاملی، با اشاره به خدمات روانشناسی و مشاوره و همچنین خدمات روان درمانی 
تحت پوشش بیمه سلامت، گفت: سازمان بیمه سلامت در راستای حفاظت مالی بیشتر از بیمه 
شدگان و توسعه خدمات سلامت محور، با هدف ارتقا سلامتی مردم و افزایش سطح دسترسی 
آنان به خدمات سلامت، برنامه های متعددی را در سال گذشته و سال جاری تعیین نموده و در 

اولویت انجام قرار داده است.
وی با اشاره به اینکه یکی از مهم ترین نیازها در حوزه سلامت خدمات روان درمانی و روانشناسی 
و مشاوره است، افزود: با تصویب شورای عالی بیمه استاندارد خرید راهبردی خدمات روانشناسی 
و مشاوره شامل ویزیت، خدمات روان درمانی فردی و گروهی به سازمان های بیمه گر پایه ابلاغ 

گردید.
کاملی تاکید کرد: سازمان بیمه سلامت در راستای بهره مندی بیمه شدگان، این خدمات را در 
سامانه های خود بارگذاری کرد و بدین ترتیب تمامی افراد نیازمند این خدمات با رعایت ضوابط 

می توانند از حمایت های بیمه ای در این حوزه استفاده کنند.
وی در خصوص ارائه خدمات در مراکز دولتی و خصوصی، گفت: ویزیت و خدمات روان درمانی از 
گذشته توسط روانپزشکان ارائه شده و تحت پوشش بیمه بوده است، اما با مصوبه اخیر، خدمات 
بالینی و  ارائه شده توسط دانش آموختگان PHD و MDPHD روانشناسی  تجویزی و یا 
همچنین PHD روانشناسی سلامت نیز تحت پوشش قرار گرفته و در تمامی مالکیت ها از جمله 

مراکز خصوصی بر اساس تعرفه دولتی تحت پوشش بیمه است.
عمده  بخش سرپایی  در  افزود:  ایران  بیمه سلامت  سازمان  تخصصی  دفتر خدمات  مدیرکل 
پوشش های بیمه سلامت بر مبنای ۷۰ درصد تعرفه های دولتی است، لذا این موضوع برای خدمات 

روانشناسی هم جاری است.
وی درباره خدمات مورد نیاز بیماران خاص، صعب العلاج و نادر اظهار داشت: از اقدامات خوب 
نظام سلامت در سال گذشته ایجاد صندوق بیماری های خاص، صعب العلاج و نادر ذیل سازمان 
بیمه سلامت است. این امر مهم با خواست مجلس شورای اسلامی و در دولت سیزدهم با تصویب 
و ابلاغ اساسنامه صندوق عملی شد. خوشبختانه از سال گذشته تعداد قابل توجهی از بیماری های 
صعب العلاج تحت پوشش صندوق قرار گرفتند که نحوه پوشش در بیماری ها و خدمات مختلف 

متفاوت است.
کاملی گفت: بر اساس قانون تمامی مراکز ارائه دهنده خدمات تشخیصی درمانی موظف به عقد 

قرارداد با سازمان های بیمه گر پایه هستند.
مدیرکل دفتر خدمات تخصصی سازمان بیمه سلامت ایران، درباره خدمات توانبخشی تحت 
پوشش بیمه سلامت تصریح کرد: یکی از اتفاقات خوب دیگر در بیمه سلامت، تحت پوشش قرار 

گرفتن خدمات توانبخشی مورد نیاز جامعه توانخواهان کشور است.
وی افزود: بر اساس ماده ۶ قانون حمایت از حقوق افراد دارای معلولیت، وزارت بهداشت مکلف به 

فراهم نمودن شرایط ارائه خدمات درمانی به صورت بیمه ای به توانخواهان کشور است.
کاملی ادامه داد: در این راستا بیمه سلامت خدماتی نظیر کاردرمانی، گفتاردرمانی، فیزیوتراپی، 
شنوایی سنجی، بینایی سنجی و ارتوپدی فنی؛ مجموعاً ۵۹ کد خدمتی را که تحت پوشش بیمه 

نبوده اما مورد نیاز توانخواهان بوده را تحت پوشش قرار داده است.
مدیرکل دفتر خدمات تخصصی سازمان بیمه سلامت ایران گفت: ارائه خدمات در مالکیت های 
متفاوتی صورت می گیرد، الگوی دریافت خدمات توانبخشی در کشور مشابه سایر خدمات سرپایی 
و به گونه ای است که برخلاف خدمات بستری، عمدتاً از طریق بخش خصوصی در اختیار مردم 
قرار می گیرد، لذا با هدف حمایت بیمه ای بیشتر از افراد دارای معلولیت، در خصوص خدمات 
تمامی  در  مربوطه  مالکیت  به  توجه  با  تعرفه  از  بهزیستی، ۷۰ درصد  توانخواهان  توانبخشی 

بخش های خصوصی و دولتی تحت پوشش قرار گرفته است.

پوشش بیمه ای خدمات روان درمانی

در میز گرد » الگوهای تقویت نهاد خانواده «مطرح شد ؛

جای خالی الگوهای بومی در مداخلات پیشگیری 
از آسیب های خانواده

ایرنا/ خانواده پایه گذار بخش مهمی از سرنوشت انسان است 
و در تعیین سبک و خط مشی زندگی آینده، اخلاق، سلامت 

و عملکرد فرد در آینده نقش بزرگی برعهده دارد.
خانواده به عنوان کوچکترین نهاد اجتماعی، آسیب پذیرترین 
گروه در برابر آسیب های اجتماعی است به طوری که اکثر 
مشکلات و آسیب ها ابتدا در خانواده ها بروز پیدا می کند و 
در صورت پیشگیری و برخورد ناصحیح با آنها به درون جامعه 
نیز رسوخ می یابد و در این شرایط دشوار دیگر نمی توان به 

راحتی مشکلات و آسیب ها را کنترل کرد.
با توجه به شرایط امروز جامعه، افزایش مشکلات، آسیب ها 
و تغییرات سبک زندگی نسبت به گذشته، چنانچه نتوان پایه 
های خانواده را محکم و استوار بنا کرد در این صورت شاهد 

بروز آسیب ها و ناهنجاری ها در خانواده ها خواهیم بود.
نهاد  تقویت  الگوهای  راستا میزگردی در خصوص  این  در 
خانواده با حضور مجید یوسفی افراشته عضو هیات علمی 
ابراهیمی عضو هیات  گروه مشاوره دانشگاه زنجان، لقمان 
رئیس  چراغی  اباذر  زنجان،  دانشگاه  مشاوره  گروه  علمی 
سازمان نظام روان شناسی و مشاوره استان زنجان و علی 
اداره کل  امور جوانان  ذوالقدر، جامعه شناس و کارشناس 
بر  حاضران  آن  در  که  برگزار شد  استان  جوانان  و  ورزش 
ضرورت تولید گفتمان جدید با توجه به خانواده های موفق 
در حل آسیب های مرتبط با نهاد خانواده و طراحی الگوهای 

بومی در حل آسیب ها تاکید کردند.
 فعالیت ۱۱ مرکز مشاوره خانواده در زنجان

علی ذوالقدر، جامعه شناس و کارشناس امور جوانان اداره 
کل ورزش و جوانان استان زنجان در این میزگرد از فعالیت 
۱۱ مرکز مشاوره خانواده در استان خبر داد و گفت: خانواده 
در بافت فرهنگ اسلامی عزیزترین و محبوبترین نهاد انسانی 
در نزد خداوند است که سلامت و سعادت دنیوی و اخروی 
انسان ها را ضمانت می کند، از این رو سلامت روانی تک تک 

اعضای خانواده در گرو سلامت روانی این نهاد است.
وی ادامه داد: اداره کل ورزش و جوانان استان برای عمل به 
تعهدات و وظایف خود در نهضت جوانی جمعیت علاوه بر 
اجرای سیاستها و برنامه های ارسالی دبیرخانه جوان سازی 
و افزایش جمعیت استان و کشور و حمایت از برنامه های 
مشترک استانی دستگاهها به دنبال پیاده سازی یافته های 

پژوهش های علمی در حوزه خانواده است.
ذوالقدر گفت: در همین راستا در تحقیقی که تیم پژوهشی 
مربوط در استان با رویکرد مثبت نگری با مقایسه تطبیقی 
خانواده موفق و ناموفق زنجانی انجام داده، موفق به طراحی 
و ارائه الگویی جهت سیاستگذاری بهتر در حوزه مشاوره و 
حمایت از خانواده در سطح استان شده که تلاش ما کاربست 

نتایج آن است.
وی خاطرنشان کرد: برای اینکه بتوانیم کیان خانواده ایرانی 
و اسلامی را در برابر آسیب ها و ناملایمات عصر جدید و 

تبلیغات سوء فرهنگ غربی و سرمایه دارانه حفظ کنیم ناچارا 
نیازمند نگاه علمی، همکاری و تعامل درست با دانشگاه ها 
و مراکز علمی هستیم و لازم است این ارتباط دوسویه بین 

نهادهای دولتی و دانشگاه ها را هر چه بیشتر تقویت کنیم.
 گاهی در مسائل مربوط به خانواده راه را اشتباه می 

رویم
این  در  زنجان  دانشگاه  مشاوره  گروه  علمی  هیات  عضو 
با تحلیل مشکلات خانواده یک  ارتباط  میزگرد، گفت: در 
گمراهی جدی در جامعه ما وجود دارد و ما گاهی در این 
خصوص آدرس را اشتباه می رویم؛ امروز بر پایه آمارها از هر 
۱۰۰ ازدواج ۳۴ ازدواج در کشور منجر به طلاق می شود و 
البته از این نظر ایران جزو کمترین آمارها در دنیاست ولی در 
تحلیل مسائل مربوط به خانواده بدترین چیز اکتفای صرف به 
آمارهاست باید بدانیم همه مشکلات مربوط به نهاد خانواده 

فقط مشکل طلاق نیست.
بر  حاکم  جو  متاسفانه  کرد:  اظهار  افراشته  یوسفی  مجید 
فضای پژوهشی ما بیشتر کمّی و پرسشنامه ای بوده و جای 
پژوهش های کیفی در این میان خالی است؛ در پژوهش 
زا  آسیب  یا  آسیب  دچار  نهاد  عنوان  به  خانواده  اغلب  ها 
مورد بررسی قرار گرفته است از این جهت در فرآورده های 

پژوهشی وضعیت خانواده غالبا منفی گزارش می شود.
و  طراحی  با  کردیم  پژوهشی سعی  یک  در  ما  گفت:  وی 
ارزیابی الگوی تقویت نهاد خانواده یک مطالعه تطبیقی بین 

خانواده های موفق و ناموفق در استان زنجان داشته باشیم.
این پژوهشگر اضافه کرد: در این پژوهش هدف اصلی ما تولید 
گفتمان جدید در حوزه پژوهشهای مرتبط با خانواده بود و 

تلاش کردیم در این پژوهش این موضوع را منعکس کنیم 
که خانواده های موفق و مثبت هم وجود دارند و باید در 

تحقیقات مورد توجه قرار گیرند.
وی گفت: ما برای انجام این پژوهش سراغ ۲ گروه از زوج 
ها رفتیم که بر اساس شاخص هایی، یک گروه از آنها جزو 
خانواده های خوشبخت و یک گروه دیگر شامل زوج های 

متقاضی طلاق بودند.
یوسفی افراشته ادامه داد: در خلال این پژوهش کیفی به 
از جمله وجود زمینه و شرایط  مولفه ها و شاخص هایی 
مالی،  و  منابع  ازدواج  موقع  آمادگی  ها،  زوج  خانواده های 
رابطه  کننده  تقویت  رفتارهای  سازگارانه،  باورهای   داشتن 
مثل داشتن فعالیت های مشترک و وجود احساس مثبت در 
زوجین رسیدیم که جزو عوامل موثر در احساس خوشبختی 

خانواده ها بود.
 مداخله موثر و بومی گرهگشای مشکلات خانواده

عضو هیات علمی گروه مشاوره دانشگاه زنجان به لزوم شکل 
پایه  بر  خانواده  مسائل  با  مرتبط  ذهنی  های  سازه  گیری 
الگوهای بومی اشاره کرد و گفت: ما در بررسی هایی که در 
این خصوص داشتیم به لزوم یک نگاه کاربردی به موضوع 

آسیب شناسی طلاق در استان رسیدیم.
لقمان ابراهیمی افزود: به طور مثال از هزار و ۱۲۸ زوجی 
که برای مشاوره به مرکز تصمیم ما مراجعه کردند، بر اساس 
تحلیل نتایج عوامل موثر در طلاق بین زوج ها،   عوامل بین 
فردی اغلب شامل مواردی مثل تعارض با همسر و ضعف 
مهارت های زناشویی به میزان ۵۳ درصد،  عوامل درون فردی 
شامل نداشتن بلوغ شناختی ۳۲ درصد و عوامل فرافردی 

مثل دخالت اطرافیان ۱۵ درصد در طلاق تاثیر داشتند.
هدف از راه اندازی سامانه تصمیم که توسط قوه قضائیه به 
همراه سازمان بهزیستی ایجاد شده، کاهش میزان طلاق و 

حل مشکلات زوجین است.
این طرح بدین صورت است که در آن کسانی که متقاضی 
طلاق هستند باید در سامانه تصمیم، ثبت  نام کرده و مراحل 
لازم را طی کنند؛ مهمترین هدف از ایجاد سامانه تصمیم، 

منصرف کردن زوجین از طلاق است.
ابراهیمی به تاثیر مشاوره ها در جهت پیشگیری از طلاق در 
زوجین اشاره کرد و گفت: ما در مرکز خدمات مشاوره که از 
سال ۱۳۹۷ راه اندازی شده، تاثیرگذاری خدمات مشاوره را 
مشاهد کردیم به طوری که در سال ۹۷ میزان سازش بین 
در سال ۹۸ حدود ۸.۵  درصد،    به هفت  نزدیک  ها  زوج 
درصد،   سال ۹۹ به میزان ۲۳ درصد و طی ۲ سال گذشته 

به بالای ۲۸ رسیده است.
وی به تدوین سند طلاق در استان در سال ۱۳۹۸ اشاره کرد 
و گفت: از آن سال به بعد آموزش های پیش از ازدواج در 

استان اجباری شد.
های  مشاوره  از  گیری  بهره  به  رغبت  ایجاد  لزوم   

خانواده
رئیس سازمان نظام روان شناسی و مشاوره استان زنجان نیز 
در این میزگرد به لزوم ایجاد رغبت به بهره گیری از مشاوره 
های خانواده اشاره کرد و گفت: مراجعه به مشاور با اجبار 
شدنی نیست و شاید نتیجه مورد نظر را هم حاصل نکند ولی 
اگر چنین کاری با رغبت مراجعان و احساس نیاز آنان صورت 

پذیرد تاثیرات قابل توجهی هم خواهد گذاشت.
به  مربوط  مسائل  خصوص  در  اینکه  بیان  با  چراغی  اباذر 
خانواده نباید فقط به آسیب ها متمرکز شویم، اظهار کرد: 
باید در رابطه با موفقیت های خانواده ها هم کار کنیم، اینکه 
چه عواملی باعث می شود که یک خانواده جزو خانواده های 
موفق قرار گیرد به طور مثال یکی از این مولفه ها وجود 

تقسیم کار در خانواده است.
وی با بیان اینکه ما داشته های غنی و درخوری در فرهنگ 
دینی و بومی خودمان برای تقویت نهاد خانواده داریم، افزود: 
لازم است به این منابع غنی و سازگار با شرایط فرهنگی و 

اجتماعی خودمان بیش از پیش توجه داشته باشیم.
برآیند:

امروزه با توجه به جنگ نرم دشمنان و افزایش آسیب های 
اجتماعی،  کانون خانواده به عنوان مهمترین بستر تعالی، رشد 
و تربیت انسانها در معرض خطر و تهدید قرار گرفته است و 

شاهد افزایش آمار طلاق در جامعه هستیم.
با توجه به این موضوع، باید با سیاستگذاری درست در این 
حوزه و اتخاذ الگوهای صحیح و بومی در حوزه مشاوره برای 
حمایت از خانواده ها گام برداشت و آنها را از آسیب طلاق و 

جدایی مصون داشت.
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شرق/ رقابت های لیگ برتر فوتبال ایران این روزها در حال 
پیگیری است و تیم های مختلف برای بهبود جایگاه خود در 
جدول رده  بندی تلاش می کنند. در این بین، تعدادی موفق تر 
اتفاقات ناخوشایندی که در  از بقیه ظاهر شده و با وجود 
مسیر داشته اند، توانسته اند بالانشینی را برای هوادارانشان 
به ارمغان بیاورند. واضح است که برای ترسیم چنین افقی، 
فاکتورهای متعددی لازم است ولی بر کسی پوشیده نیست 
راه رسیدن  بتواند در  و مجموعه ای موفق تر است که  تیم 
به موفقیت ثبات داشته باشد. بوده و هستند تیم هایی که 
مقطعی نتیجه گرفته ولی رفته رفته کسب برد را فراموش 
کرده اند. این ثبات اگرچه از لحاظ تیمی اهمیت دارد ولی 
به طور جزئی تر، به رفتار بازیکنان برمی گردد؛ اینکه آنها تا 
چه سطحی بتوانند ریتم ایدئال را نگه داشته و آن را حتی 
به چشم  زیاد  مورد  این  درواقع شاید  ببخشند.  بهبود هم 
که  است  نزدیک  بیشتر  موفقیت  مرز  به  تیمی  ولی  نیاید 
بازیکنان با ثبات تری داشته باشد. واضح است که منظور از 
ثبات در این سطح، حفظ کیفیت بالای فردی است. بدیهی 
است که داشتن چنین کیفیتی در همه خطوط، از دروازه 
تا خط حمله، برای رسیدن به موفقیت اجتناب ناپذیر است. 
حالا اگر از همین زاویه به اتفاقات و رخدادهای فوتبال ایران 
نگاه شود، شاید بتوان بهترین بازیکن این روزهای فوتبال 
ایران را شناخت. گزینه ها بر حسب فاکتورهای تأثیرگذاری 
می تواند متعدد باشد. چه بسا مطابق با عرف مرسوم، همه 
نگاه ها متوجه خط حمله باشد یا اینکه مهندسان میانی تیم ها 
با عملکردشان رتبه بالاتری را به دست بیاورند. با وجود اینها 
ولی به نظر می رسد حداقل در مقطع کنونی، چنین عنوانی 
شایسته رامین رضاییان باشد. یک مدافع راست کلاسیک 
که حالا بیش از آنکه وظایف تدافعی برایش دغدغه باشد، 
میل به هجوم، بازی سازی، گل سازی و گل زنی در او زنده 
شده و رامین جدیدی را به فوتبال ایران معرفی کرده است. 
از  او  نیست.  فضا  این  در  ناشناسی  چندان  بازیکن  رامین 
سال ها قبل به ویژه به واسطه حضورش در باشگاه پرسپولیس 
و البته رقم زدن حواشی ریزودرشت در رسانه ها مورد توجه 
بوده است. با این حال، اتفاق جدیدی که در فوتبال حرفه ای 
او رخ داده فنی است و حتی اظهارات این بازیکن هم تغییر 

مشخصی کرده است. او تلاش کرده در فضای جدید با تمرکز 
بیشتر بر تمرین، روند بازی اش را تغییر دهد. نتیجه چه در 
عرصه باشگاهی و چه ملی چیزی شبیه به شاهکار است. برای 
اثبات چنین ادعایی کافی است به دو بازی اخیر تیم ملی ایران 
نگاهی گذرا شود تا اسم او در بین گل زنان دیده شود. البته 
که بخش مهم تر و حساس تر، همچنان موقعیت سازی های 
این بازیکن است. رامین در شرایطی به فرم جدیدش عادت 
کرده که تا همین چندی پیش اصلا به تیم ملی ایران دعوت 
نمی شد. غیبت او در عصر دراگان اسکوچیچ در تیم ملی با 
توجه به نتایجی که آن مرد کروات گرفت، چندان پدیدار 
نسبی  درخشش  و  کی روش  کارلوس  حضور  با  ولی  نبود 
رضاییان در سمت راست خط تیم ملی، مشخص شد که 
بودنش در این پست به مراتب بهتر از نبودنش است. او در آن 
جام جهانی پرحرف و حدیث که تیم ملی برابر انگلیس بدترین 
نتیجه عمرش در جام جهانی را گرفت و مقابل ولز بهترین 
نتیجه تاریخش را، یکی از بازیکنان استاندارد بود. گلی که 
از آن گل ریخت و پست  به ولز زد و اشک هایی که پس 
با این حال  است.  تازه  اذهان  در  هم  هنوز  اینستاگرامی اش 

به عنوان سرمربی  قلعه نویی  امیر  رامین در عصر  شکوفایی 
بیشتر هم شده است. برای مرور مختصر این تحول باید از 
بازی با هنگ کنگ شروع کرد که اولین بازی رسمی ایران در 
مرحله انتخابی جام جهانی است. دیداری که با برتری ۴ بر 
صفر تیم ملی همراه شد و رامین یکی از گل زنان تیم لقب 
گرفت. با توجه به غیبتی که او در فهرست دراگان اسکوچیچ 
داشته، بازی با ازبکستان که با نتیجه مساوی ۲-۲ به پایان 
در  ملی  تیم  در  رضاییان  رامین  بازی  سیزدهمین  رسید، 
یک سال گذشته است. آمار این ۱۳ بازی برای او به عنوان 
یک مدافع راست درخورتوجه است: چهار گل زده و دادن 
پنج پاس گل به هم تیمی هایش. حتی قبل از این دو بازی 
هم که در نقش گل زن ظاهر شود، ردپایش در برتری ۴ بر 
صفر مقابل قطر و کارلوس کی روش دیده شد. او در بازی با 
قطر و درست زمانی که به نظر می رسید کار تیم ملی گره 
خورده، با یک سانتر زیبا زمینه ساز گل اول شد و در ادامه 
هم پاس گل چهارم را ارسال کرد. فرمی که او در ۳۳ سالگی 
به دست آورده و حفظ کرده، نشان از آن دارد که اگر اتفاق 
غیرمترقبه ای رخ ندهد، مدافع راست فیکس تیم ملی در جام 

ملت های آسیا خواهد بود. او در پست مدافع راست، خیال 
قلعه نویی را راحت کرده و با توجه به میزان دوندگی اش، سن 

و سال کنونی اش چندان محل سؤال نیست.
را سپری  متفاوتی  روزهای  رامین  باشگاهی هم  در عرصه 
می کند. او ابتدای فصل قبل و پس از عدم تمایل پرسپولیس 
بهترین فصل  برای تمدید قراردادش راهی سپاهان شد و 
فوتبالی اش را سپری کرد. رامین در لیگ قبل ۲۹ بازی برای 
سپاهان انجام داد و هفت گل زد و هشت پاس گل برای 
هم تیمی هایش ارسال کرد. رضاییان این فصل هم در لیگ 
برتر و لیگ قهرمانان آسیا پنج گل و یک پاس گل داشته و 
یکی از آماده ترین بازیکنان فعلی لیگ برتر محسوب می شود. 
از بقیه جلوه می دهد، حفظ  او را متفاوت  نکته ای که کار 
همین ثبات از فصل پیش تا کنون است؛ موضوعی که باعث 
شد بسیاری از پرسپولیسی ها بابت ازدست دادن او حسرت 

بخورند.
سپاهانی  بازیکن  این  مشهود  تغییرات  تنها  فنی  تغییرات 
در  رضاییان  اخیر  وقت  چند  اظهارات  چون  نیست، 
میکسدزون و گفت وگوهایش هم نشان از پختگی او دارد. 
درست است که رضاییان پیش از این در بطن چندین حاشیه 
خبرساز بوده ولی چندصباحی می شود که با فاصله گرفتن 
او  دهد.  نشان  را  متفاوتی  رویکرد  کرده  تلاش  فضا  آن  از 
تماشاگران تیم رقیب را تشویق می کند، از بداخلاقی آنها ابراز 
ناراحتی نمی کند، هیجان فوتبال را مرتبط با آنها می داند و 
جای خالی زنان در ورزشگاه را هم مطالبه می کند. از همه 
بهتر اینکه از فضای جوزده حاکم بر فوتبال هم فاصله گرفته 
و سعی می کند نگاه واقع بینانه تری به مسائل داشته باشد. 
نمونه اش همان اظهاراتش پس از بازی تیم ملی با ازبکستان 
که برخلاف تعدادی دیگر، ازبک ها را ستود و گفت نتیجه 
مساوی عادلانه بود و رقیب از تیم ملی ایران در نیمه دوم بهتر 
بازی کرده است. رامین تغییر کرده و چیزی که این تغییر را 
برای فوتبال ایران مهم جلوه می دهد، تحولات فنی است. او 
یکی از باثبات ترین ها در بازه زمانی یک سال گذشته بوده و 
حالا آمارش در دو عرصه ملی و باشگاهی نشان می دهد اگر 
این روزها عنوان بهترین بازیکن ایران را یدک بکشد، نباید 

به کسی بربخورد.

مدافع راست با ریتمی آتشین ولی باثبات؛

بهترین بازیکن ایران کیست؟

برنا/ ملی پوش اسکیت هنری کشورمان درخصوص میزان آمادگی خود برای شرکت در مسابقات 
جهانی صحبت کرد.

صبا سادات طباطبایی درخصوص کسب مدال برنز در مسابقات قهرمانی آسیا اظهار داشت: حضور 
در رقابت های قهرمانی آسیا نخستین تجربه اعزام برون مرزی من بود. خیلی خوشحالم که در این 
تجربه اول موفق شدم با دست پر از مسابقات برگردم. مدال برنز این رویداد آسیایی خیلی برایم 

با ارزش است و انگیزه من را برای موفقیت در سایر مسابقاتی که در پیش داریم بالا برده است.
وی در مورد کیفیت این مسابقات گفت: مسابقات آسیایی آنطور که ما دیدیم واقعیت از نظر فنی 
کیفیت بالایی داشت. رقبای سختی داشتیم و رقابت برای ما آسان نبود. تلاش کردیم در این 
مسابقات علاوه بر کسب نتیجه بتوانیم تجربه خوبی هم به دست بیاوریم. خوشبختانه توجه به 
رشته اسکیت در مقایسه با سال های گذشته بیشتر شده است و ما هم دوست داریم از این فرصت 
استفاده کنیم و آن توانایی که داریم را نشان بدهیم. خوشبختانه در قدم نخست موفق ظاهر شدیم 

و سعی خواهیم کرد این مسیر را ادامه دهیم.
ملی پوش اسکیت هنری کشورمان در پایان درخصوص مسابقات پیش رو هم عنوان کرد: در 
حال حاضر مسابقات جهانی ایتالیا را داریم که جزو مهمترین رویدادهای اسکیت به شمار می 
رود. امیدوارم و دوست دارم به این رقابت هیجان انگیز جهانی اعزام شویم و این نتایج خوب را 

آنجا هم تکرار کنیم.

ایسنا/ سایت فدراسیون جهانی هندبال در آستانه شروع رقابتهای قهرمانی جهان به معرفی پدیده 
ها پرداخت.

سایت فدراسیون جهانی هندبال در گزارشی به پدیده های احتمالی مسابقات هندبال قهرمانی 
جهان پرداخته است که نام فاطمه مریخی از ایران نیز به چشم می خورد.

مسابقات جهانی هندبال زنان همیشه بستری برای درخشش بزرگترین ستاره های هندبال بوده 
است و در عین حال همچنین بستری برای معرفی ستاره های جوان و با استعدادی بوده که آماده 

تبدیل شدن به ستاره های آینده هندبال هستند.
فدراسیون جهانی برخی از درخشان ترین استعدادها را شناسایی کرد تا پیش بینی کنیم چه کسی 

در هفته های آینده در بیست و ششمین دوره مسابقات جهانی هندبال زنان خواهند درخشید.
فاطمه مریخی در مسابقات جهانی سال ۲۰۲۲ گفت: زمانی که مسابقات قهرمانی جهان در اسپانیا 
را از تلویزیون تماشا می کردم، بسیار افتخار می کردم که ایران برای اولین بار در آنجا حضور 
داشت. با حضور تیم های مطرح اروپایی، مسابقات جهانی کمی سخت است، اما اکنون در تلاش 
هستیم تا فاصله را با آنها جبران کنیم. این مدافع چپ ۱۹ ساله ایرانی، پس از به نمایش گذاشتن 
توانمندی هایش در رده نوجوانان و جوانان در سال ۲۰۲۲، دیگر این رقابت ها را از تلویزیون تماشا 
نخواهد کرد و در رقابت هایی که به میزبانی دانمارک، نروژ و سوئد برگزار خواهد شد عضو تیم 
ملی خواهد بود. مریخی در اسلوونی ۳۸ گل برای تیم نوجوانان ایران به ثمر رساند و ۵۵ گل 
دیگر در نوجوانان جهان زد تا او به جمع ۱۰ گلزن برتر  راه یابد. او که تنها ۱۹ سال سن دارد، 

آینده هندبال ایران است.

طباطبایی ملی پوش اسکیت هنری کشور :

تلاش می کنیم در مسابقات جهانی هم خوش بدرخشیم

فاطمه مریخی ۱۹ ساله در بین پدیده های جهانی هندبال

ایرنا/  نایب رئیس بانوان فدراسیون بسکتبال گفت: طبق صحبت های قبلی که با النی کاپوچیانی 
داشتیم شاید این مربی اواسط آذر به تهران بیاید تا در خصوص برنامه های آتی و همکاری احتمالی 

صحبت کنیم.
فتانه ملک  در واکنش به آخرین شرایط حضور النی کاپوچیانی مربی یونانی تیم ملی بانوان و 
احتمال حضور دوباره او، تصریح کرد: قرارداد این مربی تا پایان کاپ آسیا بود اما قبل از اینکه از 
ایران برود صحبت هایی مطرح شد و منتظر هستیم تا ببینیم وضعیت به چه صورت پیش خواهد 
رفت. او در حال حاضر درگیر مسابقات خود است اما صحبت سر این موضوع بود که او نیمه 
آذرماه به تهران بیاید. باید دید آیا در این فرصت النی امکان سفر به تهران را خواهد داشت یا خیر.
وی در مورد برنامه های پیش روی تیم ملی ادامه داد: تیم ملی بسکتبال بانوان ایران در سال 
۲۰۲۴، فقط کاپ آسیا در رده سنی کمتر از ۱۸ سال را در برنامه دارد که به احتمال فراوان در 
تابستان۱۴۰۳ برگزار خواهد شد. البته هنوز فیبا آسیا میزبان را اعلام نکرده و منتظر هستیم تا 
وضعیت برگزاری این رویداد به صورت رسمی اعلام شود، دیگر برنامه ما به مسابقات ۳به۳ کاپ 
آسیا در رده سنی بزرگسالان باز می گردد که در سنگاپور خواهد بود و به نظر می رسد اوایل سال 

جاری برگزار شود.
نایب رئیس بانوان فدراسیون بسکتبال یادآور شد: این روزها همه درگیر لیگ برتر، جوانان و 
نوجوانان در بخش بانوان هستیم، جشنواره های مینی بسکتبال هم مرحله دوم خود را سپری 
می کند و در کل باید بگویم روزهای شلوغ و پرکاری را داریم. استعدادیابی در بخش های مختلف 
و در همه رده های سنی دنبال می شود و مربیان، ناظران و افرادی که جهت ارزیابی حضور دارند 

به دقت همه شرایط را بررسی و چهره های مستعد را شناسایی می کنند.
ملک در پاسخ به این سئوال که آیا در لیگ برتر بانوان بازیکنان خارجی حضور دارند یا خیر، گفت: 
در لیگ برتر ۹ تیم هستند که در این خصوص یک تیم اقدامات لازم را انجام داده و دو بازیکن 
خارجی را به خدمت گرفته است. سایر تیم ها نیز بر اساس سیاستی که دارند عمل خواهند کرد. 
در حال حاضر در لیگ ما دو دسته بازیکن داریم، یکی آنهایی که در خدمت تیم ملی بوده و در 
تیم های برتر و صاحب نام لیگ تقسیم شده اند و دیگری جوانان مستعد و باانگیزه ای که به دنبال 

اثبات شایستگی های خود هستند و این جذابیت لیگ را بالا می برد.
وی در مورد اینکه بسکتبال ایران در چه برهه زمانی شاهد حضور بازیکنان ایرانی در لیگ های 
معتبر خارجی است، تاکید کرد: این برای ما یک آرزو است و امیدواریم این اتفاق هر چه زودتر 
در بسکتبال ایران رخ بدهد. در حال حاضر بازیکن ما در لیگ عراق حضور دارند اما امیدواریم این 
حضور در سال های آینده افزایش یابد و حضور ستارگان ایرانی در بسکتبال آسیا و اقصی نقاط 

جهان باشیم.

نائب رئیس بانوان فدراسیون بسکتبال:

بسکتبال بانوان سال شلوغی را پیش رو دارد

مهر/ سرمربی تیم بسکتبال فولاد هرمزگان که تیمش هنوز 
بردی در لیگ برتر کسب نکرده، می گوید برنامه مسابقات به 
گونه ای است که شرایط را برای نتیجه گیری در نیم فصل 

نخست سخت کرده است.
فولاد هرمزگان تنها تیم شرکت کننده در لیگ برتر بسکتبال 
است که دیدارهای خود در این رقابت ها را بدون برد پیگیری 
می کند. این تیم طی ۶ هفته گذشته لیگ برتر هر ۶ دیدار 
خود مقابل تیم های مهرام، نفت، ذوب آهن، مس رفسنجان، 
رعد پدافند هوایی و آورتا ساری را برگزار کرده است و با ۶ 
امتیاز در رده دوازدهم و آخر جدول رده بندی ایستاده است.
رضا هنگام پور سرمربی تیم بسکتبال فولاد هرمزگان در 
مورد عملکرد تیمش تا به این هفته از مسابقات و آنچه منجر 

به عدم نتیجه گیری شده است، توضیح داد.
وی با بیان اینکه ترکیب تیم فولاد هرمزگان متشکل از ۱۰ 
بازیکن و تنها ۲ بازیکن غیربومی و ۲ بازیکن خارجی است، 

گف: البته این دلیل نتایج به دست آمده نیست. جدول برنامه 
مسابقات طوری است که با تیم های بالانشین و مدعی در 
بندرعباس بازی داریم و مقابل تیم هایی که شانس بردشان 
را داریم، مهمان هستیم. این مربی ادامه داد: همین مسئله 
نیم فصل اول مسابقات را برای ما سخت می کند. نتایجی هم 
به دست آورده ایم گویای همین مسئله است. فولاد هرمزگان 
نتیجه تمام دیدارهای خود را واگذار کرده است اما سه بازی 
را در وقت اضافه از دست داده است و در یک بازی را هم 
در سه چهار دقیقه پایانی تسلیم شد آنهم با نتیجه نزدیک. 
هنگام پور با بیان اینکه باخت برای مربی است و مسئولیت 
آن هم با مربی است، تاکید کرد: در بسکتبال وقتی به هر 
دلیلی نتیجه چند بازی متوالی را واگذار کنیم به نوعی ترس 
از باخت شکل می گیرد اینگونه که تا دقایق آخر خوب پیش 
می رویم اما ترس غلبه می کند در حالیکه از حیث کارآیی 
بازیکنان عملکرد خوبی دارند. البته فولاد هرمزگان تا حدی 

در دفاع ضعف دارد که باید برطرف شود. سرمربی تیم فولاد 
هرمزگان خاطرنشان کرد: در مجموع شرایط برای ما در نیم 
فصل دوم بهتر خواهد بود چون این فرصت را داریم که با 
تیم هایی که هم سطح خودمان هستند در بندرعباس بازی 
کنیم و از آنها امتیاز بگیریم. اینگونه جایگاه بهتری در جدول 

رده بندی کسب خواهیم کرد.
وی با اشاره به اینکه تیم فولاد هرمزگان در هفته هفتم لیگ 
برتر بسکتبال باید با تیم طبیعت دیدار کند، گفت: همان 
طور که گفتم در نیم فصل تیم های مدعی مهمان ما هستند 
و همین مسئله کارمان را برای کسب امتیاز خانگی سخت 
تر می کند. این بازی هم سختی های خودش را دارد اما 
برای جنگ و مبارزه می رویم. قاعدتا هم هر تیمی بسکتبال 

بهتری بازی کند می تواند برنده شود.
هنگام پور همچنین از ترکیب بازیکنانش ابراز رضایت کرد 
و یادآور شد: نتیجه نگرفته ایم اما از عملکرد بازیکنان راضی 

هستم. آنها جوان هستند اما تلاش زیادی دارند. البته در 
مجموع آنطور که دلم میخواهد هنوز در لیگ برتر بسکتبال 
جا نیفتاده ایم اما اطمینان دارم به مرور وضعیت متفاوت و 
بهتر از این خواهد شد. وی همچنین از شرایط لیگ برتر در 
فصل جاری ابراز رضایت کرد و گفت: شرایط لیگ متفاوت 
از همیشه است. نسبت به قبل رقابت تیم ها خیلی به هم 
نزدیک تر شده است طوریکه ۶ تیم در بالا و ۶ تیم در پائین 
جدول با هم رقابت دارند. سرمربی تیم فولاد هرمزگان تاکید 
کرد: فصل نقل و انتقالات برای فصل جاری به موقع تمام شد 
و همه تیم ها فعالیت خود را در بازه زمانی مشخص شده به 
سرانجام رساندند. بنابراین تیم ها تمرینات پیش فصل خود 
را به خوبی انجام دادند. حضور بازیکنان خارجی هم بی تاثیر 
در شرایط ایجاد شده نیست. سال گذشته دو سه بازیکن 
خارجی در لیگ فعالیت داشتند اما تعداد آنها برای مسابقات 

امسال به ۱۸ - ۱۷ نفر رسیده است.

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

برابر آرای شماره های ذیل صادره از ناحیه هیات موضوع قانون تعیین تکلیف و ضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان طارم تصرفات مالکانه 
و بلامعارض متقاضیان در ششدانگ هر یک از قطعات با مشخصات شرح ذیل همگی واقع در بخش هشت زنجان شهرستان طارم محرز گردیده است:
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لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند در شهرها از تاریخ 
انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق آگهی در روستا به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
سیدرضا شفیعی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان طارمتاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۰۸/۲۲                                        تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۲/۰۹/۰۷

 فدراسیون جهانی تکواندو برنامه مسابقات کسب سهمیه المپیک از طریق قاره ای را اعلام کرد؛

مشخص شدن تاریخ برگزاری مسابقات سهمیه المپیک قاره ای تکواندو
در  پاریس  المپیک ۲۰۲۴  تکواندوی  رقابت های  تسنیم/  
حالی با حضور ۱۲۸ تکواندوکار در دو گروه مردان و زنان 
برگزار خواهد شد که این نفرات برای حضور در پاریس از سه 

طریق این فرصت را داشتند.
بر اساس قوانین فدراسیون جهانی تکواندو، روش نخست 

است  المپیکی  رنکینگ  طریق  از  المپیک  سهمیه  کسب 
و در پایان فینال رقابت های گرندپری در سال ۲۰۲۳ در 
نهایت نفرات اول تا پنجم رنکینگ به صورت مستقیم موفق 
به کسب خواهند شد. در روش دوم نفرات برتر دو مرحله 
رقابت های گرنداسلم به عنوان نفر ششم موفق به کسب 

سهمیه خواهند شد، اما در صورتی که  نفر برتر رقابت های 
گرند اسلم در میان پنج نفر برتر رنکینگ المپیکی حضور 
داشته باشد، این سهمیه به نفر ششم رنکینگ خواهد رسید. 
از طریق مسابقات گرند اسلم نیز در پایان ۴۸ سهمیه به 
نفرات برتر ۴ وزن المپیکی زنان و مردان خواهد رسید. در 

آخرین فرصت کسب سهمیه این شانس برای کشورها وجود 
دارد تا از طریق مسابقات قاره ای موفق به کسب سهمیه 
شوند. در این شیوه در صورتی که کشوری از طریق رنکینگ 
المپیک و گرنداسلم موفق به کسب سهمیه نشده یا تنها 
یک سهمیه کسب کرده باشد، این شانس را دارد تا برای 
قوانین  اساس  بر  شود.  حاضر  رویداد  این  در  سهمیه  دو 
فدراسیون جهانی تکواندو نفرات فینالیست در قاره های آسیا، 
اروپا، آفریقا و پان امریکن سهمیه را کسب خواهند کرد، اما 
در قاره اقیانوسیه تنها نفرات نخست شانس کسب سهمیه 
را در چهار وزن المپیکی خواهند داشت که در مجموع زنان 
و مردان در نهایت ۷۲ تکواندوکار سهمیه کسب می کنند. 
همچنین در نهایت ۴ سهمیه برای کشور میزبان و ۴ سهمیه 
نیز به صورت وایلدکارت به برخی ورزشکاران داده خواهد 
شد تا در نهایت ۱۲۸ ورزشکار حاضر در مسابقات المپیک 
پاریس مشخص شوند. فدراسیون جهانی تکواندو با توجه 
و  رنکینگ  طریق  از  المپیکی  نفرات  سرنوشت  اینکه  به 
گرنداسلم با برگزاری مسابقات فینال گرندپری منچستر و 
گرنداسلم ووشی در یک ماه آینده مشخص می شود؛ برنامه 
مسابقات قاره ای را اعلام کرد. طبق برنامه اعلام شده از سوی 
فدراسیون جهانی تکواندو، مسابقات قاره آفریقا روزهای ۲۱ 
و ۲۲ بهمن ماه در شهر داکار کشور  سنگال برگزار خواهد 
شد. مسابقات انتخابی اروپا نیز ۱۹ و ۲۰ اسفندماه به میزبانی 
نیز  آسیا  قاره  رقابت های  و  بلغارستان  شهر صوفیه کشور 
تای آن کشور چین  در شهر  اسفندماه  و ۲۶  روزهای ۲۵ 

پیگیری می شود.

نیم فصل دوم جبران می کنیم؛

گفت وگو با سرمربی تنهاتیم بدون برد درلیگ بسکتبال
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شرق/ در حالی که با برقراری وقفه چهارروزه در جنگ حماس 
و اسرائیل، امیدها برای تبدیل آن به آتش بس دائمی و پایان 
کشتار در غزه بیشتر شده است و در این بین بازیگران منطقه ای 
سعی دارند از تعمیم و تسری تنش به کل خاورمیانه جلوگیری 
درگیری  آتش  کاملا مستقل  به شکلی  یمن  انصارالله  کنند، 

مستقیم با اسرائیل را شعله ورتر کرده است.
این در حالی است که سه شنبه هفته گذشته یکی از رهبران 
لیدر  گلکسی  کشتی  آزادی  شرط  کرد،  اعلام  یمن  انصارالله 
توقیف شده در جنوب دریای سرخ، توقف عملیات ارتش اسرائیل 
علیه نوار غزه است. محمدعلی الحوثی، عضو ارشد شورای عالی 
برای  آمریکا  به درخواست  واکنش  انصارالله یمن در  سیاسی 
ایکس  اجتماعی  شبکه  در  لیدر«  »گلکسی  کشتی  آزادی 
)توییتر سابق( اعلام کرد: »در صورتی که آمریکا و اسرائیل 
دست از کشتار فلسطینیان در غزه بردارند و آب، دارو و غذا 
وارد کنند، آن زمان می توان درخصوص این کشتی اسرائیلی 
صحبت کرد«. پیش تر بر اهمیت اقدام یکشنبه هفته گذشته 
انصارالله در توقیف کشتی تجاری گلکسی لیدر در دریای سرخ 
تأکید شد، این در حالی بود که طیفی از تحلیلگران و ناظران 
معتقد بودند که چون کشتی توقیف شده متعلق به یک شرکت 
ژاپنی است، اقدام انصارالله یمن چندان جدی و تعیین کننده 
نخواهد بود، در صورتی که در گزارش ها به این موضوع هم 
اشاره شد که فارغ از اینکه کشتی توقیف شده )گلکسی لیدر(، 
متعلق به اسرائیل، ژاپن یا هر کشور دیگری باشد از اهمیت 
)توقیف کشتی(  آن  تبعات  از یک سو  نمی کاهد، چراکه  آن 
و در سوی دیگر امکان تکرار آن مستقلا و از سوی نیروهای 
شبه نظامی می تواند معادلات منطقه را تحت  الشعاع قرار دهد 
که به نظر می رسد اکنون احتمال این پیش بینی ها در حال 
شکل گرفتن است. چند روز پیش مشرق نیوز به نقل از شبکه 
المیادین گزارش داد که امنیت دریایی انگلیس از نفوذ برخی 
طرف ها به یک نفت کش مرتبط با اسرائیل در نزدیکی سواحل 
یمن تحت تأثیر قرار گرفته است. به گزارش المنار، رسانه های 
عبری زبان هم از توقیف یک فروند نفت کش اسرائیلی از سوی 
جنبش انصارالله یمن در نزدیکی سواحل این کشور خبر دادند. 
تا لحظه تنظیم این گزارش جزئیات بیشتری از این خبر منتشر 
نشده است. در صورت صحت این خبر احتمال اینکه تنش های 
منطقه ای سطح و ابعاد جدیدی به خود بگیرند وجود دارد. به 
خصوص که این اقدام علاوه بر آن است که به گفته المیادین، 
یک کشتی اسرائیلی نیمه شب پنجشنبه هفته گذشته در دریای 
عرب )دریای مکران( واقع در شمال اقیانوس هند هدف قرار 
گرفت. این اتفاق درست ساعاتی پیش از اجرای آتش بس در 
نوار غزه، توسط یک پهپاد انتحاری رخ داده و باعث آتش گرفتن 
کشتی مذکور شده است. آسوشیتدپرس هم روز شنبه به نقل 
از یک مقام آمریکایی گزارش داد که یک کشتی متعلق به یک 
میلیاردر اسرائیلی در اقیانوس هند هدف قرار گرفت. با آنکه 
شبکه عبری کان به نقل از مقامات تل آویو، اسرائیلی بودن کشتی 
بعد خبرگزاری  ساعتی  اما  بود،  کرده  تکذیب  را  هدف گرفته 
آمری آسوشیتدپرس اطلاعات مندرج در گزارش المیادین را 
تأیید کرد.  آسوشیتدپرس به نقل از یک مقام آمریکایی گزارش 
داد کشتی اسرائیلی با پرچم مالت در حال حرکت در آب های 
بین المللی شمال اقیانوس هند بود که با انفجار یک پهپاد مواجه 
شد، اما به خدمه اش آسیب نرسید. این آژانس خبری، کشتی 
کانتینری مذکور را متعلق به یک میلیاردر اسرائیلی دانست 

که توسط یک پهپاد در اقیانوس هند مورد حمله قرار گرفت. 
روزنامه عبری هاآرتص هم روز پنجشنبه هفته گذشته پیش 
اعلام کرد، »سهام شرکت کشتیرانی »زیم« )ZIM( اسرائیل 
از زمان آغاز جنگ در نوار غزه متضرر شده  و سهام این شرکت 
طی روزهای اخیر با کاهش نرخ در حال معامله است. اخبار فوق 
نشان می دهند که در مقابل نسل کشی های اسرائیل گروه های 

نظامی تحرکات مستقل جدی داشته اند.
  زیم  و  انگشت اتهام  به سوی  انصارالله

در میانه خبرها پیرامون حمله پهپادی به کشتی کانتینری 
زیم، سرتیپ یحیی سریع، سخنگوی نیروهای مسلح یمن طی 
نوشته ای در پلتفرم »ایکس« نوشت: »کشتی سوخته است... 
ZIM... و آنچه در راه است بزرگ تر است  ... زنده باد جمهوری 
یمن«. او در آخر پست خود از برچسب ZIM هم استفاده کرد. 
طبق گزارش رسانه های یمنی، با این پست پیش بینی ها درباره 
قرارداشتن انصارالله پشت این عملیات بدون تأیید رسمی یا 
عملی صحت این موضوع را مورد بحث قرار می دهد. مخصوصا 
که در پست نقاشی موشک های جنگی هم مشاهده می شود! 
آن طور که ایسنا گفته، به دنیال این موضوع، کلمه انگلیسی 
ZIM که سرتیپ سریع در حساب کاربری خود در پلتفرم 
ایکس به آن اشاره کرد، جنجال گسترده ای را در شبکه های 
اجتماعی به راه انداخت.  فعالان رسانه ای هم با اشاره به نوشته 
یحیی سریع، احتمال می دهند که منظور سخنگوی نیروهای 
شرکت  یک  که  است   ZIM اسرائیلی  شرکت  یمن  مسلح 
حمل ونقل و کشتیرانی بین قاره ای است و یکی از قدیمی ترین 
شرکت های تأسیس شده توسط اسرائیل به شمار می رود، زیرا 
اولین هدف از تأسیس آن حمل ونقل اسرائیلی ها بوده  است که 
برخی از آنها باندهای »هاگانا« هستند که از سرتاسر جهان 
آورده شده و با این کشتی به سرزمین  فلسطین در اواسط دهه 
۱۹۴۰ منتقل شدند. برخی دیگر ادعا کردند که این کشتی 
ZIM Luanda بود که دستگاه های شناسایی ناوبری خود 
را ۱۰ روز پیش خاموش کرد، زیرا این تنها کشتی ای بود که 
به سمت سواحل یمن حرکت می کرد.  با وجود این طبق برخی 
 ZIM « اطلاعات واصله، کشتی کانتینری اسرائیلی با نام کامل
Haifa «، حدود ۳۶۶ متر طول و ۴۸ متر عرض، ۲۰۰ هزار 
 ZIM« تن ظرفیت دارد. به گفته این منابع اطلاعاتی، کشتی

شرکت  به  متعلق  و  شد  ساخته   ۲۰۲۳ سال  در   »Haifa
 ZIM Integrated Shipping اسرائیلی  حمل ونقل 
Services است. البته وطن امروز نیز نوشته که شرکت زیم 
در سال های اخیر به عنوان زیرمجموعه ای از هلدینگ اسرائیلی 
»کنون«، وارد بازار سهام نیویورک و تل آویو شده است. به زعم 
این روزنامه، مالک کنون کسی نیست جز ایدان عوفر، برادر 
ایال عوفر، مالک شرکت کشتیرانی زودیاک که زمستان پارسال، 
هدف  خلیج  فارس  در  آن  به  متعلق  اسکوئر،  کامپو  کشتی 
حمله قرار گرفته بود. برادران میلیاردر عوفر، در حقیقت رقبای 
اسرائیلی اصلی آبراهام اونگار، در زمینه تجارت دریایی هستند.

  از  حمله  به ایلات   تا   توقیف گلکسی لیدر
ناگفته نماند یکشنبه هفته گذشته نیروهای انصارالله با یک 
فروند بالگرد میل ۲۴ روی عرشه کشتی گلکسی لیدر فرود 
آمدند و با توقیف پرسنل ژاپنی، آن را به سواحل یمن هدایت 
کشتی  این  عرشه  روی  از  المیادین  خبرنگار  حتی  کردند. 
مصادره شده گزارشی ارسال کرد. به دنبال انتشار تصاویر مربوط 
به  نزدیک  سرخ  دریای  در  مزبور  کشتی  توقیف  عملیات  به 
آب های ساحلی عربستان سعودی، علی القهوم یکی از اعضای 
دفتر سیاسی انصارالله یمن از گسترش عملیات بزرگ ارتش این 
کشور علیه رژیم اسرائیل تا پیروزی فلسطین و غزه و نابودی 
دیگر عضو  البخیتی،  و محمد  کرد  )اسرائیل( صحبت  کامل 
سرشناس دولت نجات ملی صنعا نیز در مصاحبه با المیادین 
از اصطلاح »تشدید در مقابل تشدید« درباره تنوع گزینه های 
دردناک مقاومت در صورت ادامه تجاوز اسرائیل به غزه استفاده 
شرکت های  و  ناوبری  داده های  گذشته  هفته  سه شنبه  کرد. 
امنیت دریایی شرکت امنیتی »امبری ایتلیجنس« نشان داد دو 
 Hermes« و »Glovis Star« کشتی تجاری با نام های
انصارالله  توسط  که  کشتی ای  همان  با  مرتبط   »Leader
در  را  مسیر حرکت خود  لیدر(،  )گلکسی  توقیف شده  یمن 
دریای سرخ و خلیج عدن تغییر دادند. البته به دنبال توقیف 
گلکسی لیدر، جان کربی، سخنگوی شورای امنیت ملی آمریکا 
خبر داد که کاخ سفید در حال بررسیِ قراردادن نام انصارالله 
در »فهرست گروه های تروریستی« است. در کنار این اتفاق، 
آسمان  در  انفجار  وقوع چند  از  عبری، شنبه شب  رسانه های 
شهر ایلات واقع در جنوب فلسطین اشغالی خبر دادند. ایرنا 

هم به نقل از خبرگزاری سمای فلسطین گزارش داد که صدای 
چند انفجار در آسمان شهر ایلات شنیده شده است. بر اساس 
گزارش رسانه های اسرائیلی، صدای انفجارها ناشی از فعالیت 
سامانه پدافند موشکی و رهگیری اهداف هوایی بوده است. در 
همین رابطه دانیل هاگاری، سخنگوی ارتش اسرائیل اعلام کرد 
که برای رهگیری یک پهپاد که از آسمان دریای سرخ به سمت 
بندر ایلات در حرکت بود، جنگنده اعزام کرده است. برخلاف 
گفته هاگاری، برخی منابع اطلاع دادند که اشیای پرنده، نه 
پهپاد، بلکه موشک بودند. به گفته این منابع خبری موشک های 
شلیک شده از نوع کروز بوده که با سامانه دفاع موشکی پیکان 
)آرو( بر فراز دریای سرخ و شهر بندری ایلات رهگیری شده 
سرزمین های  در  محلی  رسانه های  گزارش  اساس  بر  است. 
اشغالی، دست کم صدای دو انفجار مهیب در ایلات شنیده شده 
است. هم زمان با این حملات آژیرهای خطر در شهر ایلات به 
صدا درآمد و ارتش رژیم صهیونیستی از شلیک موشک به دو 
هدف مشکوک هوایی در دریای سرخ خبر داد. اگرچه منشأ و 
مبدأ ارسال پهپادها یا موشک ها توسط تل آویو به روشنی اعلام 
نشد، اما به گفته فارس، پیش از این نیز چندین بار نیروهای 
یمنی، این شهر )ایلات( را هدف حملات موشکی و پهپادی 
راستا سرتیپ یحیی سریع،  بودند. در همین  قرار داده  خود 
شامگاه چهارشنبه هفته گذشته، از حمله موشکی به بندر ایلات 
خبر داد و گفت که یگان موشکی این کشور چندین موشک به 
سمت اهدافی نظامی در »ام الرشراش« )بندر ایلات( در جنوب 

فلسطین اشغالی شلیک کرده است.
 یمن، تهدیدی راهبردی برای اسرائیل

در پی توقیف یک کشتی توسط نیروهای مسلح یمن و هدف 
قرارگرفتن یک کشتی دیگر در شمال اقیانوس هند، رسانه های 
عبری زبان، یمن را یک تهدید راهبردی برای اسرائیل ارزیابی 
اعلام  باره  این  ایسنا، رسانه های عبری در  به گزارش  کردند. 
تهدید  موقعیت جغرافیایی اش یک  دلیل  به  یمن  کردند که 
راهبردی برای تل آویو محسوب می شود. در همین راستا، ژنرال 
»گیورا آیلند«، رئیس سابق شورای امنیت داخلی اسرائیل در 
گفت وگو با شبکه ۱۲ این رژیم در این باره گفت که از دیدگاه 
اسرائیل، یمن واقعاً یک تهدید راهبردی است و به نظر نمی رسد 
آمریکایی ها به این موضوع آن طور که لازم است توجه دارند و 

فقط ترجیح می دهند که جنگی صورت نگیرد.
وی اظهار کرد که مشکل ما با یمنی ها قرارگرفتن آنها در گلوگاه 
باریک دریای سرخ در قسمت جنوبی آن است و این مشکل 
امنیت  رئیس سابق شورای  است.  تهدید موشک  از  بزرگ تر 
داخلی اسرائیل ضمن ابراز تردید نسبت به امکان ادامه حرکت 
کشتی های اسرائیلی از دریای سرخ به بندر ایلات در جنوب 
بگیرند  تصمیم  یمنی ها  اگر  که  افزود  اشغالی،  سرزمین های 
تمامی کشتی های اسرائیلی را توقیف کنند، مشکل بزرگ تر 
خواهد شد. گیورا آیلند ادامه داد که اسرائیل با مشکل غزه، 
جبهه شمالی )لبنان(، بسته شدن دریای سرخ به روی کشتی ها 
و دیگر موارد ازجمله درگیری در کرانه باختری مواجه است. 
وی ابراز امیدواری کرد که رهبری سیاسی و نظامی اسرائیل 
این وضعیت راهبردی را به درستی ارزیابی کنند. به نظر می رسد 
تل آویو سخت تر  برای  را  کار  روز  اسرائیل هر  نسل کشی های 
می کند. عملکرد نیروهای مستقل مقاومت شرایط سختی را 
این  در  است.  آورده  وجود  به  اسرائیل  آتش افروزی های  برای 

شرایط آیا تنش ها در منطقه به ثبات می رسند؟

ایسنا/ رئیس ستاد کل نیروهای مسلح با بیان این که »دریای خزر دریای صلح و دوستی است«، 
گفت: ما پیام صلح و دوستی را به کشورهای ساحلی دریای خزر و نیروهای مسلح آن ها اعلام 
می داریم. سرلشکر باقری در آئین الحاق ناوشکن دیلمان در بندرانزلی، اظهار کرد: اتفاق امروز پیرو 
ماموریت بزرگ نیروی دریایی در گشت راهبردی در دور کره زمین بود که مورد قدردانی رهبر 
انقلاب قرار گرفت و نشان داد ناوشکن ساخت کشور در دوران اوج تحریم ها، توانایی حضور در 
تمام نقاط دنیا را با سربلندی  و اقتدار دارد . این الحاق در ادامه این روند افتخارآمیز رخ می دهد.
وی ادامه داد: دریای خزر دریای صلح و دوستی است و ما با همسایگان  و کشورهای ساحلی 
دریایی خزر روابط دوستانه، همه جانبه و نظامی داریم و از این مراسم پیام صلح و دوستی را به 
این کشورها و نیروهای مسلح آنها اعلام می داریم. این ناوشکن و سایر توانمندی های نیروی 
دریایی در شمال کشور در خدمات آرامش ،تامین امنیت ناوگان های تجاری، مقابله با تروریست ها  
و حوادث احتمالی آینده سازماندهی شده است . این توانمندی ها بدون حضور بیگانگان توانسته 
و خواهد توانست امنیتی پایدار و قابل اتکا برای ایران و کشورهای همسایه در دریای خزر را 
فراهم کند. رئیس ستاد کل نیروهای مسلح تاکید کرد: قدرت بازداردنگی  و امنیت پایدار در گرو 
توانمندی و آمادگی نیروهای مسلح است و نیروی دریایی با حضور در دریاهای آزاد سهم مهمی 

را در این قدرت و بازدارنگی در برابر دشمنان بر عهده دارد.
امروز در غزه  واقعیت دشمنان همان است که  اظهارات خود گفت:  از  وی در بخش دیگری 
این  از  بر عده ای زن و کودک روا می دارند و آمریکا بدون دریغ  می بینیم. ظلم آشکاری که 
جنایت حمایت می کند و نه اخلاق نه حقوق بشر و نه موازین بین المللی در برابر خوی جنایت و 

تجاوزگری آن ها بازدارندگی ندارد.
وی با اشاره به نقش بازدارندگی توانمندی بومی و خوداتکای ملت ایران و نیروهای مسلح در 
برابر خوی تجاوزگری دشمنان، تصریح کرد: نیروهای مسلح کشورمان با اتکا به قدرت الهی و 
توان بومی خود در جهت اجرای تدابیر، راهبردها و فرامین فرمانده معظم کل قوا، اقدام و امنیت 
ناوگان های تجاری کشورمان را تامین کرده است. نیروهای مسلح کشورمان در برابر توطئه ها و 
دشمنی استکبار جهانی مقاومت کرده و بازداردگی پایدار  و امنیت قابل اتکایی را برای همه 
فعالیت های ملی فراهم آورده است. رئیس ستادکل نیروهای مسلح ادامه داد: ما در سال های اخیر 
در اوج تحریم ها هستیم  البته نیروهای مسلح در تمامی این ۴۵ سال در تحریم امریکا و همراهان 
استکبار او بوده است اما این تحریم ها در سال های اخیر در اوج خود قرار دارد اما در چنین شرایطی 
ناوشکنی در لبه فناوری جهانی توسط توسط صنعتگران دانشمند ایرانی ساخته شده است و این 

دستاورد جای کمال افتخار و امیدواری نسبت به پیشرفت در آینده دارد.
امنیت  به نیروی دریایی در دریای خزر، دارای  افزوده شدن دیلمان  با  امروز  تاکید کرد:  وی 
پایدارتری در شمال کشور و همراهی وهمکاری بیشتری با سایر ارتش های حاضر در این منطقه 
خواهیم بود. سرلشکر باقری افزود: سرمایه انسانی مومن، متعهد، دانشمند و ایثارگر عاملی است که 

نقش اساسی در دفاع از کشور دارد. من قدران همه همرزمانم در نیروی دریایی هستیم.
همچنین قدردان جوانانی  هستم که با وجود فرصت شغلی در سایر زمینه ها، سربازی  را برای 
میهن ، مردم و دین مان را انتخاب کرده و سختی ها را تحمل می کنند تا لبخند، آرامش و اطمینان 
را برای مردم فراهم کنند. وی با اشاره به اهمیت جایگاه اموزش، مهارت، تمرین و رزمایش در آماده 
سازی نیروهای مسلح کشورمان، گفت: مراکز آموزشی توانمندی در نیروی دریایی وجود دارد  و 
ما هرچه می توانیم باید آموزش ها و تمرین ها و رزمایش ها را جدی تر و کیفی تر و متناسب با 
صحنه های آینده نبرد تنطیم کنیم تا حداکثر مهارت را بدست آوریم. البته ایمان، اعتقاد و روحیه 

ایثار و فداکاری است که می تواند از این تجهیزات به خوبی استفاده کند.

سرلشکر باقری: 

دریای خزر، دریای صلح و دوستی است

گزارشی از وضعیت منطقه در سایه آتش افروزی های اسرائیل و پاسخ نیروهای مستقل نظامی؛

نوسان تنش در منطقه
 زیم  و  انگشت اتهام  به سوی  انصارالله

اعتماد/ عباس عبدی، روزنامه نگار و فعال سیاسی در یادداشتی با اشاره به انتشار سند مربوط به 
شده  سازماندهی  و  گسترده  حضور  نوشت:  دادستانی،  جرم  اعلام  و  روزنامه  این  در  حجاب بان ها 
حجاب بانان در سطح شهر، مورد پرسش افکار عمومی قرار گرفت ولی هیچ کس مسوولیت آن را 
نپذیرفت؛ نه وزارت کشور و نه شهرداری تهران. هر دو ارجاع دادند به گروه های داوطلب مردمی و 
این پاسخ، از پاسخ ندادن بهتر بود، زیرا اینکه در ایران بتوان داوطلبانه و بدون اطلاع و برنامه ریزی و 
موافقت و حمایت و دخالت حکومت و به صورت خودجوش افرادی را با لباس یکسان و حمایل مشابه 
و فیلمبردار و... تجهیز و در مترو و تونل مستقر کرد، از عجایب روزگار در ایران است تا اینکه روزنامه 
اعتماد سندی را از وزارت کشور منتشر کرد که اصل ماجرا را توضیح می دهد. سندی که به ظاهر مُهر 
خیلی محرمانه نیز بالای آن خورده است و صبح اول وقت نیز دادستانی تهران علیه انتشار این سند 
اعلام جرم کرده است. بگذریم از اینکه چنین اعلام جرمی موجه نیست، زیرا انتشار اسناد طبقه بندی 

شده مستلزم شکایت اداره یا سازمان مربوط است و در ابتدا در حوزه اختیارات مدعی العموم نیست. 
مطابق ماده ۴ قانون مجازات انتشار و افشای اسناد محرمانه و سرّی دولتی: »تعقیب کیفری هر یک 
از جرایم مذکور در موارد فوق موکول به تقاضای وزارتخانه یا موسسه یا سازمانی است که اسناد آن 

منتشر یا افشا شده باشد.«
علی رغم این هدف اصلی این یادداشت ذکر نکات دیگری است. به یاد دارم که حدود ۱۰ سال پیش به 
دعوت جمعی دانشجویی با آقای دکتر احمد توکلی گفت وگویی داشتم. ایشان که از پیگیری کنندگان 
اصلی تصویب و اجرای قانون انتشار و دسترسی آزاد به اطلاعات بود، در آنجا متذکر شدم که مهر 
محرمانه و خیلی محرمانه و بالاتر بعضا تبدیل به ابزاری برای جلوگیری از حق دسترسی مردم به 
تصمیمات مدیران دولتی شده است. این نیز منجر به ناآگاهی مردم از تصمیمات نادرست و غیرحقوقی 
مدیران می شود. آنان با استفاده از زدن مهر محرمانه بر مصوبات خود، می کوشند تا ماجرا را حل کنند. 
آقای توکلی توضیح داد که برای جلوگیری از این سوءاستفاده نادرست و خطرناک، ماده ۱۱ قانون 
انتشار و دسترسی آزاد به اطلاعات مقرر داشته: »مصوبه و تصمیمی که موجد حق یا تکلیف عمومی 

است قابل طبقه بندی به عنوان اسرار دولتی نمی باشد و انتشار آنها الزامی خواهد بود.«

دادستانی با احضار مقامات ذی ربط بپرسد که چرا بخشنامه  

حجاب بانان را برخلاف ضابطه، دارای طبقه بندی اعلام کرده اند؟
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سیستم قبیله ای به جای شایسته سالاری؛

رکود در کمین اقتصاد ایران
شرق/ در دهه های اخیر، سرمایه گذاری در بخش های تولیدی 
در کشور، همواره برای سرمایه گذاران راه رفتن بر لبه تیغ 
بوده است. به کارگیری مدیران غیرمتخصص به جای افراد 
دارای صلاحیت منجر به کاهش بهره وری صنایع شده است 
و آنها را در آستانه ورشکستگی قرار داده است، ورود بدون 
حساب و کتاب جنس های چینی به بازار، کمر واحد های 
تولیدی داخلی را شکسته است و تصمیمات ناگهانی ثبات 
را از اقتصاد ایران گرفته است و در حالی که تولید در کشور 
روزهای سختی را سپری می کند، رکود اقتصادی در کمین 

مردم و واحد های  تولیدی است. 
بنابر گفته کارشناسان زنگ های هشدار رکود اقتصادی به 
سیاست هایی  با  دولت  که  شرایطی  در  درآمده است؛  صدا 
همچون حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی، افزایش دستمزد کارگران و 

قیمت گذاری دستوری، هزینه های تولید را بالا برده است؛ در 
راستای کاهش نقدینگی در کشور قدم برداشته است. کاهش 
تولید  از  حمایتی  که  شرایطی  در  گردش  در  پول  حجم 
صورت نگیرد می تواند منجر به رکود اقتصادی بی سابقه ای 
در کشور شود و خطر ورشکستگی کارگاه های تولیدی را 

به همراه دارد.
تولیدی  بخش های  در  سرمایه گذاری  اخیر،  دهه های  در 
در کشور، همواره برای سرمایه گذاران راه رفتن بر لبه تیغ 
بوده است. به کارگیری مدیران غیرمتخصص به جای افراد 
دارای صلاحیت منجر به کاهش بهره وری صنایع شده است 
و آنها را در آستانه ورشکستگی قرار داده است، ورود بدون 
حساب و کتاب جنس های چینی به بازار، کمر واحد های 
تولیدی داخلی را شکسته است و تصمیمات ناگهانی ثبات 

را از اقتصاد ایران گرفته است و در حالی که تولید در کشور 
روزهای سختی را سپری می کند، رکود اقتصادی در کمین 

مردم و واحد های  تولیدی است.
 کشور با اقتصاد چمدانی اداره می شود

علامه  دانشگاه  سابق  استاد  و  اقتصاددان  پازوکی،  مهدی 
طباطبایی، با بیان این موضوع که "حاکمیت باید سلامت 
اقتصادی را به اقتصاد ایران باز گرداند"، گفت:» این سلامت 
اقتصادی شامل کنترل تورم، انضباط مالی در سند بودجه 
دولت و انضباط پولی در سیستم بانکی می شود و هرگونه 
را  ایران  اقتصادی  سلامت  می تواند  اقتصادی  بی انضباطی 
دچار مشکل کند.« پازوکی با بیان اینکه استراتژی توسعه 
دولت سیزدهم نامشخص است؛ گفت:» مشخص نیست که 
دولت می خواهد با دنیا بجنگد و یا تعامل کند، مشخص 

کند  کار  دنیا  با  می خواهد  آن  بانکی  سیستم  که  نیست 
و یا در همین حالت اقتصاد چمدانی باقی بماند. در یک 
اقتصاد بسته، حتی اگر از بهترین  اقتصاددانان دنیا دعوت به 

همکاری شود، هیچ کاری از دست آنها برنمی آید.«
قبیله ای  به سیستم  را  شایسته سالاری جای خود 

داده است
استاد سابق دانشگاه علامه طباطبایی در ادامه گفت:» امروز 
باید به ارزش پول ملی کشورهایی که در دهه ۵۰ شمسی 
خیلی از ما عقب بودند، نگاه کرد و پرسید »چرا چنین اتفاقی 
افتاد«؛ این کشورها بخردانه تصمیم گرفتند، در کشور ما اما 
شایسته سالاری به فراموشی سپرده شده است و زمانی که 
سیستم شایسته سالاری جای خود را به سیستم قبیله ای 

می دهد، سلامت اقتصادی به خطر می افتد.«


